
Büyükçekmece 
Belediye Başkanı

Dr. Hasan Akgün, Cela-
liye Ramazan-Gülsüm
Gürsu Camii’nin ilçede
vatandaş-belediye işbirli-

ğiyle yapılan
27’inci cami 
olduğunu 
söyledi. Akgün,
“Celaliye’de
küçük bir mes-
cidimiz vardı.
Uzun zaman
uğraştık. Bizim
mimarlık ekibi-
miz, belediye-
nin planlama
ekibi iyi bir ça-
lışma yaptı. So-
nuçta bu proje
ortaya çıktı”
dedi. I SAYFA 5

İbrahim Erkal 'Hürmet' albümünün
büyük sürprizlerinden Melek
Mosso 'Sen Aldırma' 
şarkısıyla hayranların-
dan ve müzik severler-
den tam not aldı. Son dönemin en
güçlü yorumcularından biri olan
Mosso, Sen Aldırma'daki güzel yoru-
muyla dinleyenleri mest etti. I SAYFA 13GÜNLÜK SİYASİ GAZETE

Prof. Dr. Görür,
“İstanbul’da kesinlikle

7’den büyük bir deprem olacak-
tır” açıklamasını yapmıştı.
Görür'e sosyal medya hesabın-
dan cevap veren Yer Bilimci Prof.
Dr. Övgün Ahmet Ercan, “İstan-
bul’da her an deprem olacağını
gösteren bir tane kanıt gösterin
size inanayım” dedi. “Siz böyle

söyledikçe siyaset-
çiler ile müteahhit-
ler sizin sözlerinizi
kullanıp oy ile para
devşiriyorlar” diyen
Ercan, “İnşaat ülkeye
katma değer üretme-
yen ölü yatırımdır. 
Yatırım sanayiye kaymalı.
Lütfen” ifadelerini kullandı. 

ALTILI MASA YORUMU

Barış ÖNAL

İsrail soykırım yapıyor...

Sayfa 5

Sevim GÜNEY

Salavatı mı 
unuttular acaba?

Sayfa 4

Bize göre doğru
size göre yanlış!

İYİ Parti Genel Başkanı 
Meral Akşener, “6'lı masa bize

göre doğruydu, size göre yanlışmış ki
biz kazanamadık. Şimdi bu seçimlere
ise çok büyük bir cesaret göstererek
yalnız başımıza giriyoruz. Dün bu
dükkanlara 6'lı masada otururken 
girdiğimde siz haşlıyordunuz. Bugün

de 'Niye yalnız 
giriyorsunuz?'
diye başkaları 
haşlıyor. Şimdi
ister kızın ister 'İyi
yaptın' deyin, yal-
nız başımıza giri-
yoruz. Sonuçlara
göre de yolumuzu
tanzim edeceğiz”
dedi. I SAYFA 7
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2014 yılında cemevinin avlu-
sunda polisin silahından çıkan

kurşunla hayatını kaybeden Uğur
Kurt'un ölümüne neden olmaktan 12
bin 100 lira para cezasına çarptırılan
polis Sezgin K., AYM'nin  ihlal kararı
sonrasında görülen davada bu kez 2 yıl
6 ay hapis cezası aldı. Uğur Kurt'un eşi
Narin Kurt, “Asla bu sonucu kabul et-
miyorum. Hukuka göre hareket eden
hakimlere denk gelmeden bu davayı
bırakmayacağım” dedi. I SAYFA 3

ç

Bu davanın peşini
bırakmayacağım!
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Meral Akşener

AFİŞ AMBARGOSU VAR MI?

Bu sorunun 
muhatabı kim?

İYİ Parti'nin İBB Başkan 
adayı Buğra Kavuncu, basın

mensuplarıyla bir araya geldi. CHP'li
belediyelerde kendisine afiş ambar-
gosu uygulanıp uygulanmadığına 
dair soruyu cevap veren Kavuncu,
“Kurumdaki şeffaflık da önemli. 
Bu sorunun muhatabı kim? Peki 

belediyede bu 
soruyu kime 
soracağız? 
Medya A.Ş.'nin
genel müdürüne
mi, yoksa Sayın
İmamoğlu'nun
danışmanların-
dan birine mi?”
diye konuştu. 
I SAYFA 8
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Buğra Kavuncu

CHP Genel Başkanı Özgür
Özel ve İBB Başkanı Ekrem

İmamoğlu Ümraniye Kazım 
Karabekir Cemevi’ni ziyaret etti. 
Gazetecilerin sorularını cevaplayan
Özel, Murat Kurum'a yüklendi.
Özel, “Kurum’un yerinde olmak
istemezdim” dedi. İmamoğlu ise 

cemevleri hakkında konuşarak, 
“Cemevlerimize yapmış olduğumuz
ya da yapacak olduğumuz hizmetle-
rin hiçbirisi, Alevi yurttaşlarımıza 
bir lütuf değildir. Bunu unutmayın.
Cemevleri ibadethanedir. Nokta. 
İnşallah bunları hep birlikte var
edeceğiz” diye konuştu. 
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İlkokul çağındaki öğrencilere
tiyatro gösterileriyle trafik 

kurallarının öğretilmesinin amaçlan-
dığı “Trafikte Küçük Hata Yoktur”
isimli sosyal sorumluluk projesinin
tanıtımı, Millî Eğitim Bakanı Yusuf
Tekin'in katılımıyla Zeytinburnu
Fatma Süslügil İlkokulunda yapıldı.
Tekin, “Sizden istirhamım, hataları-
nızı meşrulaştıracak gerekçeler üret-
meye çaba sarf etmeyin. Gerçekten de
trafikte küçük hataların bedeli çok
ağır oluyor” diye konuştu. I SAYFA 4
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Trafikte küçük 
hata yoktur!

CHP Esenyurt Belediye 
Başkan adayı Prof. Dr. Ahmet

Özer Damga'ya konuştu. Ciddi bir
belediyecilik deneyimi olduğunu ak-
taran Özer, “Bütün bu, bilgi birikim
ve deneyimlerimi kendimle mezara
götürmek istemedim. Bu halkın ver-
gileri ile okumuş, bu halkın içinden
çıkmış, profesör olmuş biri olarak
halkıma şükran borcumu ödemek
için siyasete girdim” dedi. Rakipleri-

nin projelerini yarıştırmak yerine 
birtakım yalan yanlış iftiralara baş-
vurduğunu belirten Özer, “Halbuki
ben ülkenin en önemli devlet kurum-
larında görev yaptım. Bugüne kadar
benimle ilgili hiçbir şey söylemeyen-
ler, aday oldum diye birden bire 
konuşmaya
başladılar”
tepkisini 
gösterdi. 

ç

PROJELERiNi YARIŞTIRMAK YERiNE
ÇiRKiN iFTiRALARA BAŞVURDULAR!

Hakkında olur olmadık pay-
laşımlar yapıldığını belirten

Özer, “Ben asla ahlaksızlık yapma-
yacağım. Yalan söylemeyeceğim.
Benim gibi profesör olmuş, dev-
letin birçok kademesinde yer
almış bir adamı, sanki elinde 
silahla dağdan inmiş gibi lanse
etmek kime ne fayda getirecek?
Bu tutum, ülkenin barışına, 
ülkenin birliğine yapılmış en

büyük saldırıdır” diye konuştu. 
Esenyurt'un çok kötü yönetildiğini
belirten Özer, “Özellikle AKP 
döneminde bu kente aç gözlü 

kurtlar gibi saldırdılar. Adeta
Esenyurt yağmalandı. Çarpık bir
kentleşme ortaya çıktı. Bu güzel

kentin ak göğsüne betonlar 
dikildi. Bu vesileyle 30 bin
konut mağduru ortaya çıktı”
eleştirisinde bulundu. I SAYFA 9
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CemeVLeRi
iBADETHANEDiR

PAZARLIK YAPIYORLAR!
AK Parti İBB adayı
Murat Kurum İnsani

Yardım Vakfı'nı ziyaret etti.
Kurum “31 Mart'ta bir ta-

rafta

Gazze'ye yardım ulaş-
tırmak için mücadele edenler,
bir tarafta da kirli pazarlıklarla

kapı arkasında ülkenin birlik ve
beraberliğine kastedenler var.

O yüzden 31
Mart seçim-

leri bizim için
sadece İstan-

bul'u ilgilendiren
bir seçim değil aynı zamanda
tüm dünya mazlumlarının
umutla beklediği bir seçimdir.
İnşallah, biz bu motivasyonla
sandığa gideceğiz” dedi.
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meLeK mOSSO

TAM NOT ALDI

BU YENİLGİYİ
UNUTACAĞIZ!

Galatasaray Teknik Direktörü
Okan Buruk, “Karagümrük

hak ettiği bir galibiyet aldı. Çok zorlu
bir fikstürden geçiyoruz. 3 gün sonra
yeni bir maça çıkacağız. Bu maçı
unutup o maça hazırlanacağız. Se-
yircimizin önünde alışık olmadığımız
bir mağlubiyet aldık. Dinlenmemiz
lazım, kafa olarak da dinlenmemiz
lazım. Ligdeki başarımızı devam et-
tirmemiz gerekiyor. Ben ve oyuncu-
larım kafamızı kaldırıp bir sonraki
maça hazırlanmamız gerekiyor”
dedi. I SAYFA 14
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İstanbul’da 3 farklı cinayete 
karışıp iş insanı Y.D.’yi de polis

kıyafeti giyerek kaçıran ‘Çirkinler’ 
şebekesine yönelik yapılan operas-
yona dair yeni detaylar ortaya çıktı.
Şüphelilerin sosyal medya fenomeni

Ece Ronay’ın eski eşi Mehmet 
Bilir’e ait işyerini 

kurşunlayan 
kişiler olduğu

öğrenildi. 
Yapılan 

çalışma-
lar neti-
cesinde
bu
sabah
şüphe-
lilere ait
adres-

lere eş
zamanlı

operasyon
düzenlendi.

I SAYFA 3

ç

ç

OPERASYONDA

RONAY 
DETAYI!

ESENYURT ADETA
Damga'ya konuşan CHP Esenyurt Belediye Başkan adayı
Prof. Dr. Ahmet Özer, rakiplerinin birtakım yalan yanlış
iftiralara başvurduğunu belirterek, “Benim gibi profesör
olmuş, devlet kademelerinde yer almış bir adamı, sanki
elinde silahla dağdan inmiş gibi lanse etmek kime ne
fayda getirecek?” diye sordu. Esenyurt'un çok sayıda
sorunu olduğunu belirten Özer, “Özellikle AKP 
döneminde Esenyurt adeta yağmalanmış” diye konuştu

YAGMALANMIS!
“Belediye 
başkanı 

seçildiğim 
takdirde beledi-
yenin kapılarını
halka açaca-
ğım” diyen

Ahmet Özer,
“Ulaşılamaz
bir belediye

başkanı 
olmayacağım.

Büyüklenmeye-
ceğim, halka

üstten 
bakmayacağım.
Büyüklenmenin

küçülmek 
olduğunu 

bilenlerdenim.
Böyle bir 
belediye 

başkanı kendi
bindiği dalı
keser” dedi.

AHLAKSIZLIK YAPMAYACAĞIM
ASLA YALAN SÖYLEMEYECEĞiM!

MEHMET 
MERT

ÖZEL HABER

BindiĞim dALI
KeSmeYeCeĞim!

KANIT
GÖSTER!

OY VE PARA DEVŞİRİYORLAR

Yer Bilimci Prof. 
Dr. Övgün Ahmet
Ercan, Naci Görür'ün
“İstanbul’da her an
deprem olabilir”
açıklamasına, 
“Bir tane kanıt
gösterin size
inanayım” 
tepkisini 
gösterdi.

BU YAPTIĞIMIZBU YAPTIĞIMIZBU YAPTIĞIMIZBU YAPTIĞIMIZBU YAPTIĞIMIZBU YAPTIĞIMIZBU YAPTIĞIMIZBU YAPTIĞIMIZBU YAPTIĞIMIZ
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27’INCI
CAMI!

Sanayi ve Ticaret Bakanlığı
ekipleri, Ataşehir ve Ümrani-

ye'deki marketlerde Ramazan
öncesi denetim yaptı. Denetim-
lerde ürünlerde fahiş fiyat olup

olmadığına bakılırken, ürünün eti-
ket fiyatıyla kasa fiyatı arasında fark

olup olmadığı da kontrol edildi. I SAYFA 8

ç

Fahiş fiyat
denetimi



COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.

COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.

DAHILIYE Uzmanı Prof. Dr. 
Aytaç Atamer, sağlıklı bağırsak 
sisteminin nasıl olması gerektiği-

ni anlattı. Kefir ve yoğurt gibi fermente 
süt ürünlerinin bağırsak sağlığı için 
faydalı olduğunu kaydeden Atamer, 
“Özellikle kefir ve yoğurtta bulunan 
sağlıklı bakteriler, mikrobiyota dediği-
miz trilyonlarca hücreyle beraber olan 
yararlı bakterilerin sayısını artırıyor, 
buna bağlı olarak sindirimi kolaylaştırı-

yor ve vücudun direncini artırarak 
kilo kaybında dahi etkileri 

oluyor” dedi. 

Probiyotik sağlanır
Probiyotiklerle be-

raber prebiyotik-

ler ve her ikisinin beraber olduğu sim-
biyotiklerin bulunduğunu da anlatan 
Prof. Dr. Aytaç Atamer, “Prebiyotikler 
bakterilerin, vücudumuzda bulunan 
mikroorganizmaların beslenmesinde 
rol oynayan maddelerdir. Prebiyotikler 
meyve ve sebzelerde bulunur. Elma, 
armut, turunçgiller, kayısı, şeftali, engi-
nar, soğan, sarımsak, pırasa, kereviz ve 
mercimek de bulunuyor. Bunlar vücut 
tarafından sindirilmeyen fakat vücutta-
ki bakteriler tarafından sindirilebilen, 
sonuç olarak bakterilerin beslenmesini 
sağlayan ve vücuttaki immün sistemin 
güçlenmesini sağlayan maddelerdir. 
Günlük diyetimizdeki lif içeriğini artı-
rırsak probiyotiği de sağlamış oluruz” 
diye konuştu. 

Tek yönlü beslenmeyin!

Nefret söyleminin, günümüzde önemli bir toplumsal sorun olarak karşımıza çıktığını kaydeden uzmanlar, bu 
kavramın, toplumun güç ilişkilerini ve sorunlarını yansıtarak mevcut problemleri açığa çıkardığını ve şiddet 
olaylarının sinyallerini verdiğini söylüyor. Herhangi bir nefret söylemini hafife almamak gerektiğini de kayde-
den uzmanlar, sosyal medyanın, nefret söyleminin yayılmasında büyük bir rol oynadığını da dile getiriyor

ÜSKÜDAR Üniversitesi İnsan 
ve Toplum Bilimleri Fakültesi 
Sosyoloji Bölümü Araştırma 

Görevlisi Bengi Çakmak, nefret söylemi 
konusunu değerlendirdi. Nefret söylemi 
kavramının tek bir tanımı olmadığını 
belirten Sosyolog Bengi Çakmak, “Ne 
ifade ettiğini birbiriyle bağlantılı şu iki 
açıdan özetleyebiliriz; İlk olarak, nefret 
söylemi kavramı, ifade özgürlüğünün 
sınırlarıyla ilişkili düşünülür. İfade 
özgürlüğünün nefrete ve şiddete yol 
açabilecek derecede belirsizleşmesini ve 
esneklik göstermesini engellemek adına 
insan haklarına dayanarak bir sınır çiz-
me gereği duyulur. Nefret söylemi de bu 
sınırın oluşturulmasına işlevsel bir katkı 
sunar. İkinci olarak da nefret söylemini, 
toplumsal düzenin korunması bakımın-
dan rol üstlenen bir faktör veya bir uyarı 
sistemi olarak ele alabiliriz” dedi.

Uyarı niteliği taşıyor
Dilde kendini gösteren bir olgu olarak 
nefret söyleminin, toplumdaki güç iliş-
kilerini ve sorunları yansıtarak mev-
cut problemleri açığa çıkaracağını ve 
ağırlaşabilecek şiddet ve suç olaylarına 
yönelik bir uyarı niteliği taşıyacağını da 
kaydeden Çakmak, “Nefret söyleminin 
taşıdığı bu iki anlama paralel olarak, 
her tür ayrımcılık ifadesini ve bunlardan 
ötürü meydana gelebilecek hak ihlal-
lerinin dildeki yansımalarını kapsayan 
sözlü, yazılı, görsel gibi içerikleri nefret 
söylemi olarak ele alabiliriz” bilgisini 
verdi. Buradan yola çıkarak, nefret söy-
lemini meydana getiren toplumsal dina-
miklerin başında ötekiyle, başka olanla, 
farklı veya yabancı olanla kurulan ge-
rilimli ilişkinin sayılabileceğini aktaran 
Bengi Çakmak, “Bir diğer deyişle, insan 
hakları her ne kadar evrensel biçimde 
tanımlanmış olsa da toplumsal düzenleri 
oluşturan normlar toplumlar ve kültür-
ler arasında değişkenlik gösterebiliyor. 
Bu açıdan, neyin ve kimin normal olma-

dığını belirleyen toplumsal dinamikler 
zamana ve mekâna göre farklılaşabilir. 
Fakat her durumda, nefret söylemini 
kuran faktörlerin başlıcası, normal 
kabul edilenin dışında kalanların birer 
öfke ve nefret nesnesine dönüşmesidir. 
Öfkenin ve nefretin sebebi, normal 
olmayanın toplumsal düzeni sarsacağına 
dair önyargı ve endişedir diyebiliriz” 
diye konuştu. 

Sosyal medyanın rolü!
Sosyal medyanın, nefret söyleminin 
yayılmasında büyük bir rol oynadığını 
da dile getiren Sosyolog Çakmak, “Sos-
yal medya yalnızca nefret söyleminin 
değil her tür söylemin, bilginin, imgenin 
yayılmasını sağlıyor. İletişim ve haber-
leşme açısından geçmişte benzerini 
görmediğimiz cinsten geniş ölçekli, hızlı 
ve katılıma açık bir ortam sağlaması 
bakımından sosyal medya çağımızın en 
öne çıkan sıçramalarından biri haline 
geldi. Her bireyin kendi isteği doğrultu-
sunda katılabildiği, paylaşım yapabildiği 
ve etki yaratabildiği bir ortamda, nefret 
söyleminin de kolaylıkla yer bulması ve 
hızla yayılması kaçınılmaz.  Yüz yüze 
iletişimin aksine anonimliğin, anlık ile-
tişimin ve geçiciliğin hâkim olduğu bir 
ortamda kişilerin daha kayıtsız olması 
da sorunu büyüten nedenlerden biridir” 
dedi.

Son derece tehlikeli!
Nefret söyleminin bir uyarı niteliği 
taşıdığını da söyleyen Bengi Çakmak, 
“Toplumda halihazırda var olan ve belki 
de büyümekte olan sorunlara ayna tutar 
ve yaşam hakkının ihlaline dek vara-
bilecek şiddet olaylarının sinyallerini 
verir. Nefret söylemiyle ifade özgür-
lüğü arasındaki sınırların çok hassas 
olduğunu bilmek ve bu sınırlar üzerine 
tartışabilmek önemlidir. Ancak nefret 
söyleminin ifade özgürlüğü adı altında 
geçerli görülmesi veya toplumsal norm-
lara dayanarak normal kabul edilmesi 
son derece tehlikelidir” diye anlattı.

NEŞE MERT

UZMAN Klinik Psi-
kolog Özgenur Taş-
kın, 26 Şubat-3 Mart 

2024 tarihleri arasındaki 
Yeme Bozukluğu Farkında-
lık Haftasına dikkat çekerek, 
yeme bozuklukları ve 
psikoloji konusunu 
değerlendirdi. Taşkın, 
sağlıklı olabilmenin 
ön koşullarından biri-
nin yeterli ve dengeli 
beslenmek olduğunu 
ifade ederek, “Bu 
kontrolü bazı meta-
bolik, psikolojik ya da 
sosyolojik faktörler 
nedeni ile kaybettiği-
mizde çeşitli beslenme 
sorunları yaşanıyor. Bunlar 
arasında en sık karşımıza 
çıkan çeşidi ise duygusal 
yemedir” dedi. Duygusal 
yemenin, olumsuz duygulara 
karşılık olarak gelişen ve 
aşırı yeme eğilimini gösteren 
bir davranış bozukluğu ol-
duğunu vurgulayan Uzman 
Klinik Psikolog Özgenur 
Taşkın, “Ruh halinde geli-
şen olumsuzlukları kontrol 
etme dürtüsü ile ortaya 
çıkan bu yeme davranışında 
normalden çok daha fazla 
yemek yeme, gerekenden 
daha yağlı, tuzlu ve şekerli 
yeme davranışları gözleni-
yor.” şeklinde konuştu.

Ciddi olarak etkiliyor
Bilim insanlarının farklı 
duygu durumlarının yemek 
yeme sürecinde, bireylerin 
yemek davranışını nasıl 
etkilediğini araştırdığını 
kaydeden Taşkın, “Bunun 
sonucunda ise duygusal 
yemenin özellikle olumsuz 
emosyonlar denilen yoğun 
stres, anksiyete, depresyon, 
kızgınlık, öfke ve hüzün gibi 
duygu yoğunlukları yaşandı-
ğında daha çok tetiklendiği 
ortaya çıkarmıştır” dedi. 

Duygusal yemenin düşük 
benlik saygısı ve yeter-
sizlik duygularıyla ilişkili 
olduğunun da saptandığını 
dile getiren Uzman Klinik 
Psikolog Özgenur Taşkın, 
şöyle devam etti: “Kişilerin 
hayatlarında yaşadıkları 

olumsuzluklar yemek 
alışkanlıklarını ciddi 
anlamda etkiliyor. 
Ayrılıklar, aldatılma-
lar, kayıplar, işsizlik 
gibi yaşanan olum-
suzluklar kişide ciddi 
anlamdan bir boşluk 
hissi yaratıyor. Yalnız-
lık duygusuyla baş 
edilememesiyle yeme 
bozuklukları başlaya-

biliyor ve sonrasında kişiler 
aidiyet duygusunu yitirebi-
liyor.  Bu noktada boşluğu 
yemek yiyerek doldurmaya 
çalışıyorlar.”

Destek almalısınız
“Oysa üzgün, öfkeli, yalnız, 
bitkin ya da sıkılmış olduğu-
nuzda sorunun çözümünü 
bulacağınız adres buzdolabı 
değil” diyen Taşkın, “Bil-
memiz gereken en önemli 
nokta, duygusal açlığın yi-
yecekler ile doldurulamaya-
cağıdır.  İnsan yemek yediği 
anda kendini iyi hissedebilir 
ama yemek bittiğinde duy-
gular bitmez üstelik kötü 
duyguların üstüne bir de 
fazladan alınan kilolar ekle-
nebilir” ifadelerini kullandı. 
Taşkın, sorunun çözümüne 
ilişkin de “Duygularınızı ele 
almanın sağlıklı yollarını 
bulabilir, bilinçsizce yemek 
yeme yerine bilinçli yemeyi 
öğrenebilir, kilonuzu kont-
rol altına alıp duygusal gıda 
tüketimine son verebilir-
siniz. Eğer siz de duygusal 
yeme noktasında kendinizi 
durduramıyorsanız mutlaka 
psikolojik destek almalısı-
nız” dedi. 

Duygusal yeme hakkında bilgi veren, Uzman Klinik Psi-
kolog Özgenur Taşkın, “Duygusal yeme özellikle olum-
suz emosyonlar denilen yoğun stres, anksiyete, depres-
yon, kızgınlık, öfke ve hüzün gibi duygu yoğunlukları 
yaşandığında daha çok tetiklendiği biliniyor” dedi

Akran zorbalığının, okul ve gençlik döneminin acı verici gerçeği olduğu-
nu dile getiren Uzman Klinik Psikolog Merve Tokgöz, “Akran zorbalığının 
önlenmesi için okullar, aileler ve toplumdaki bireyler arasında empati, 
saygı ve hoşgörü kültürünün teşvik edilmesi gerekmektedir” dedi
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AYRIMCILIK içeren şakalar, 
hakaretler, tehditler ve nihaye-
tinde şiddet uygulamaları arasın-
da fark olmakla beraber, hepsin-
de ortak bulunan nefret unsuru 
üzerinde durmak ve herhangi bir 
nefret söylemini hafife almamak 
gerektiğini de kaydeden Bengi 
Çakmak, “Elbette bu noktada 
şiddeti yalnızca kişilerin fiziksel 
saldırıya uğramasına indirgemi-
yoruz; nefretin normalleşmesi ve 
yayılmasıyla birlikte kişilerin ra-
hat ve mutlu şekilde yaşamaları-
nın önünde oluşabilecek her tür 
engel toplumsal bir sorun olarak 
ele alınmalıdır. Nefret söylemiyle 
mücadele edebilmek için insan 
haklarının evrenselliğini temel 
almak önemlidir” dedi. Nefret 
söylemine karşı farkındalık oluş-
turabilmek için ayrımcılığın ne 
olduğunu tartışmak ve eğitimin 
bir parçası haline getirmek ge-
rektiğini de dile getiren Çakmak, 
“Bunun için temel koşul, sorgu-
layıcı ve eleştirel olmaya teşvik 
etmektir. Bu noktada yalnızca 

kurumsal bir 
eğitim süre-
cinden değil, 
bireylerin ken-
di yargılarını 
ve değerlerini 
de eleştirel 
biçimde göz-
den geçirerek 
kendilerini 
eğitmeleri 
önemlidir” 
ifadelerini 
kullandı. 

Toplumsal bir sorun 
olarak ele alınmalı

KIZINCA
YEMEYiN!

AYŞE ADLI

Psikolog 
Özgenur 
Taşkın

Sosyolog 
Bengi 
ÇakmakNEFRETTEN

NEFRET ETTiK!

Kefir ve yoğurt gibi fermente süt 
ürünlerinin bağırsak sağlığı için faydalı 
olduğunu dile getiren uzmanlar, prebi-
yotiklerin elma, kayısı gibi meyveler 
ve pırasa, kereviz gibi sebzelerde 

bulunduğunu söylüyor. Prof. Dr. 
Aytaç Atamer, tek yönlü 

beslenmenin bağırsak 
sağlığını olumsuz 
etkilediğini kaydetti

MEDICAL Park Bahçe-
lievler Hastanesi’nden 
Uzman Klinik Psikolog 

Merve Tokgöz, akran zorbalığı 
hakkında açıklamalarda bulundu. 
Akran zorbalığının ne olduğun-
dan bahseden Uzm. Klnk. Psk. 
Tokgöz, “Akran zorbalığı bir 
veya daha fazla çocuğun, daha 
zayıf ve savunmasız olduğunu 
düşündükleri çocuklara kasıtlı 
ve sürekli zor anlar yaşattığı 
durumları ifade eder. Bu bir 
saldırganlık biçimidir” ifade-
lerini kullandı. Tokgöz, akran 
zorbalığının fiziksel, duygusal, 
sözlü veya dijital -sosyal medya 
üzerinden alay etme, iftira atma, 
özel bilgilerin yayılması vb.- şe-
killerde gerçekleşebileceğini ve 
mağdurun duygusal ve psikolojik 
sağlığını ciddi şekilde etkileyebi-

leceğini dile getirdi.

Nasıl önlenir?
Tokgöz, akran zorbalığına karşı 
şu önerilerde bulundu: “Yaşadık-
larınızı güvendiğiniz bir yetişkinle 
paylaşın: Ebeveynler, öğretmen-
ler otorite konumundaki yetiş-
kinler bu konuda size yardımcı 
olabilir. Zorbayla konuşmayı de-
neyin: Zorbayla bir kere net bir 
konuşma yapmak kimi zaman işe 
yarar. Yap-
tığı şeyin 
hoşunuza 
gitmediği-
ni, rahatsız 
olduğu-
nuzu net 
bir şekilde 
anlatın.” 
 DHA

Akran zorbalığı
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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İSTANBUL Emniyet Mü-
dürlüğü Organize Suçlarla 
Mücadele Şube Müdürlüğü 

bu sabah düzenledikleri ‘Mahzen-2’ 
operasyonuyla ‘Çirkinler’ olarak 
bilinen suç örgütünü çökertti. Lider-
liğini yurt dışından Zuhat Altunç’un 
yaptığı şebeke üyesi 47 kişi gözaltına 
alındı. Operasyona dair yeni detay-
lar ortaya çıktı.Şebekenin en önemli 
gelir kaynağının uyuşturucu ticareti 
olduğu öğrenildi. Şebeke üyelerinin 
daha önce anlaşmazlık yaşadıkları 
Rüstem Topçi’yi 20 Şubat 2023’te, 
Şakir Zana ile Abdulmelik Ateş’i ise 
7 Ağustos 2023’te öldürdükleri ortaya 
çıktı. Yine şebeke üyesi şüphelilerin 
polis kılığına girerek iş insanı Y.D.’yi 
gözaltına alma bahanesiyle kaçırdık-
ları bilgisine ulaşıldı.

22’si cezaevinde
Şebeke üyesi şüphelilerin en son 28 
Şubat’ta Arnavutköy Ömerli Mahal-
lesi’nde cadde ortasında anlaşmazlık 
yaşadıkları aynı şebeke mensup 2 
kişiyle çatıştıklarını belirleyen polis, 
bu sefer operasyon için düğmeye 
bastı. Önceki cinayetlerle de bağlan-
tılı oldukları belirlenen şüphelilerin 
geçtiğimiz aylarda sosyal medya feno-
meni Ece Ronay’ın eski eşi Mehmet 
Bilir’e ait işyerini de kurşunlayan 
kişiler olduğunu belirledi. Yapılan 
çalışmalar neticesinde bu sabah 
şüphelilere ait adreslere eş zamanlı 
operasyon düzenlendi. Operasyonda 
47 şüpheli gözaltına alındı. Bu şüphe-
lilerden 22’sinin cezaevinde olduğu ve 
ifadeleri için emniyete götürüldüğü 
öğrenildi. DHA

Ece Ronay 
detayı!

Bağcılar’da 
zincirleme kaza

İstanbul’da 3 farklı cinayete karışıp iş 
insanı Y.D.’yi de polis kıyafeti giyerek 
kaçıran ‘Çirkinler’ şebekesine yönelik 
yapılan operasyona dair yeni detay-
lar ortaya çıktı. Şüphelilerin sosyal 
medya fenomeni Ece Ronay’ın eski eşi 
Mehmet Bilir’e ait işyerini kurşunla-
yan kişiler olduğu öğrenildi

Saruyer, yokuştan çıkan kamyon virajı alamadı. Kasadaki hidrolik pres 
makinesinin kaymasıyla kamyon devrildi. Kasadan yola savrulan pres 
makinesi arkadan gelen otomobilin kaportasına çarparak yere düştü

ASLA KABUL ASLA KABUL 
ETMİYORUM!ETMİYORUM!

KAZA, Fatih Mahallesi Yanyol 
Caddesi üzerindeki kavşakta saat 
12.30 sıralarında meydana geldi. 

Farklı yönlerden gelen otomobil ile hafif 
ticari araç sürücüsü kavşakta çarpıştı. 
Çarpmanın etkisiyle savrulan otomobil, 
o sırada yaya geçidinde yolun karşısına 
geçmek isteyen kişiye çarptı. Yaşlı kişi 
savrularak kaldırıma düştü. Otomobil 
ise park halindeki 2 araca çarparak 
kaldırımda durabildi. 4 aracın karıştığı 
zincirleme kazayı görenler polis ve sağlık 
ekiplerine ihbarda bulundu. Ağır yaralı 
olarak hastaneye sevk edildi. Hastanede 
yapılan tüm müdahalelere rağmen yaralı 
hayatını kaybetti. Polis ekipleri, kazaya 
karışan 2 sürücüyü de gözaltına alarak 
polis merkezine götürdü. DHA

Bağcılar’da 4 aracın karıştığı zincirleme 
kazada, araçlardan birisinin çarptığı yaya 
hastanede hayatını kaybetti. Kazaya karışan 
sürücüler polis ekipleri tarafından gözaltına 
alınırken 4 araçta hasar oluştu

OLAY, İstinye Katar 
Caddesi’nde saat 13.15 
sıralarında meydana 

geldi. Edinilen bilgiye göre, hid-
rolik pres makinesi taşıyan 34 TA 
6826 plakalı kamyonla Maslak 
yönüne ilerleyen Mustafa Kemal 
Ün, İstinye Caddesi’nden Katar 
Caddesi’ne yöneldi. Ün, yokuştan 
çıktığı sırada virajı alamadı. Kasa-
ya sabitlenmediği öğrenilen pres 
makinesinin kayması üzerine, 
kamyon devrildi. Sabitlenmeyen 

pres makinesi ise, kasadan yola 
savruldu. Bu sırada arkadan 
gelen otomobil sürücüsü, yola 
savrulan makineye çarpmamak 
için frene bastı. Sürücünün tüm 
çabalarına rağmen pres makinesi 
otomobilin kaportasına çarparak 
yere düştü. Kazada yaralanan ol-
mazken, pres makinesinden sızan 
yağ yola döküldü.

Yağ yola döküldü
Olay yerine gelen trafik polisle-

ri, yola dökülen hidrolik yağın 
kazaya neden olmaması için 
çevrede güvenlik önlemi aldı. 
İstinye-Maslak yönü ekipler tara-
fından bir süre trafiğe kapatıldı; 
caddede trafik yoğunluğu oluştu. 
Belediye ekipleri, olası kazaları 
önlemek amacıyla yağın üzerine 
kum döktü. Devrilen kamyonun, 
İstanbul Büyükşehir Belediyesine 
ait vinç yardımıyla kaldırılmasının 

ardından trafik normale döndü. 
Cadde esnafı Yıldıray Satır ka-
zanın gözleri önünde yaşandığını 
belirterek, “Kamyonun üzerinde-
ki yük virajı alırken yana doğru 
yattı. Sonra da kamyon yan yattı. 
Yük bir tarafa bindiği için kam-
yon yana düştü. Bir otomobilin 
üzerine düştü zaten. Herhalde ya-
ralı yok, şoförde de bir şey yoksa 
yaralı yoktur” dedi. DHA

Virajı alamadı 
YAN YATTI!

İSTANBUL 11. Ağır 
Ceza Mahkemesinde 
görülen duruşmaya, 

tutuksuz yargılanan sanık Sezgin 
K. Ses ve Görüntülü Bilişim Sis-
temi (SEGBİS) ile maktul Uğur 
Kurt’un eşi Narin Kurt ve taraf 
avukatları katıldı. Duruşmayı 
CHP İstanbul İl Başkanı Özgür 
Çelik de takip etti. Şikayetçi 
avukatlarından Aslı Kazan, 
“Sanık için en ağır cezanın 
verilmesini istiyoruz. Yaşam 
hakkı ihlal edilen Uğur Kurt, 30 
yaşında, 2 yaşında çocuk baba-
sıydı. Şimdi oğlu 12 yaşına ulaştı. 
10 yıldır bu mahkeme adalet 
arıyoruz” diyerek Uğur Kurt’un 
öldürüldüğü cenaze sahibinin 
kızının mektubunu okudu. 
Avukat Kazan, “Sanık 5 yıllık 
polis, 3 aydır o bölgede çalışıyor. 
Bölgeyi tanıyor. Cemevinin ye-
rini biliyor. Ölümcül olan beylik 
tabancasıyla ateş ediyor. ‘Adam 
vuruldu ya’ diyor, kamera kayıt-
larına göre. Birinin ölebileceğini 
bilerek ne olursa olsun diyerek 
ateş ediyor ve Uğur’u ensesin-
den vuruyor. ‘Sıkma’ diye amiri 
beş kez bağırıyor. Sanık öldür-
mekle kalmıyor, sonrasında delil 
yok etmeye çalışıyor, sizden 
adalet bekliyoruz” dedi. Avukat 
Turgut Kazan da sanığın Terör-
le Mücadele Müdürlüğü polisi 
olduğunu vurgulayarak basit bir 
dikkatsizlik ve özensizlik olarak 
değerlendirerek ceza verile-
meyeceğini ifade etti. Avukat 
Hasan Kılıç da “Bu dava herke-
sin yaşam hakkını ilgilendiren 
bir dava. Tarihsel bir sorumluluk 
düşüyor mahkemeye. Aile inti-
kam duygusuyla hareket etmiyor 
ancak bir yaptırım uygulanması 
gerekiyor” dedi.

Adalet istiyorum
Uğur Kurt’un eşi şikayetçi Narin 
Kurt, “Suçsuz bir insana polis 
rastgele ateş ederek ölümüne 
neden olunduğu için adalet 
istiyorum. Oğlunun acısına daya-

namayarak vefat eden kayınpe-
derim için, yine oğlunun acısıyla 
kanser olan annesinin, oğlum 
ve kendim için adalet istiyorum. 
Polislerin silahı nasıl kullana-
cağını kafalarına kazımaları 
için adalet istiyorum. Sokaktaki 
insanın yaşam hakkı için ada-
let istiyorum” dedi. Savunması 
sorulan sanık polis Sezgin K., 
“Takdiri mahkemeye bırakıyo-
rum” dedi. Sezgin K’nın avukatı 
ise AYM’nin kararında yeniden 
bir yargılama yapılamayacağının 
ifade edildiğini belirterek “AYM 
yetki gaspı yapmıştır. AYM en 
üst mahkeme olmasını kötüye 
kullanmıştır. Yerel mahkeme-
nin kararına karışamayacağını 
düşünüyoruz. Polise para cezası 
veremezsin demiştir. Bu resmen 
kürsüye müdahaledir. Müvekkil 
daha önce verilen kararda para 
cezasını ödemiştir, eğer farklı 
bir ceza verilirse ödenen paranın 
iadesini talep ediyorum” dedi.

İndirimli ceza verildi
Mahkeme heyeti, 2017 yılında 
verdiği ilk hükmünün AYM’nin 
hak ihlali kararı kapsamında 
iptaline hükmetti. Mahkeme, 
AYM’nin hak ihlali kararının 
104. maddesine de değinerek 
suç vasfına yönelik karar verme 
görevinin AYM’ye ait olma-
dığı ve bu yönde bir hak ihlali 
kararı vermediğini de kararın-
da belirtti. Mahkeme heyeti 
bu gerekçelerle sanık polise 
“Taksirle ölüme neden olma” 
suçundan AYM kararı gözetile-
rek önce 3 yıl hapis cezası verdi. 
Sanığın duruşmalardaki tutum 
ve davranışlarını lehine indirim 
sayan heyet, cezayı 2 yıl 6 ay 
hapis cezasına indirdi. Karara 
7 günlük süre içerisinde itiraz 
hakkı bulunuyor.

Davayı bırakmayacağım
Duruşma çıkışında adliye 
önünde basın açıklaması yapıldı. 
Uğur Kurt’un eşi Narin Kurt, 

“10 yıldır biz bu mücadeleyi 
veriyoruz. Sokaktaki herhangi 
bir insanın bu şekilde bizim 
canımızı, güvenliğimizi sağla-
ması gereken kişilerin. Aksine 
canımızı alması ve bunun hukuk 
karşısında hiçbir cezasının ol-
mamasıyla savaşıyoruz biz. 10 yıl 
oldu. Ve ben bir önceki mahke-
me heyetine verdiği karardan 
ötürü kınamıştım. Yine kınıyo-
rum. Bugün görülen davadaki 
hakim ve heyeti yine kınıyorum. 
Bir insanın masum bir insanın, 
hayatının bir çocuğun babasız bı-
rakılmanın bir annenin, babanın 
kanser olup ölmesine sebep ol-
masının bir eşin, eşinin elinden 
alınmasının ve bir daha onu. Hiç 
kimse, hiçbir ailesi göremeyecek 
olmasının karşılığı bilhassa yani 
bir insanın, masum bir insanın 
hayatının elinden alınmasının 
karşılığı 2 yıl 6 ay olamaz. Yani 
hepimiz tehlikedeyiz. Bence bu 
sonuç kimin vicdanını rahatsız 
ediyorsa herkes bu davayı üst-
lensin. Çünkü sokakta yürür-
ken hangimizin başına kolluk 
kuvveti tarafından ne geleceği 
ve sonrasında ne yaşayacağını 
gerçekten bilemiyoruz. Ve ben, 
tekrar bu davayı devam ettire-
ceğim. Asla bu sonucu kabul 
etmiyorum. Yani bu belki daha 
uzun sürer, kaç yıl sürer, ne olur 
bilmiyorum. Gerçekten vicdanlı 
ve adalete, hukuka göre hareket 
eden hakimlere denk gelmeden 
de bu davayı bırakmayacağım” 
diye konuştu. Hacı Bektaşi Veli 
Anadolu Kültür Vakfı Başkanı 
Ercan Geçmez ise, “Ama her 
davaya geldiğimizde üzülerek 
çıkıyoruz. Ne yazık ki adalet için 
adaleti arıyoruz. O noktadayız 
şu anda. Sevgili Uğur’u öldü-
renler mahkum edilmedi. Bir 
kez daha biz mahkum edildik. 
Bu dava sadece Uğur’un davası 
değildir. Bu dava Türkiye’de 
herkesin davası olduğunu her-
kesin artık görmesini istiyorum” 
dedi. DHA

2014 yılında cemevinin avlusunda polisin silahından çıkan kurşunla hayatını kaybe-
den Uğur Kurt’un ölümüne neden olmaktan 12 bin 100 lira para cezasına çarptırılan 
polis Sezgin K., AYM’nin  ihlal kararı sonrasında görülen davada bu kez 2 yıl 6 ay hapis 
cezası aldı. Uğur Kurt’un eşi Narin Kurt, “Asla bu sonucu kabul etmiyorum. Hukuka göre 
hareket eden hakimlere denk gelmeden bu davayı bırakmayacağım” dedi

UĞUR Kurt, 
Okmeydanı’nda 
22 Mayıs 2014’teki 
olaylar sırasında bir 
yakınının cenaze tö-
renine katılmak için Okmeydanı 
Cemevi’nde bulunduğu sırada 
başına mermi isabet etmesi so-
nucu yaralanmış ve kaldırıldığı 
hastanede hayatını kaybetmişti. 
İddianamede, Uğur Kurt’u 
vuran polis memuru Sezgin 
K.’nin “Taksirle adam öldürme” 
suçundan 3 yıldan 6 yıla kadar 
hapis cezasıyla yargılanmasını 
istemiş, dosya İstanbul 85. Asli-
ye Ceza Mahkemesi’ne gönde-
rilmişti. Dosyayı inceleyen 85. 
Asliye Ceza Mahkemesi, Uğur 
Kurt’u öldüren polis hakkındaki 
“Taksirle adam öldürme” suç-
lamasını yetersiz bularak, suçun 
20 ila 25 yıl arası hapis cezasını 
öngören “Olası kastla adam 
öldürme” olduğunu belirtip dos-
yayı “görevsizlik” kararıyla ağır 
ceza mahkemesine göndermişti. 

Yapılan yargılamanın sonunda 
duruşma savcısı da sanık polisin 
“Olası kastla adam öldürme” 
suçundan 20 yıldan 25 yıla kadar 
değişen oranda hapis cezasıyla 
cezalandırılmasını talep etmişti. 
İstanbul 11. Ağır Ceza Mahke-
mesi’nde 25 Nisan 2017 tarihin-
de yapılan yargılama sonucunda 
polis Sezgin K. “Taksirle ölüme 
neden olma” suçundan iyi hal 
indirimi uygulayarak önce 1 
yıl 8 ay hapis cezasına çarptır-
mıştı. Bu ceza netice olarak 12 
bin 100 lira adli para cezasına 
çevrilmişti. Bu karara karşı 
Uğur Kurt’un ailesi avukatları 
aracılığıyla Anayasa Mahkeme-
si’ne başvurmuştu. AYM, Uğur 
Kurt’un yaşam hakkının ihlal 
edildiğine karar vererek sanık 
polisin yeniden yargılanmasına 
hükmetmişti.

Olayın 
geçmişi

6 yaşındaki H.K.G.’nin ev-
lendirilmesiyle ilgili davada, 
mahkeme 23 Ekim 2023’de 

sanık Kadir İstekli 30 yıl, Yusuf 
Ziya Gümüşel 20 yıl ve Fatıma 
Gümüşel ise 16 yıl 8 ay hapis 
cezası ile cezalandırılmasına karar 
vermişti. Kararın ardından mağ-
dur H.K.G.’nin avukatı, sanıkların 
avukat, Aile ve Sosyal Hizmetler 
Bakanlığının avukatı ve Cumhuriyet 
savcısı dosyayı istinafa taşımıştı. 
Dosyayı inceleyen İstanbul Bölge 
Adliye Mahkemesi 20. Ceza Dairesi 
sanık Kadir İstekli’nin 2004-2013 
yılları arası için ‘Çocuğun nitelikli 
cinsel istismarı’ 2020 yılı için ise ‘Eşe 
karşı nitelikli cinsel saldırı’ suçların-
dan 2 ayrı ceza verilmesi gerekir-
ken, tek bir suçtan cezalandırma 
yapıldığı değerlendirmişti. Mağdur 
H.K.G.’nin annesi Fatıma Gümü-
şel ve babası Yusuf Ziya Gümüşel 
hakkında verilen hapis cezalarında 
ise anne ve baba olmaları nedeniy-
le yasa gereğince artırım yapılması 
gerektiği belirterek kararın usul ve 
esas yönünden bozulmasına karar 
vermişti. Sanıklar hakkında verilen 
hapis cezalarının bozulmasından 
sonra dosya yeniden Anadolu 2. 
Ağır Ceza Mahkemesine gönderildi. 
Mahkeme bozulmanın ardından ilk 
duruşmanın 6 Mayıs saat 10.00’da 
yapılmasına karar verdi.

Dava tarihi
belli oldu
İstanbul Bölge İdare Mahkeme-
si’nin 6 yaşında evlendirildiği 
iddiasıyla açılan davada yargılanan 
Kadir İstekli, Yusuf Ziya Gümüşel 
ve Fatıma Gümüşel’in hapis ceza-
larının bozulması yönünde karar 
vermesinin ardından, davanın 
yeniden görüleceği tarih belli oldu
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A bdülhamid Han’ın ziyaretine gırtla-
ğına kadar borca batmış bir tüccar
gelmiş. Huzuruna çıkmış ve demiş ki;

“Hünkarım bana borcunuz var.” 
Abdülhamid sormuş; “Evladım, sana

neden borcum var?”
-“Efendim ben ticaretle uğraşıyorum. İflas

ettim. Boğazıma kadar borçluyum. Her gece
allaha dua ederim...”

Abdülhamid’in yanında bulunan Talat Pa-
şa’da tüccara yeniden sormuş. “Hünkarımız
sana nereden borçlu olduğunu soruyor.”

Tüccar cevap vermiş. “Dün gece rüyamda
Peygamber Efendimizi gördüm. Bana dedi
ki, Hamid’imize söyle, dün gece salat-ı selam
ve zikir getirmeyi unuttu. Git ihtiyacın olanı
ondan iste!”

Abdülhamid duygulanarak ve şaşırarak
sormuş; “Ne dedi,  ne dedi?”

Tüccar cevap vermek üzere; “Ha-
mid’imiz...” der demez, bir kese altın “al ev-
ladım” diyerek uzatılmış.

Abdülhamid; “Ne dedi evladım, bir daha
söyle!” demiş. 

Tüccar yine tam söze başlayacak, “Ha-
mid’imiz” der demez, bir kese daha gelmiş. 

Talat paşa’da şaşkın ve buğulanmış gözleri
ile olayı izlemekteymiş.

***
Sahnenin bir türlü sonu gelmez.
Abdülhamid, “ne dedi evladım bir daha

söyle” dedikçe, tüccar sadece “Ha-
mid’imiz...” deyip, keseleri toplamaya devam
etmiş.

Kaç kese altın oldu saymadım.
En sonunda, Talat paşa bakıyor altınlar gi-

diyor, devreye girmiş ve ; “Aldıkların yetmedi
mi evladım?” diye sormuş. Tüccar; “yetti
paşam, hemen borçlarımı ödeyeceğim” deyip
çıkarken selametle uğurlanmış.

Talat paşa, Abdülhamid’e bakmış ve “hün-
karım üzerinizde ne varsa alacaktı” demiş. 

Bunun üzerine Abdülhamid; “Servetimi,
saltanatımı istese verirdim. Dün gece çalışır-
ken masanın üzerinde uyuya kalmışız, sala-
vatı unutmuşuz. Halt ettik, allah affetsin
bizi!” diye cevap vermiş.

O zamanlarda adamlarda Allah korkusu

varmış demek ki...
***

İnternette dolaşırken, birkaç yıl önce tel-
evizyona çekilen bir dizinin bu sahnesine denk
geldim. 

Şimdi millet tepeden tırnağa borçluya! 
Hani, tereyağ alırsak peynir alamayız, yu-

murta mı alsak acaba süt mü? Eti zaten rü-
yasında görüyor millet. Elindeki para kemik
almaya bile yetmiyor.

Dedim ki acaba bizimkilerde çok çalışıp
uyuya kalmaktan salavat getirmeyi mi 
unutuyorlar?

***
Sene 2002. 
AKP’nin seçim beyannamesinde; “Ekono-

mik programımızın hedefi, enflasyonu tek ha-
neli rakamlara indirmek.” diye yazıyordu. 

Sonra yıllar geçti 2018 yılına geldik. 
Yeni seçim beyannamesi hazırlandı. Aynısı

tekrar yazıyordu; “Enflasyonu tek hanelere
düşürecek ve cari açığı yapısal bir program
olmaktan çıkaracağız.”

Aradan yıl geçti. 2019’a geldik.
Dönemin bakanı Berat Albayrak ; “2019

yılı itibarıyla enflasyonda tek haneli rakam-
ları göreceğiz” diyordu. 

2024 yılına geldik. Yani, emekliler yılı ilan
edilen yıla...

Aynı zamanda “Türkiye yüzyılı” diye 
adlandırılan yıla! 

Bir türlü hedefleri olan tek hanelilere 
inemedik!

Üstelik enflasyonun suçlusu bizmişiz gibi
“bu yıl başka zam yok. Enflasyonun sebebi
maaş zamları” dediler iyi mi?

***
Günden güne yoksullaşıyoruz. Sabahın

alacakaranlığında dar gelirli insanlar sandal-
yelerini alıp yollara düşüyor, battaniyelerine
sarılıp, bu soğukta ucuz et kuyruklarında
bekleşiyor. Üstelik hemen hemen hepsi yaşlı,
emekli...

Biraz arşiv karıştırdım. Tarih 2018 yılının
Ağustos ayı. Şöyle bir haber vardı. “Sivas’ta
10 lira daha ucuz et almak için sabahın
erken saatlerinde vatandaşlar kuyruğa gir-

miş. O tarihte kıymanın kilosu, 28 liraymış.
Kasaplarda 38-40 lira arasında satılıyormuş.

Kuşbaşı et 31, pirzola 50, kavurma 46 
liraymış. 

Varın artık enflasyonu siz hesaplayın...
Hala tek haneli rakamları görebileceğinize

inancınız var mı?
***

Madem Abdülhamid ile konuya girdik
onunla kapatalım. Geçmişte, Soner Yalçın’ın
bir yazısından not almışım. Yeri gelmişken
ben de alıntı yapayım dedim. 

Rivayet olarak şöyle; “İkinci Abdülhamit
kötü bir rüya görür. Hemen müneccimbaşı
olan Namık Kemal’in babası Mustafa Asım
Efendi’yi çağırtıp rüyasını yorumlamasını
ister. 

M.Asım Efendi; “Sultanım, önümüzdeki
on yılda ülke kıtlıktan çok sıkıntı çekecek”
der.

Abdülhamid sorar; “Peki on yıl sonra 
kıtlık bitecek mi?”

M.Asım Efendi cevap verir, “hayır sulta-
nım, kıtlık geçmeyecek ama kullarınız 
alışacak!”

***
Sevgiyle kalın

Salavatı mı unuttular acaba?
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Silivri Belediye Başkanı Volkan
Yılmaz, “Silivri Belediyesi olarak,
‘Çarklar işlesin, üretim devam etsin’
diyoruz. Göreve geldiğimiz günden
itibaren 5 yıldır bu şehre hizmetkâr
olduk. 5 yıl boyunca çarıklar, çizmeler,
sokaklar, caddeler, tarlalar, esnaflar,
çiftçiler, ev hanımları, darda, zorda ve
yolda kalanlar bizim yoldaşımız oldu.
2019 yılından sonra Silivri'de kuru
vaatler, katalog ve billboard
belediyeciliği dönemi sona erdi” dedi

S ilivri Belediye Başkanı Volkan Yıl-
maz, iş yeri ziyaretleri kapsamında
Silivrili esnaf ve işletmecilerle bir

araya gelmeye devam ediyor. Selimpaşa
Mahallesi’nde 2017 yılından bugüne ev ve
mutfak gereçleri üretimi alanında faaliyet
gösteren Vip Ahmet Ev ve Mutfak Gereçleri
Fabrikasını ve İpek Züccaciye Fabrikasını
ziyaret eden Başkan Yılmaz, Fabrika Sahip-
leri Ahmet Çakıcı, Cevat Ay ve fabrika per-
sonelleri ile sohbet etti. Toplantı
kapsamında personeller, Başkan Volkan
Yılmaz’a talep ve önerilerini iletti.

Yoldaşımız yolda kalanlar

Toplantıda bir konuşma yapan Silivri Bele-
diye Başkanı Volkan Yılmaz, “Silivri Beledi-
yesi olarak, ‘Çarklar işlesin, üretim devam
etsin’ diyoruz. Göreve geldiğimiz günden
itibaren 5 yıldır bu şehre hizmetkâr olduk. 5
yıl boyunca çarıklar, çizmeler, sokaklar, cad-
deler, tarlalar, esnaflar, çiftçiler, ev hanım-
ları, darda, zorda ve yolda kalanlar bizim
yoldaşımız oldu. Bu anlayışla Silivri’mizin
kronik hale gelmiş problemlerini çözerek
önemli eserleri vatandaşlarımızla buluştur-
duk. 2019 yılından sonra Silivri'de kuru va-
atler, katalog belediyeciliği ve billboard
belediyeciliği dönemi sona erdi. Artık Siliv-
ri’de eser, hizmet ve gönül belediyeciliği dö-
nemi başladı. Bu değişimi Silivri’de
yaşayan herkes çok net bir şekilde görebili-
yor. Silivri Belediyesi olarak, ‘Bir şey değişe-
cek, her şey değişecek’ diyerek çıktığımız bu
yolda; Silivri’de nerede dişi ağrıyan, başı
ağrıyan ve nerede sıkıntısı olan biri varsa
onun yanına varıp, derdini dinledik. Si-
livri’mizin çocuklarına ve gençlerine; burs-
tan, gıda yardımından, ücretsiz
dershaneden, ücretsiz dil okullarından ve
ücretsiz Güzel Sanatlar Akademisinden
tutun da kütüphanelere, etüt merkezlerine,
Engelsiz Yaşam Merkezine, psikolojik des-
teklere, spor tesislerine ve yüzme havuzla-
rına kadar her alanda hizmet verdik.
Yaptığımız birçok hizmetle, ‘Silivri'de, tari-
hiyle, doğasıyla, kültürüyle hayat var’ dedi-
ğimiz mottonun altını doldurduk” dedi.

5 bin aieleye destek

Silivri Belediyesinin hizmetleriyle ilgili açık-
lamalarda bulunan Volkan Yılmaz, “Silivri
Belediyesi olarak eğitimden spora, kültür-
den sanata, dar gelirli aileye destekten evde
bakım hizmetlerine, zihinsel engelli çocuk-
larımızın eğitiminden yaşlı bakım hizmetle-
rine kadar birçok alanda vatandaşlarımıza
hizmet etmeye aralıksız devam ediyoruz.

Silivri’deki kanser ve diyaliz hastalarımızın
ücretsiz sevkini gerçekleştiriyoruz. Silivri
Belediyesi olarak 5 bin ailemize gıda desteği
sağlıyoruz. Aşevimizle her gün 750 kişiye
sıcak yemek dağıtıyoruz. Kıyafet bankamız
aracılığıyla kıyafete erişimde zorlanan aile-
lerimize kıyafet desteği veriyoruz. Silivri Be-
lediyesi olarak 200 çocuğumuzu ücretsiz
bir şekilde Yükseköğretim Kurumlar Sınavı
(YKS) ve Liselere Geçiş Sistemi (LGS) sı-
navlarını hazırlıyoruz. Silivri Belediyesi ve
Kadir Has Üniversitesi iş birliğiyle öğle ye-
meğinin, çayın ve kahvenin ücretsiz bir şe-

kilde Silivri Belediyesi tarafından karşılan-
dığı bir dershanemiz var. Selimpaşa Ma-
hallesi’nde Nişantaşı Üniversite iş birliğiyle
Güzel Sanatlar Akademisini hayata geçir-
dik. Burada saz, keman, piyano ve tiyatro
gibi birçok branşta ücretsiz bir şekilde eği-
timler veriliyor” diye konuştu. 

Nitelikli göç geliyor

“Bu hizmetlerimizi sağlarken Silivri’nin
artık sosyal ve üretken belediyecilik anlayı-
şıyla buluştuğunu altını çizmek istiyorum”
diyen Yılmaz, “Silivri kabuğuna sığmayan,

sürekli olarak gelişen ve gelişirken de tari-
hine sahip çıkan bir ilçe oldu. Silivri artık ni-
telikli bir göç alan şehir haline geldi.
Dolayısıyla şehre gelen nüfusu planlayarak
bu şehrin doğal dokusunu koruyup, sanayi-
sini, tarımını ve turizmini büyüten çalışma-
lara imza atacağız. Önümüzdeki 5 yıl
boyunca her zaman olduğu gibi bu şehre ve
şehrin güzel insanlarına hizmetkâr olma
anlayışıyla yola çıktık. Sizlerin vereceği des-
tek bizlere güç ve enerji vererek büyük Silivri
ailesinin yürüyüşüne katkı sunacak” ifade-
lerini kullandı.  HABER MERKEZİ

Trafikte küçük 
HATA YOKTUR!
İlkokul çağındaki öğrencilere tiyatro 
gösterileriyle trafik kurallarının
öğretilmesinin amaçlandığı "Trafikte
Küçük Hata Yoktur" isimli sosyal 
sorumluluk projesinin tanıtımı, Millî
Eğitim Bakanı Yusuf Tekin'in 
katılımıyla Zeytinburnu Fatma 
Süslügil İlkokulunda yapıldı

milli Eğitim Bakanı Yusuf Tekin, bu-
rada yaptığı konuşmada, hem temel eği-
tim hem ortaöğretim düzeyindeki

öğrencilerin bu tür sosyal sorumluluk projeleri
içinde yer almasını arzu ettiklerini belirterek toplum-
sal hayatın bir parçası olan öğrencilerin topluma
uyum sağlamış, toplumla beraber hareket edebilecek
bireyler şeklinde yetişmeleri için bu tür projeleri ha-
yata geçirdiklerini söyledi.
Mevzuatta buna göre değişiklikler yaptıklarını ve her
öğrencinin yılda en az 40 saat bu tür sosyal sorum-
luluk projelerinde yer alacağını vurgulayan Tekin,
"Trafikte hepimiz hata yapıyoruz. Geriye dönüp bak-
tığımızda her hatamıza kendi zihnimizde bir meşru-
luk gerekçesi üretiyoruz. Sizden istirhamım,
hatalarınızı meşrulaştıracak gerekçeler üretmeye
çaba sarf etmeyin. Gerçekten de trafikte küçük hata-
ların bedeli çok ağır oluyor." diye konuştu.

Yüzde 99'u insan hatası

Trafikteki bu tür kazaların yüzde 99'unun insan ha-
tasından kaynaklandığına dikkati çeken Tekin,
"Bence yüzde 100'ü insan hatasından kaynaklanıyor.
Yüzde bir makineye ya da yola atfettiğimiz hata da
nihayetinde onu inşa eden insandan kaynaklanıyor.
Dolayısıyla bu hataların tamamı, yani kaybettiğimiz
her canın muhasebesini, her ekonomik değerimizin
muhasebesini ayrıca yapmalıyız. Burada kul hakkın-
dan tutun da ülkeye, millete zararına kadar her türlü
konu söz konusu." ifadelerini kullandı. Sıfır atık ve
çevreyle ilgili farkındalığın oluşturulmasının da pro-
jenin diğer bileşenleri olduğunu kaydeden Tekin, bu
tür konulardaki farkındalığın sadece Bakanlık okul-
larında verilmesinin doğru bir yaklaşım olmadığının
altını çizdi.

Herkes sorumlu

Velilere seslenen Bakan Tekin, "Bu çocuklar eğer iyi
yetişmiyorlarsa hepimizin sorumluluğu var. Sizden
istirhamım; toplumsal yapıda sorumlu olan insan-
lar, aileler, veliler, anne babalar, STK'ler olarak bizim
de sorumluluğumuzu yerine getirmemiz. Bu da bu
anlamda bu sorumluluk sürecinin bir parçası" de-
ğerlendirmesinde bulundu. Projeye destek veren Tra-
fikte Ortak Akıl Derneği Başkanı Mustafa Ilıcalı da
projenin tüm Türkiye'yi kapsadığını belirterek kalıcı
bilinci küçük yaşlarda kazandırmak gerektiğini an-
lattı. Konuşmaların ardından Bakan Tekin, proje
kapsamında okul bahçesinde öğrencilere verilen tra-
fik eğitimini izledi. Proje tanıtımına, anne ve baba-
sını trafik kazasında kaybeden iş insanı Acun Ilıcalı
da katıldı. HABER MERKEZİ

Sevim Y. GÜNEY
ON ÜÇÜNCÜ SOKAK

guneys13@hotmail.com

Seferberlik başlattık
Büyükçekmece Belediye Başkanı Hasan Akgün, Ömer Ateş Kumburgaz Çocuk Eğitim Merkezi
açılışına katıldı. Eğitimde seferberlik başlattıklarını belirten Akgün, “ Özellikle çalışan 
annelerin, kendi işiyle uğraşan annelerin çocuklarını daha emniyetli bir alanda ve daha iyi
yetiştirebilmek için anaokulu, kreş, çocuk eğitim merkezi seferberliği başlattık” dedi

Ömer Ateş Kumburgaz Çocuk
Eğitim Merkezi'nin açılışı gerçek-
leşti.  Açılışa katılan Büyükçek-

mece Belediye Başkanı Hasan Akgün,
Ömer Ateş ve Ateş ailesine teşekkür ederek;
“Bundan daha büyük bir gurur olamaz.
Allah sizden razı olsun. Çocukların adına,
ülkemizin geleceği adına, Gazi Mustafa
Kemal Atatürk ‘ün kurduğu Cumhuriyeti
daha da büyütmek için yetişecek bu çocuk-
lar adına sizlere çok teşekkür ediyorum.
Özellikle çalışan annelerin, kendi işiyle uğra-
şan annelerin çocuklarını daha emniyetli bir
alanda ve daha iyi yetiştirebilmek için ana-
okulu, kreş, çocuk eğitim merkezi seferber-
liği başlattık. 7 tane oldu. Bu sene 2024’de
de en az 7 tane yapacağız. 5 kesin ama
hedef 7 kreş. 5 yılda Allah ömür verirse
böyle sizin gibi yüreği zengin, cebinde az
olsa bile inançlı vatandaşlarımızın da katkı-
sıyla her mahallede en az 2 tane yapacağız.
48 çocuk eğitim merkezi, kreş, anaokulu de-
mektir. Hedefimiz 5 yılda 40 civarında,
çünkü var 7 tane” dedi. 

Hayırlı olmasını diyorum

“41 tane anaokulunu çocuklarımızın emrine
sokmak ve çocuklarımızı geleceğe, ilkokula
daha iyi hazırlamak görevimiz bizim için

çok kutsaldır” diyen Akgün, “Söz çocukları-
mıza bol park, bol okul ve anneler için de 19
tane halk eğitim merkezlerimizi daha da
yaygınlaştırarak mutlaka büyükleri de ço-
cuklarımız gibi çeşitli el sanatlarıyla, çeşitli
eğitimlerle baş başa getirmeye, eğitimle bu-
luşturmaya gayret ediyoruz. Yaptıklarımız
şu an 16 bin insanımız 19 eğitim merkezi-
mizden eğitim alıyor. Binlerce ortaokul, lise,
ilkokul çocukları da tamamlama derslerine
giriyorlar. Ömer Ateş Çocuk Eğitim Merke-
zi’mizin önce bu çocuklara, ondan sonraki-
lere, bütün çocuklara, annelere,
Kumburgaz’ımıza, bölge halkımıza hayırlı
olmasını diyorum” ifadelerini kullandı. 

Beslenme hizmeti sunuyoruz

Ömer Ateş Kumburgaz Çocuk Eğitim Mer-
kezi açılış töreninde eğitim merkezi hak-
kında bilgi veren Çocuk Eğitim Merkezleri
Koordinatörü Gülşah Nabacan ise dinamik
eğitim kadrosuyla eğitim faaliyetlerini sür-
dürmeye devam edeceklerini belirterek,
“Bölgemizde eğitime devam eden 4 kreşi-
mizle, 24 derslikte 480 kapasiteyle eğitim
faaliyetlerimize devam etmekteyiz. Açılışını
yaptığımız Ömer Ateş Kumburgaz Çocuk
Eğitim Merkezi’nde 6 derslik ve 120 öğrenci
kapasitesiyle şu anda eğitime devam ediyor.

Tüm sınıflarımızda çağın gerekliliklerine
uygun donanım mevcut. Akıllı tahtalarla
eğitim görüyor çocuklarımız. Ayrıca öğren-
cilerimizin güvenli giriş-çıkışları için akıllı
kart sistemleri tüm kreşlerimizde mevcut.
Böylece velilerimizin de içi gayet rahat. Eği-
tim programımız sabah 08.00’de başlıyor,
17.30’a kadar devam ediyor. Çalışan ailele-
rimize de tam destek sağlamak için tam
güne yayılmış bir eğitim programı uygulu-
yoruz. Eğitim programımızı İngilizce,
drama, psikolojik danışma ve rehberlik, mo-
dern dans gibi
branşlarla destekli-
yoruz. Çocukları-
mızın sağlıklı
beslenmeleri için
sabah kahvaltısı,
öğle yemeği, ikindi
öğünü gibi 3 öğünle
sağlıklı bir beslenme
hizmeti sunuyoruz.
Ayrıca her okulu-
muzda revir mevcut
ve hemşiremiz de
hizmet vermekte
tüm kreşlerimizde”
dedi.  HABER
MERKEZİ



İ stanbul Büyükşehir Belediyesi ev sa-
hipliğinde, sivil toplum kuruluşları iş
birliği ile 29 Şubat-3 Mart tarihleri

arasında Yenikapı’da düzenlenecek “Kaf-
kas Kültür Buluşmaları” başladı. İstanbul
Büyükşehir Belediye (İBB) Başkanı Ekrem
İmamoğlu, önce buluşmanın açılış konuş-
masını gerçekleştirdi, sonra Kafkas folklor
ekibinin dans gösterisine eşlik etti.

En renkli coğrafya

“Kafkas kültürünün o eşsiz güzelliğini
daha iyi anlamak, daha yoğun yaşamak,
daha güçlü paylaşmak için burada olaca-
ğız” diyen İmamoğlu, “İlerleyen yıllarda,
çok farklı etkinliklerle de hem Kafkas kül-
türünün tanınmasına katkı sunacağını
hem de farklı deneyimlerle çok enteresan
açılımları bize sunabileceğini düşünüyo-

rum. Ne mutlu ki biz, dünyanın en renkli,
en bereketli coğrafyasında yaşıyoruz.
Zaten Anadolu denince insanın aklına, di-
rekt bereket geliyor. Anadolu'nun toprağı
da bereketlidir, kültürel, manevi coğrafyası
da bu anlamda bereketlilik taşır. Bu bere-
ketlilik, tabii aynı zamanda çeşitlilikten de
beslenir. Farklılıkların uyumundan beslenir.
Anadolu, aynı zamanda acılarla da olgun-
laşmış bir coğrafyadır. Bu yönüyle tarihi
analiz ederken, bunu tamamen bugünün
gücünü, kuvvetini, birliğini ve beraberliğini
büyütmesi adına anlamak ve bu şekilde
karşılamak gerektiğine inanıyorum” ifade-
lerini kullandı.

Biz büyük bir milletiz

“Biz, İstanbul'daki bütün inançların, kül-
türlerin, etnik kökenlerin, yaşam biçimleri-

nin her yönüyle tanınması, tanıtılması ve
eşitlikçi bir zeminde bu şehirde yaşadıkla-
rını hissetmesini çok önemseyen bir yöneti-
miz” diyen İmamoğlu, “Zira ben, kendi
bakış açımla, ki genelde literatürde de
‘azınlık’ diye tariflenen bir kısım grupları ya
da halkları ya da kesimleri bu tarifle asla
kabul etmiyorum. Çünkü, bir şehirde ya da
bir ülkede ‘azınlık’ tarifini doğru bulmuyo-
rum. Kimsenin bir ülkede azınlık diye tarif
edilmesini kabul etmem, edemem. Çünkü,
her yaşayan insan, her yurttaşın bu ülkenin
azınlık değil, asil vatandaşları ve asil halk-
ları olduğunun da altını çizmek isterim. Biz
bu çeşitlilikle, bir arada, büyük bir milletiz.
Bu millet olma bilinci ve kavramı, özellikle
son yüzyılda Cumhuriyetle birlikte, Mus-
tafa Kemal Atatürk'ün imza attığı, arka-
daşlarıyla beraber kurduğu ve hep birlikte

geliştirmekte yükümlü olduğumuz süreçte,
güçlü birliğimizi ve beraberliğimizi arttıran,
herkesi eşit kılan demokrasiyle de taçlanan
değerli bir sürecin kişileriyiz, aktörleriyiz.
Bu yönüyle Türkiye'nin özü ve özeti niteli-
ğinde olan, İstanbul'da birliğimizin, dirliği-
mizin, kardeşliğimizin gücüne güç katmak
için de çaba içerisindeyiz. Elbette bu yön-
temleri, bu buluşmaları bunun bir parçası
olarak da görüyorum” açıklamasını yaptı. 

10 yıl önce kaleme aldım

Çocukluğunun geçtiği Trabzon’da top oy-
nadıkları alanın yakınında Çerkez Mezar-
lığı olduğunu aktaran İmamoğlu,
konuşmasını şu sözlerle tamamladı:
“Özellikle son 200 yıl içerisinde yaşanan
Kafkasya'daki savaşlar, soykırımlar, sınır
dışı edilmeler ve Osmanlı ile olan münase-
beti, Karadeniz geçişleri, bu topraklara
yerleşim süreçleriyle ilgili çokça yayın oku-
dum diyebilirim. Tabii sonrasında zih-
nimde uyanan duyguyu, bundan 8-9 yıl
önce, belki 10 yıl önce kendimce kaleme al-
mıştım ve Karadeniz kıyılarına yanaşan,
Kafkaslardan göç eden insanların gemile-
rinin batırıldığı, yoğun bir biçimde hasta-
lıklarla mücadele edildiği, kampların
kurulduğu… Ki bunların en yoğun yaşa-
nan yerlerinden birisi Samsun'dur. Bir bö-
lümünün de Trabzon'a yaklaştığı ve o
bölgede özellikle yoğun hastalıklarla insan
kayıpları, can kayıpları olmuş ve o insanla-
rın orada toplu mezarlara defnedildiği,
belli eserlerde okuduğum kayıtlardı.”
HABER MERKEZİ
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İBB Başkanı 
Ekrem İmamoğlu, önce

‘Kafkas Kültür
Buluşmaları’nın açılış

konuşmasını yaptı, sonra
Kafkas folklor ekibinin dans
gösterisine eşlik etti. “Ben,

kendi bakış açımla,
literatürde de ‘azınlık’ diye
tariflenen bir kısım grupları

ya da halkları ya da 
kesimleri bu tarifle asla
kabul etmiyorum” diyen
İmamoğlu, “Çünkü, bir
şehirde ya da bir ülkede
‘azınlık’ tarifini doğru 

bulmuyorum. Kimsenin bir
ülkede azınlık diye tarif
edilmesini kabul etmem,

edememBiz bu çeşitlilikle, bir
arada, büyük bir milletiz”

ifadelerini kullandı

İ srail'in 7 Ekim'de Gazze'ye başlattığı saldırılar her
geçen gün artarak devam ediyor. Bugüne kadar 30
bin insanı katleden İsrail, dünyanın şımarık ço-

cuğu gibi davranmaya, hukuk tanımamazlığa devam
ediyor. Dünyanın bütün küresel güçlerinin nazladığı İs-
rail, 21. yüzyılda aleni olarak bir soykırım yapıyor;
bütün insanlık da bunu seyrediyor. Genele vurulduğunda
bir avuç insan bu soykırımı lanetliyor, bir an önce dur-
masını istiyor. Fakat sözde medeni olarak addedilen dev-
letlerin hepsi bu zulme bırakın ses çıkarmayı çanak
tutuyor. Avrupa, ABD İsrail'in en büyük destekcisi ol-
mayı sürdürüyor. 2. Dünya Savaşı sırasında Yahudilere
soykırım uygulayan Almanya, şimdi İsrail'in yaptığı soy-
kırıma destek veriyor. 

Buyrun İsrail-Filistin sorununun tarihine bir baka-
lım... İsrail-Filistin sorunu, 20. yüzyılın başlarına kadar
uzanan derin köklere sahip. Özetlemek gerekirse, İsra-
il'in 1948'de kurulmasıyla başlayan ve Filistin toprakla-
rının paylaşımıyla ilgili karmaşık bir tarihi var.
Arap-İsrail savaşları, toprak anlaşmazlıkları, işgal ve
terör gibi faktörler bu sorunu etkiledi. 

İşte İsrail-Filistin 
sorununun kronolojisi:

19. yüzyıl sonları - ilk göçler: Siyonist hareketin do-
ğuşuyla, Yahudi göçleri Filistin'e başladı.

1917 - Balfour Deklarasyonu: Britanya'nın Filistin'de
Yahudi Devleti kurulmasını destekleyen bir beyanatı.

1947 - BM Bölünme Planı: BM, Filistin topraklarını
Yahudi ve Arap devletleri arasında bölme planı kabul
etti.

1948 - İsrail Devleti'nin kuruluşu ve ilk Arap-İsrail
Savaşı: İsrail Devleti'nin kurulmasıyla birlikte Arap or-
duları İsrail'e saldırdı, savaş sonucu İsrail toprakları ge-
nişledi.

1967 - Altı Gün Savaşı ve İsrail topraklarının geniş-
lemesi: İsrail, Gazze Şeridi, Batı Şeria, Doğu Kudüs ve
Golan Tepeleri'ni ele geçirdi.

1993 - Oslo Anlaşması: İsrail ve Filistin Kurtuluş Ör-
gütü arasında barış sürecini başlatan anlaşma.

2000 - İkinci İntifada: Filistinlilerin İsrail işgaline
karşı ayaklanması ve şiddet olaylarının artması.

2005 - Gazze Çekilmesi: İsrail, Gazze Şeridi'ndeki as-
keri varlığını sonlandırdı.

2006 - Hamas'ın Seçilmesi: Gazze'de kontrolü ele ge-
çiren Hamas, İsrail ile çatışmaları artırdı.

2014 - Gazze Savaşı: İsrail ve Hamas arasındaki ça-
tışmalar sonucu büyük ölçekli bir savaş yaşandı.

2020 - Abraham Anlaşmaları: Bazı Arap ülkeleri İs-
rail ile normalleşme anlaşmaları imzaladı.

Tabi bu arada İsrai,l binlerce Filistinliyi katletti.
Kadın ve çocukları asla ayırmadı.

İsrail ve Gazze arasındaki çatışmalar, sık sık uluslar-
arası toplumun dikkatini çeken ve büyük insanlık dra-
mına yol açan olaylardır. Bu çatışmalar sırasında, sivil
kayıpların yaşanması ve insan haklarının ihlal edilmesi
gibi durumlar sıkça rapor edilmiştir. İsrail'in Gazze'ye
yönelik askeri operasyonları sırasında sivil yerleşimlere
yönelik saldırılar, özellikle uluslararası kamuoyunda
eleştirilmiştir. İnsan hakları örgütleri, BM ve diğer ulus-
lararası kuruluşlar, İsrail'in Gazze'ye yönelik saldırıla-
rında sivil kayıpları ve altyapının zarar görmesini sık sık
kınarlar ve bu durumun bir zulüm olarak değerlendiril-
mesi gerektiğini belirtirler. Ancak, İsrail hükümeti, bu
operasyonları Hamas gibi terör örgütlerine karşı kendini
savunma olarak görür ve bu operasyonların meşru oldu-
ğunu savunur.

Ama İsrail'in soykırımı devam eder!

İsrail soykırım yapıyor...

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu,
“Karadeniz'in kıyılarında, sayısını
söylemek yanlış olabilir, ama
çokça canımızın, insanımızın,
yurttaşımızın geçmişinden insan-
lar oralarda yatıyorlar. Bu süreç-
lerde hayatını kaybedenler
rahmet diliyorum, şükranla anıyo-
rum ve o insanların, o ecdadın ev-
latlarının, bugün bu memleketin,
bu milletin asli birer yurttaşları
olarak, en az her vatandaş kadar

büyük emekler sarf ettiğini bilen
bir insan olarak diyorum ki; hepsi-
nin ruhu şad olsun. Ve bu acılar,
mutlaka anlaşılmalı. Ama her an-
laşılan acı, her anlaşılmaya çalı-
şan acının, kederin ve o
coğrafyanın yaşattıklarının, bu
milletin geleceği için bir birlik ve
dirlik teminatı olması, dünya ba-
rışı için de barış mücadelesine
dönüşmesini yürekten arzu ediyo-
rum” dedi. 

aCILaR mUTLaKa anLaŞILmaLI

Bu yaptığımız 27’inci cami!
Büyükçekmece Belediye Başkanı Dr. Hasan Akgün, Celaliye Ramazan-Gülsüm Gürsu Camii’nin ilçede vatandaş-belediye
işbirliğiyle yapılan 27’inci cami olduğunu söyledi. Akgün, “Celaliye’de küçük bir mescidimiz vardı. Uzun zaman uğraştık.
Bizim mimarlık ekibimiz, belediyenin planlama ekibi iyi bir çalışma yaptı. Sonuçta bu proje ortaya çıktı” dedi

Celaliye Ramazan-
Gülsüm Gürsu Camii
yoğun katılım eşliğinde

Kuran Tilaveti okunarak açıldı.
Açılış töreninde konuşan Belediye
Başkanı Dr. Hasan Akgün, Gürsu
ailesine teşekkür ederek, “Cela-
liye’de küçük bir mescidimiz vardı.
Uzun zaman uğraştık. Bizim mi-
marlık ekibimiz, belediyenin plan-
lama ekibi iyi bir çalışma yaptı.
Sonuçta bu proje ortaya çıktı. Yeri
bulduk, tapulu mülkü belediyenin.
Yapılacak ama para lazım derken
Gürsü ailesi ve belediye ile iş bir-
liği yaparak güzel bir iş birliğiyle
ebedi olarak sevap hanelerine
sevap yazmaya sebep olacak Ra-
mazan - Gülsüm Gürsu Camii

gördüğünüz şekliyle burada vücut
buldu. Gürsu ailemiz ve emeği ge-
çenlere şahsım, ülkemiz, milleti-
miz, bütün Müslümanlar adına
ayrı ayrı teşekkür ediyorum. Bu
şehirde bu 27’inci camimiz vatan-
daş, belediye iş birliğiyle yapılan.
Büyükçekmece ilçesinde 5 tane
mescit vardı. Hepimizin cuması
mübarek olsun. Bu camiyi buraya
yapmak üzere içinde çalışan us-
tası, mimarı, mühendisi kim varsa
hepsinden Allah razı olsun. Cami-
miz şehrimize, Celaliye ailemize
ve İslam alemine hayırlı olsun”
dedi. 

Akgün'e teşekkür etti

Celaliye Ramazan-Gülsüm Gürsu

Camii’nin bağışçılarından Vural
Sarp, bu nadide eseri yaşatmak ve
korumak gerektiğini ifade ederek,
“Bu nadide eserin açılış törenine
katılımınızdan dolayı sonsuz te-
şekkür ediyorum. Bu güzel eseri
günümüze kazandıran Gürsu aile-
sine sonsuz teşekkürlerimi sunu-
yorum. Ayrıca bu yapım sürecinde
bize sonsuz desteklerini esirgeme-
yen Sayın Belediye Başkanı’mız
Dr. Hasan Akgün ve değerli eki-
bine çok teşekkür ediyorum. Bun-
dan sonra bize düşen görev bu
nadide eseri yaşatmak, güzelleştir-
mek ve korumaktır. Bu mübarek
günde bu açılış hayırlara vesile
olsun” diye konuştu. 
HABER MERKEZİ

Şampiyona ZiyaRET

Beylikdüzü
Belediye Başkanı 

Mehmet Murat
Çalık, satrançta

Türkiye
şampiyonu olan
4 sınıf öğrencisi

Onur Hışır’ı 
okulunda ziyaret

etti. Çalık,
“Türkiye’yi 
Avrupa’da 

Beylikdüzülü 
bir evladımızın
temsil edecek

olması bizleri çok
gururlandırdı”

dedi

Beylikdüzü Belediye
Başkanı Mehmet Murat
Çalık, satrançta Türkiye

şampiyonu olan Onur Hışır’ı oku-
lunda ziyaret etti. 4 sınıf öğrencisi
olan Hışır’ın bir müsabakasını da iz-
leyen Başkan Çalık, Hışır’ın ailesi ve
öğretmelerini tebrik etti. Spora ve
sporcuya olan desteklerini sürdüre-
ceklerini ifade eden Başkan Çalık,

satranç oynayan çocuklarla da bir
süre sohbet etti. Hışır’ın 30 Mayıs
2024’te İrlanda’da düzenlenecek
Avrupa Şampiyonası’nda Türkiye’yi
temsil edeceğini söyleyen Başkan
Çalık, “Türkiye’yi Avrupa’da Beylik-
düzülü bir evladımızın temsil edecek
olması bizleri çok gururlandırdı.
Bundan sonraki yaşamında da aynı
başarılara sahip olmasını yürekten

temenni ediyorum. İlçemizde dü-
zenlenen Cumhuriyet Satranç Şam-
piyonası ile satranca ilgi duyan tüm
çocuklarımıza ulaşıyorduk. Evladı-
mızın şampiyonluğuyla ne kadar
doğru bir yolda olduğumuzu anla-
dık. Bizler de elimizden geldiği
kadar spora ve sporcuya destek ol-
maya devam edeceğiz. Yeter ki onlar
başarılı olsunlar” diye konuştu.



aamuhabirinin Gelir İdaresi
Başkanlığının (GİB) bilgilerinden
yaptığı derlemeye göre, milyon-

larca gayrimenkul sahibini yakından ilgi-
lendiren kira beyanname verme süreci
bugün başladı. Bu yıl GİB, "kira bildirim
formu" ile kiracıları da sürece dahil etti. Ki-
racılar, eğer Dijital Vergi Dairesi'ne abone-
lerse kullanıcı bilgileri ve şifreleriyle sisteme
giriş yaparak forma ulaşabiliyorlar, e-Dev-
let şifresi ile de gerekli bilgilere erişim sağla-
yabiliyorlar. Bu yöntemle mülk sahiplerinin
beyan ettiği kira gelirleriyle kiracıların be-
yanlarını karşılaştırılması amaçlanıyor. Uy-
gulamayla düşük kira bedeli gösterenler,
yanlış beyanda bulunanlar veya hiç be-
yanda bulunmayanlar ortaya çıkarılıyor.
Ayrıca vergi kayıp ve kaçağının önlenmesi
planlanıyor

Kira beyannamesine ilişkin merak
edilen 10 soruya 10 cevap şöyle:

mKimlerin beyanname doldurma 
zorunluluğu bulunuyor?
2023'te konuttan yıllık 21 bin lira, iş yerin-
den 150 bin liranın üzerinde kira geliri elde
eden gayrimenkul sahipleri gelir vergisi
ödeyecek.

mKira geliri elde eden mülk sahipleri ne
zaman beyanname verebilecekler?
Beyannameler, 1 Mart-1 Nisan (31 Mart'ın
hafta sonuna rastlaması nedeniyle) tarih-
leri arasında verilebilecek.
Kira beyannamesi nasıl doldurulacak?
Mülk sahipleri, Gelir İdaresi Başkanlığının
"gib.gov.tr" internet adresi üzerinden "hazır
beyanname sistemini" doldurabilecekler,
Dijital Vergi Dairesi'nden hazır beyana ula-
şılabilecekler.

mKonut kira gelirlerinde istisna 
bedeli ne kadar oldu?
2023 yılı içerisinde yıllık 21 bin lira ve al-
tında mesken kira geliri elde edenler gelir
vergisi ödemeyecek. 2024 yılı için ise gelir

vergisi istisnası 33 bin lira olarak açıkladı.

mİstisnadan kimler yararlanamayacak?
Ticari, zirai veya mesleki kazancını
beyan etmek zorunda olanlar, yıllık 21
bin liranın üzerinde konut kira geliri elde
edenler, ayrı ayrı veya birlikte elde ettiği
ücret, menkul sermaye, gayrimenkul ser-
maye iradı ile diğer kazanç ve iratlarının
gayri safi tutarları toplamı 2023 için be-
lirlenen 550 bin lirayı aşanlar, kira geli-
rini süresinde beyan etmeyen veya eksik
beyan edenler istisnadan yararlanama-
yacaklar.

mGurbetçilerin, Türkiye'de kiraya verdiği
mülkler için beyanname vermeleri 
zorunlu mu?
Yurt dışında yaşayan vatandaşlar Türki-
ye'de elde ettikleri kazanç ve iratları bakı-
mından dar mükellef kapsamında
vergilendiriliyor.

mBirden fazla kişinin meskene ortak
olması durumunda beyanname nasıl
verilecek?
Şahıslardan her birinin kendi hisse-
sine karşılık gelen kira gelirini beyan
etmesi gerekiyor.

mBeyanname verilmez ya da eksik
beyan edilirse cezai işlem 
uygulanacak mı?
Elektronik ortamda verilmesi zorunlu olan
beyannamelerin süresinde verilmemesi ha-
linde özel usulsüzlük cezası kesilecek. Ay-
rıca verginin süresinde tahakkuk
edilmemesi durumunda verginin bir katı
vergi ziyaı cezası uygulanacak.

mKira beyanıyla tahakkuk edilecek gelir
vergisi nasıl ödenecek?
Dijital Vergi Dairesi'nden (dijital.gib.gov.tr)
veya mobil uygulamadan 02.00-23.45 sa-
atlerinde anlaşmalı bankaların banka

kartı/kredi
kartı, banka hesabından havale yoluyla,
yabancı ülkede faaliyet gösteren bankalara
ait kartlar ile vergi tahsiline yetkili bankalar
ile vergi dairesi vezneleri aracılığıyla ve
PTT şubelerinden ödenebiliyor.

mÖdemeler taksitlendirilebilecek mi?
Tahakkuk eden vergilerin birinci taksiti
damga vergisiyle 1 Nisan'a, ikinci taksiti
ise 31 Temmuz'a kadar ödenebilecek.
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Türkiye'de 2004'te trafiğe kayıtlı otomobille-
rin yüzde 75,2'sini oluşturan benzinli araçlar,
geçen yıl yüzde 28,7 seviyesine gerileyerek tah-

tını dizel ve LPG'li araçlara kaptırdı. AA muhabirinin
Türkiye İstatistik Kurumu (TÜİK) verilerinden yaptığı
derlemeye göre, 2023'te trafiğe kayıtlı otomobillerin
yüzde 35,6'sını dizel, yüzde 33,5'ini LPG yüzde 28,7'sini
benzin ve yüzde 2'sini elektrikli ve hibrit yakıt türüne
sahip araçlar oluşturdu. Dizel otomobillerin trafikteki
oranında son 20 yılda önemli artış görüldü. Söz konusu
oran 2004'te yüzde 4,7 iken geçen yıl yüzde 35,6'ya
ulaştı. Dizel otomobil sayısı 2004'te 252 bin 629 olarak
kayıtlara geçmişti. Geçen yıl sonu itibarıyla bu miktar 5
milyon 425 bin 652 olarak kaydedildi. Trafikteki benzinli
otomobillerin sayısı son 20 yılda az da olsa artış gös-
terdi. Bu dönemde benzinli araç sayısı yüzde 7,4 yükse-
lerek 4 milyon 62 bin 486'dan 4 milyon 362 bin 975'e
çıktı. Bu dönemde LPG'li araçların oranı 14,7'den yüzde
33,5'e yükseldi. Trafikteki benzinli otomobillerin sayısı
da 20 yıl önce 793 bin 81 iken geçen sene 5 milyon 94
bin 751'e yükseldi. Elektrikli ve hibrit araçların sayısı ise
söz konusu dönemde düzenli artarak trafikteki oranını
sıfırdan yüzde 2'ye çıkardı. Bu türdeki araçların sayısı
kullanılmaya başlandığı 2011'de 47 iken, geçen yıl sonu
itibarıyla 302 bin 371'e ulaştı.

Yakıt tüketimi etkili

Motorlu Araç Satıcıları Federasyonu (MASFED) Baş-
kanı Aydın Erkoç, AA muhabirine yaptığı değerlendir-
mede, trafiğe kayıtlı dizel ve LPG'li otomobillerin
oranının benzinli araçların önüne geçmesinin temel se-
beplerinden birinin bu tip yakıt türünü kullanan otomo-
billerin benzinli otomobillere göre daha az yakıt
tüketmesi olduğunu söyledi. LPG'li araçların litre fiyatla-
rının düşük olması sebebiyle kullanıcılar tarafından
daha çok tercih edildiğini belirten Erkoç, "Dizelin litre fi-
yatı benzinle aynı olduğu halde tercih edilmesinin sebebi
de dizel yakıtın litre başına enerji üretiminin benzine
göre daha fazla olmasıdır. Ayrıca dizel araçlar benzinli
araçlara oranla yüksek tork değerine ulaşabilirler. Bu da
düşük devirlerde güçlü çalışmalarını sağlar" diye ko-
nuştu. Erkoç, benzinli ve dizel araçlar arasındaki bir
diğer farkın da güvenli sürüş deneyimi olduğunu ifade
ederek, "Dizel motorlu araçlarda yangın riski benzinli
araçlara göre daha düşük olduğu için trafikte can gü-
venliği konusunda da tercih sebebi olmaktadır” değer-
lendirmesinde bulundu.

Çeşitlilik de artıyor

Ayrıca, dizel yakıt türünü kullanan araçların benzinli
araçlara göre daha çevre dostu olduğunu aktaran Erkoç,
"Aynı miktar yakıtla yüzde 20'ye varan bir oranla daha
fazla enerji üretebilmeleri karbon ayak izini büyük öl-
çüde azaltıyor ve daha az karbondioksit üretimine sebep
oluyor. Bu da dizel araçları benzinli araçlara göre do-
ğaya karşı daha duyarlı yapıyor. Ayrıca ikinci el satış fi-
yatlarını da değerlendirdiğimiz zaman dizel motorlu
araçların muadili olan benzinli araçlara göre daha 
yüksek fiyatlara satıldığını söyleyebiliriz" dedi. AA
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İlk sıraya dizel
ve LPG oturdu

KREDi LiMiTi ARTIRILDITicaret Bakanı Ömer Bolat,
esnaf ve sanatkarların

Bakanlığa bağlı kredi ve 
kefalet kooperatifleri

aracılığıyla Halkbank'tan
kullandığı genel işletme 

kredilerinde şahıs üst 
limitinin 650 bin liradan 

750 bin liraya 
yükseltildiğini bildirdi.

TicareT Bakanı
Ömer Bolat, sosyal
medya platformu

X'ten yaptığı paylaşımda,
esnaf ve sanatkarlara yönelik
kredi limiti artışına ilişkin
bilgi verdiç Yeni kredi taleple-
rine yönelik sağlanan kolay-
lığa da dikkati çeken Bolat,

şunları kaydetti: "Bakanlığı-
mıza bağlı kredi ve kefalet
kooperatiflerimiz aracılığıyla
esnaf ve sanatkarlarımıza
Halkbank'tan kullandırmakta
olduğumuz genel işletme
kredilerinde şahıs üst limitini
650 bin liradan 750 bin liraya
yükselttik. Ayrıca esnaf ve 

sanatkarlarımızın yeni kredi
taleplerinde mevcut kredile-
rini kapatma şartı da 
aranmayacak. Ticaret 
erbabımızın bu önemli talep-
lerini karşılamış olmanın
memnuniyeti içindeyiz. Tüm
esnaf ve sanatkarlarımıza 
hayırlı olsun." AA
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Türkiye Kırmızı 
Et Üreticileri Merkez 
Birliği Başkanı Tunç, 

kırmızı et fiyatlarındaki
yükselişte bazı büyük 

işletmelerin tutumlarının 
etkili olduğunu 

belirterek, "Bu firmalar
fiyatı yüksek 

göstererek insanları 
beklentiye sokuyor" dedi.

Kartelleşme uyarısı 
yapan Tunç, “Belli başlı 

illerdeki büyük 
işletmeler kırmızı 

et fiyatını 
tırmandırıyorlar” 

diye konuştu

Türkiye'de son 20 yılda benzin kullanan 
otomobil sayısı hızla azalırken, dizel ve LPG'li
araç sayısında ciddi bir artış yaşandı. 2023'te
trafiğe kayıtlı otomobillerin yüzde 35.6'sını
dizel, yüzde 33.5'ini LPG yüzde 28.7'sini 
benzin ve yüzde 2'sini elektrikli ve hibrit yakıt
türüne sahip araçlar oluşturdu

10 soruda kira beyannamesi Kira geliri elde
eden mülk sahipleri 

1 Mart-1 Nisan (31 Mart'ın 
hafta sonuna rastlaması 

nedeniyle) tarihleri 
arasında beyannamelerini 

verilebilecekler

T ürkiye Kırmızı Et Üretici-
leri Merkez Birliği Baş-
kanı Bülent Tunç, AA

muhabirine, kırmızı et piyasasın-
daki gelişmelere ilişkin değerlen-
dirmede bulundu. Et ve Süt
Kurumunun (ESK) ithalat nokta-
sında başarılı bir politika uygula-
dığını ifade eden Tunç, kurumun
şeffaf bir şekilde piyasayı yönetti-
ğini söyledi. Tunç, geçmişte küçük
işletmelerin ESK'nin hayvan itha-
latından pay alamadığına dikkati
çekerek, "ESK tarafından ithal
edilen hayvanların 150 bin tanesi-
nin küçük işletmelere verilmesi ka-
rarı var. Bu, küçük aile işletmeleri
açısından çok mutlu edici ve ile-
riye dönük bu işin yapılabilmesi

için de heyecan verici bir durum
oluşturdu. Bunlar belli bir kesimin
işine gelmiyor ve durumu bozmak
için ellerinden geleni yapıyorlar”
diye konuştu.

Sürdürülebilir değil

Büyük işletmelerin kırmızı et fiyat-
larını etkilediğini savunan Tunç,
"kartelleşme" uyarısında bulundu.
Tunç, şunları ifade etti: "Belli başlı
illerdeki büyük işletmeler kırmızı
et fiyatını tırmandırıyorlar. Bu işin
öncülüğünü yapan 3-5 firma var.
Bu firmalar, fiyatı yüksek göstere-
rek insanları beklentiye sokuyor.
Bu, gerçek üreticinin zararına ya-
pılan bir olay. Bu insanlar hayvan
ithalatında ciddi paralar kazandı.

Devlet bunun önüne geçmeye
başladığı anda bütün dengeler bo-
zuldu. Bu yüzden bir sürü yol de-
niyorlar. Şu an suni bir piyasa var
ve kırmızı et fiyatlarında bir artış
beklenmiyor. Artışın aksine rama-
zan ayının ortalarında kırmızı et
fiyatlarının düşüşe geçmesini bek-
liyoruz. Fiyatlar bu şekilde sürdü-
rülebilir değil."

Yol haritasına göre plan

Tunç, Tarım ve Orman Bakanı İb-
rahim Yumaklı tarafından açıkla-
nan, 2024-2028 yıllarında
uygulanacak "Hayvancılık Yol
Haritası"na ilişkin de değerlendir-
mede bulundu. Daha önce sektör
için bir yol haritası olmadığına

işaret eden Tunç, “Günübirlik ka-
rarlar bizim yön belirlememize
engel teşkil ediyordu. Verilen yol
haritası üreticimizin yönünü belir-
lemesinde etkili olacak. Üretici yol
haritasına göre plan yapacak”
dedi. Tunç, yol haritasında sektör
açısından eksik bir tarafın kalma-
dığını belirterek, aile işletmelerinin
ön plana çıkarılmasının dikkati
çeken bir unsur olduğunu dile 
getirdi.

Yön vermeye meyilli

Yol haritasına göre küçük aile iş-
letmelerine Tarım İşletmeleri
Genel Müdürlüğü tarafından üre-
tilen damızlık hayvanların verile-
ceğini söyleyen Tunç, "Gerçekten

bu işi yapan insanlara bu hayvan-
ların bedelsiz verilmesi çok daha
iyi olur. Çünkü aile işletmelerimiz
yok olmak üzere. 3 yetiştiricinin
elindeki hayvan sayısı, 20 ildeki
besi hayvan sayısına bedel. Bu in-
sanlar da piyasaya yön vermeye
meyilli" diye konuştu. Tunç, dün-
yada ABD dışında büyük besi iş-
letmeciliğinin olmadığını,
Türkiye'de 50-60 bin hayvanı olan
işletmeler bulunduğunu bildirdi.
Büyük işletmelerin hayvanları it-
halat yoluyla sağladığına dikkati
çeken Tunç, ülkede hayvan ırkları-
nın ıslah edilmesiyle verim artışı
sağlanması gerektiğini ve bu şe-
kilde sektörün daha sürdürülebilir
olacağını kaydetti. AA
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Her an deprem

ÇEVRE, Şehircilik ve İklim Değişikliği Ba-
kanı Mehmet Özhaseki, bir dizi ziyarette
bulunmak ve törenlere katılmak için bugün

Aksaray'ya geldi. Bakan Özhaseki, ilk olarak kentteki
iş insanları ve kanaat önderleriyle buluştu. Bakan
Özhaseki, Anadolu coğrafyasının, dünyanın en eski
yerleşim yerlerinden olduğunu ve şu ana kadar da
değişik medeniyetlerin yaşadığını belirtti. Türk insa-
nının bu nedenle güzel bir coğrafyaya sahip oldu-
ğunu belirten Özhakesi, bu toprakların
dezavantajının da depremsellik olduğunu ifade etti.

İşin realitesi var!

Bu bölgelerde her an deprem olabileceğini ve yapıla-
rın ona göre inşa edilmesi gerektiği uyarısında bulu-
nan Özhaseki, “Yerin altı hareketli. Şu an da bile
hareketli, fay sayısı 500'ün üzerinde. Tespit edileme-
miş faylar da olduğu için söylüyorum, yoksa 480
küsur falan diyor bilim adamları. Bunun manası şu;
doğru belli bölgelerden yüzyıllar boyunca faylar kı-
rıldı ve dışarıya vurduğu için enerji, Kuzey Anadolu
Fay Hattı gibi, Doğu Anadolu Fay Hattı gibi, Ege
bölgesi gibi çok tehlikeli ve riskli fayların bulunduğu
her an 6 ya da 7 şiddetinde veya daha yüksek şid-
dette deprem üretebilecek bölgeler var. En emin böl-
geler buralar gözüküyor; ama böyle diyerek hiç
kimse, binasını en ufak yapacağı bir müştemilatı bile
sıradan yapmasın lütfen. Her an 5 ya da 6 şiddetinde
buralarda deprem olabilir. O yüzden ne yapıyorsak,
bu gerçekliği bilerek hareket etmek durumundayız.
Eğer bunu yapmaz da cami yaparken rastgele,
emekli abilerin yaptırdığı, mühendisliğe dayanma-
dan, bilim adamlarının dediğine dayanmadan yaptı-
rırsak emin olun sevap olmaz. Çünkü yarın, bir gün
yıkılır ve altında insanlar kalır. Evimizi yaptırıp da
'Allah büyük' deyip işin altından çıkamayız. Amenna
Allah büyük. Diyecek hiçbir şey yok. İsterse her yerde
korur; ama bir de işin realitesi var” dedi.

130 bin kişi öldü

Meydana gelen depremlerde 130 bin kişinin hayatını
kaybettiğini ifade eden Özhaseki, “O yüzden bizim
hepimizin bu gerçekliği bilerek hareket etmesi lazım.
Son yüzyılda, bu ülkenin denizlerinde ve karasında
meydana gelen depremin sayısı 231 arkadaşlar. 6 ve
üzerinde, bak aşağı tarafı saymıyoruz. Buralardaki
olan depremleri, Orta Anadolu'da olanları hiç say-
mıyoruz. 130 bin insanımızı kaybetmişiz. Binlerce bi-
nalar yıkılmış. Son Kahramanmaraş depreminde
bile 850 bin bağımsız birim yıkılmış. Ev, müştemilat,
ahır, iş yeri, depo vesaire. Maddi zarar 104 milyar
dolar. Değerli arkadaşlar, biz bundan bilerek hareket
edeceğiz. Ona göre hareket edeceğiz. Kaçak yapıp
belediyeyle kavga etmeyeceğiz. Gözünü yum, ne var
ki demeyeceğiz. Bir kat daha at ne var ki ne olur, bir
şey olmaz demeyeceğiz. Kendimiz için bunu deme-
yeceğiz. Ülkeye de zararı olur. Bu ülkenin de böyle
bir gerçekliği var” diye konuştu. DHA

CHPBolu Milletvekili ve Sa-
nayi ve Teknoloji Komis-
yonu Üyesi Türker Ateş,

2023 yılında devletin şans oyunların-
dan elde ettiği gelirin rekor düzeyde ar-
tarak 28 milyar 401 milyon liraya
yükseldiğine dikkat çekti. AK Parti ikti-
darının devleti kumar gelirlerine ba-
ğımlı haline getirdiğini söyleyen Ateş,
“2023 yılında talih kuşu devletin ba-
şına kondu. Şans oyunları vergilerin-
den tam 28 milyar 401 milyon lira gelir
elde edildi. Bir önceki yıla göre artış
yüzde 175 olarak gerçekleşti” dedi.
Ateş, ekonomik krizle birlikte devletin
şans oyunlarından elde ettiği gelirlerin
de hızla arttığına dikkat çekerek “2019
yılında 1 milyar 681 milyon lira olan
gelir, 2023 yılında 28 milyar 401 mil-
yona sıçradı. İktidardan ümidi kesen
yurttaş; çareyi şans oyunlarında arıyor.
Son dört yılda devletin şans
oyunlarından elde ettiği
gelir, 15 kattan fazla arttı”
değerlendirmesini yaptı.

Kumar teşvik edildi

Cumhurbaşkanı Er-
doğan’ın kararı ile
yılbaşın-
daki şans
oyunları
vergi
oranları-
nın ya-
rıya
düşürül-
mesinin

kumar alışkanlığını teşvik ettiğini ifade
eden Ateş, “Ekonomik buhrandan ça-
resiz kalan yurttaşlar çıkışı şans oyun-
larında arıyor. Devletin şans oyunları
vergi gelirleri kriz derinleştikçe rekor
üzerine rekor kırıyor. Şans
oyunları vergisinden
devlet 2019’da 1
milyar 681 mil-
yon lira, 2020 yı-
lında 3 milyar 463
milyon lira, 2021
yılında ise 6 mil-
yar 91 milyon lira
gelir elde etmişti.
2022 yılında şans
oyunları

vergi geliri 10 milyar 300 milyona 
yükseldi. 2023 yılında ise yüzde 175
artış oranı ile 28 milyar 401 milyon lira
rekor gelir elde edildi. Talih Kuşu 
yurttaşların üzerinde döndü dolaştı,
en son gelip devletin başına kondu. 
Şans oyunları iktidar eliyle kaynak 

yaratmak için teşvik ediliyor. 
Vatandaşın ikramiye umudu,
bütçe açıklarına yama yapılıyor.
Vatandaş bir ümit elindeki üç
kuruşu da şans oyunlarına
kaptırıyor. Toplumsal bunalım
giderek katlanıyor. Vatandaş 

çaresizce şans oyunlarından
medet umuyor” açıkla-

masını yaptı.

Halkların Eşitlik ve Demokrasi Partisi
(DEM Parti), Şişli’de bulunan Lütfi 
Kırdar Konre Merkezi'nde İstanbul için
seçim bildirgesini açıkladı. 
Beyanannamede anadile vurgu yapılarak,
"Kürtçe ve talep edilen diğer anadillerde
kreşler açacağız" mesajı verildi

DEM Parti İstanbul seçim
beyannamesi açıklandı.
"Ekonomik, siyasal, top-

lumsal ve bölgesel krizlerin gölge-
sinde 31 Mart yerel seçimlerine
gidiyoruz. Bu karanlığın içinde her
bir kentimizi ışığın, barışın, adaletin,

eşitliğin ve mutluluğun mekânı kıl-
mak bizim sorumluluğumuzdur”
denilen beyannamede, “Binlerce
yıllık tarihiyle, eşsiz kültürel mira-
sıyla, emeğin ve üretimin kenti,
halklar bahçesi İstanbul’un zamanı

geldi diyoruz. Türkiye’yi kendi
aralarında iki paya ayıran

anlayışlara karşı halkımız
var, biz varız, 3. yol var

diyoruz. İstanbul’da
görünmeyen mil-
yonların taleple-
rini görünür
kılacağız. Bu

kentte yok sayılanların varlığını, on-
ları yok sayanlara göstereceğiz. Elle-
riyle bu kenti doyuranlar, emekleriyle
İstanbul’u inşa edenler elbette yöneti-
minde de söz ve yetki sahibi olacak-
lar. Emeğin kentini emekçiler
yönetecek. İstanbul bir kadın kentidir.
Bu şehrin bütün çilesini çeken kadın-
lar kaderine de karar verecek, İstan-
bul’u kadınlar yönetecek” denildi.

Anadilinde hizmet

Beyannamede Kürtçe ve talep edilen
diğer anadillerde kreşler açacağı be-
lirtilerek, “İstanbul’da yaşayan halk-
lara anadilinde hizmet imkânı
sağlayacağız. Dil Koruma ve Geliş-
tirme Müdürlükleri kurarak Kürtçe,
Süryanice, Ermenice, Arapça, Lazca,
Rumca ve farklı dillerin korunup ge-
liştirilmesi için çalışmalar yürütece-
ğiz. Kaybolmaya yüz tutmuş yerel

kültür ve dillerin korunması, canlan-
dırılması ve geliştirilmesi için eğitim
çalışmaları ve kurslar düzenleyecek;
gramer ve sözlük çalışmaları yürüte-
ceğiz. DEM Parti; din, dil, mezhep,
felsefi görüş ayrımı yapmaksızın tüm
kent halklarının ve inançların kendile-
rini özgürce ifade etme ve kent yöne-
timlerine katılma hakkını savunur.
İstanbul’da tüm inançlara ayrımsız
ve eşit hizmet götürülmesini sağlaya-
cağız. İnanç merkezleri için ihtiyaç
halinde restorasyon ve inşa desteği
vereceğiz. Cami, Cemevi, Kilise ve Si-
nagog gibi ibadet merkezlerinin ihti-
yacı olan belediye hizmetlerini
ücretsiz şekilde sağlayacağız.  İnanç-
lar, kültürler ve toplumsal hafıza ko-
nusunda çalışma yapan kurumları
destekleyeceğiz. Tüm köy ve mahalle-
lerde taziye evleri kuracağız” ifadele-
rine yer verildi.

İYİ Parti Genel 
Başkanı Meral 

Akşener, "6'lı masa 
bize göre doğruydu, 

size göre yanlışmış ki 
biz kazanamadık. 

Şimdi bu seçimlere ise 
çok büyük bir cesaret

göstererek yalnız
başımıza giriyoruz. 

Dün bu dükkanlara 6'lı 
masada otururken

girdiğimde siz
haşlıyordunuz. Bugün 

de 'Niye yalnız 
giriyorsunuz?' diye

başkaları haşlıyor" dedi

İ Yİ Parti Genel Başkanı Akşener, par-
tisinin Kahramankazan Belediye
Başkan Adayı Fatma Gülümser

Birol ile ilçede esnaf ziyaretinde bulundu.
Akşener, halkın sorun ve önerilerini din-
leyerek kendisine yöneltilen sorulara
yanıt verdi. Meral Akşener, bir esnafın
'6'lı masa kurulmalı mıydı?' sorusuna,
"Ben, 6'lı masanın kurulmasına dair iti-
razları olan biri değildim. Masayı İYİ
Parti olarak biz mi kurduk, hayır biz kur-
madık. Davet aldık, o davete 'Hayır' de-
meli miydik? Yani 'Evet' diyerek oturduk,
arkadaşlarla birlikte. Ortak bir fikir ola-
rak oturduk. Fakat seçimlere girerken
Sayın Erdoğan'a düşmanlık üzerinden
yürümedik hiçbir zaman. Bugün Sayın
Özgür Özel'e de bir düşmanlığım yok.
Sayın Mansur Yavaş'a ya da Ekrem İma-
moğlu'na yönelik de bir düşmanlığım

yok. Turgut Bey'e de değil, İstanbul'da
Murat Kurum Bey'e de değil” dedi.

Sonuca göre tanzim

“Biz bir siyasi partiyiz, sizin sesiniz olmak
üzere kurulduk” diyen Akşener, “Fakat
öyle bir dönemde kurulduk ki yani ittifak-
lara mahkum edilmiş bir Türkiye'de kurul-
duk. Tek başına seçime gitme fırsatını
yakalayamadık. Biz de belki ona bir cesa-
ret bulamamış olabiliriz. Çok açık ve dü-
rüst konuşuyorum. 6'lı masa bize göre
doğruydu, size göre yanlışmış ki biz kaza-
namadık. Şimdi bu seçimlere ise çok
büyük bir cesaret göstererek yalnız başı-
mıza giriyoruz. Dün bu dükkanlara 6'lı
masada otururken girdiğimde siz haşlıyor-
dunuz. Bugün de 'Niye yalnız giriyorsu-
nuz' diye başkaları haşlıyor. Asıl
durumumuz şu; bizim amacımız, 

gözünüzde ederimiz nedir bunu tarttırmak
zorundayız. Çünkü sizin için kurulmuştuk.
Burada sizleri ikna etmek, siyasetçinin gör-
evidir. Ön yargılar nedeniyle beceremedik
biz onu. Şimdi ister kızın ister 'İyi yaptın'
deyin, yalnız başımıza giriyoruz. Sonuç
nedir, onu göreceğiz. O sonuçlara göre de
yolumuzu tanzim edeceğiz" ifadelerini 
kullandı.

PKK diyebiliyor musunuz?

Esnafın, 'Siz HDP'ye PKK diyebiliyor mu-
sunuz?' sorusuna Akşener, "Ben her
zaman dedim, yapmayın. Bugün adı
DEM, ondan evvel HDP'ydi. Onlar bana
hep 'Faili meçhulcü' dediler. En ağır haka-
retleri ben, o yapıdan yedim. PKK ile ara-
sına mesafe koyamayan, koymayan,
PKK'nın tanzim ettiği bir yapı olarak da
tarif ettim hep. Şuna çok dikkat ederim.

Ben eski İçişleri Bakanıyım. Güneydoğu'da
eğer devletle yol giden devletin yanında
duran Kürt aileler olmasaydı bugün Gü-
neydoğu bambaşka bir noktada olurdu.
Benim en büyük endişem, oy verirler ver-
mezler, o insanları küstürmektir. Bunlara
aşırı dikkat ediyorum. Yani bu işin siyase-
tini yapanlara değil, orada her türlü derdi
çekenlere karşı çok aşırı bir hassasiyetim
var. Bu netlikle söylüyorum" ifadelerini
kullandı. Meral Akşener, 'Seçimi kazanır-
sanız PKK'ya ait her türlü unsuru Mec-
lis'ten silecek misiniz?' sorusuna da
"Bugün DEM Parti hakkında kapatılma
davası var. Bakıyorum DEM Parti ile her-
kesin bir ittifak kurma çabası var, biz hariç.
Hukuken devlet olarak bu partinin eğer
terör örgütü işe iltisaklı olduğunu biliyor-
san, bu partiye başlangıçta izin vermemen
lazım" cevabını verdi.DHA

CHP Bolu Milletvekili
Türker Ateş, 2023 yılında

devletin şans
oyunlarından elde ettiği

gelirdeki rekor artışa
dikkat çekerek "Talih kuşu

2023'te devletin başına
kondu" dedi

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı
Mehmet Özhaseki, Aksaray’da yaptığı
konuşmada, “En emin bölgeler buralar
gözüküyor; ama böyle diyerek hiç kimse,
binasını en ufak yapacağı bir müştemilatı bile
sıradan yapmasın lütfen. Her an 5 ya da 6
şiddetinde buralarda deprem olabilir” dedi

OLABILIR!

TalIh kuşu
DEVLETE KONDU

Beyannamede Kürtçe vurgusu

BIZE GORE DOGRU
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A K Parti İBB Başkan Adayı Murat
Kurum Beşiktaş'ta bir otelde dü-
zenlenen 'Üreten İstanbul Büyü-

yen Türkiye' programında spor, sanat ve iş
dünyası temsilcileriyle bir araya geldi.
Kurum katıldığı program sonrası basın
mensuplarının sorularını yanıtladı. Kendi-
sine yöneltilen 'Rakibiniz İmamoğlu ile
ortak yayında İstanbul'u konuşmak ister
misiniz?” sorusunu yanıtlayan Kurum,
“Ekrem Bey'in İstanbul'u önce özne olarak
görmesi lazım. İstanbul'u görmeyenlerin
bugün İstanbul'u bizle konuşmak isteme-
leri çağrısı samimi bir çağrı değil. İstan-
bul'un eğer sorunları konuşulacaksa
İstanbul konuşulacaksa, biz her projeyi her
ortamda konuşmaya hazırız. Ama maale-
sef karşıdaki anlayış farklı farklı gündem-
leri geçmiş beş yılda olduğu gibi yine
bugüne taşımak olduğu için, bir senaryo ve
o senaryonun peşinden koşmak olduğu
için, bu çerçevede bakış açısı samimi değil.
O yüzden İstanbul'un metrosunu konuşa-
caksa, İstanbul'un kentsel dönüşümünü
konuşacaksa, İstanbul'un geleceğini ,İstan-
bul'un yarınlarını konuşacaksa biz her ko-
nuşmaya ve her davete açığız. Ama önce
bu samimiyetini gösterecek. Yani sen İs-
tanbul dışında her işle uğraşacaksın, İstan-

bul dışında her türlü gündemi takip ede-
ceksin ama özne İstanbul olduğunda maa-
lesef o durumdan uzak duracaksın. Sonra
da ben İstanbul ile ilgili bu konuları konuş-
mak istiyorum daveti edeceksin, samimi
bir davet değil. Önce İstanbul'u düşündü-
ğünü kendisi bir göstersin. Projeleriyle, du-
ruşuyla, bakışıyla İstanbul'un geleceği
adına, vatandaşlarımızın bu sorunlarını
çözmek adına bu samimiyeti göstersinler
sonra bizi davet etsinler" ifadelerini 
kullandı.

Anketlerde öndeyiz

Kurum, kendisine yöneltilen 'Anket sonuç-
ları ne durumda?' sorusuna ise “İçerideki
salonu gördüyseniz, anket sonucu işte
budur. Saha da aynısını söylüyor. Anket
her zaman sahadır. Sahanın gücüdür. Sa-
hanın sesidir. Sahanın duygusudur, saha-
nın size sarılma isteğidir, arzusudur.
Hamdolsun çok iyi gidiyoruz. O yüzden
zaten burada Ekrem başkan ne yapacağını
şaşırdı. CHP anlayışı ne yapacağını şa-
şırdı. İttifak yapıyor musunuz sorusuna
cevap veremiyorlar, yaptık demiyorlar, yap-
madık demiyorlar. Yani böyle savruluyor-
lar. O yüzden çok güzel gidiyor, anketlerde
de öndeyiz. Zaten anket firmaları da bun-

ları paylaşıyorlar. İnşallah biz 31 Mart'ta
şunu söylüyoruz; Nisan gelecek dertler bi-
tecek. Nisan gelecek, İstanbul'un, İstanbul-
ların yüzü gülecek" cevabını verdi. 

Anlayamıyorum ben sizi!

Kendisine yöneltilen 'Kanal İstanbul ile il-
gili aktifleşecek bir proje olacak mı?' soru-
sunu yanıtlayan Kurum, "Gündemde
olmayan bizim gündemimizde olmayacak
diye bunu ısrarla söylememize rağmen
sizde ısrarla temcit pilavı gibi Kanal İstan-
bul da Kanal İstanbul diye soruyorsunuz.
İstanbul'un gündeminde yoksa bizim gün-
demimizde yok diyoruz. Bunu söyleme-
mize rağmen yine soruyorsunuz. Vefat 53
bin diyoruz, 153 bin dediniz diyorsunuz.
Anlayamıyorum ben sizi dolayısıyla. Yine
cevap vereyim. İstanbul'un gündeminde
olmayan hiçbir iş bizim gündemimizde ol-
mayacak. Net bir şekilde altını çiziyorum.
Kanal İstanbul ile alakalı durum budur.
Bizim önceliğimiz metro, önceliğimiz dep-
rem, önceliğimiz vatandaşımızın huzuru,
gençlerimizin geleceği, orada yapılan iha-
leyle ilgili yine gündem değiştirme çabala-
rını görüyoruz. O telaş var ya o telaş, şimdi
ne yapsak da gündemi farklı alana çeksek
telaşı bu" şeklinde konuştu.  DHA

AK Parti İBB adayı 
Murat Kurum, basın
mensuplarının sorularını
yanıtladı. “Rakibiniz
İmamoğlu ile ortak yayında
İstanbul'u konuşmak ister
misiniz?” sorusunu
yanıtlayan Kurum, 
“İstanbul dışında her türlü
gündemi takip edeceksin
ama özne İstanbul
olduğunda maalesef o 
durumdan uzak duracaksın.
Sonra da ben İstanbul ile
ilgili bu konuları
konuşmak istiyorum 
daveti edeceksin, samimi
bir davet değil" dedi

BU SAMIMI BIR 
DAVET DEGIL!

Kahramanmaraş merkezli depremlerden
de söz eden Murat Kurum, "Asrın felake-
tinde, 6 Şubat sabahı Büyük bir acıyla
uyandık. Çok üzüldük. Gerçekten bütün
milletimizi derin yasa boğan, 53 bin ca-
nımızı kaybettiğimiz bu depremde ben
buradaki birçok dostumu orada deprem
bölgesinde gördüm. Hep birlikte tek
yürek olduk, 11 ilimizi ve oradaki 14 mil-
yon vatandaşımızı bir an olsun yalnız bı-
rakmadık. Hala orada milletimiz için,
oradaki depremzede kardeşlerimiz için
seferberlik anlayışıyla çalışıyoruz. Orada
öyle bir çalışma yaptık ki, ben bakanlığın
bütün birimlerini resmen oraya taşıdım.
3 ayda 11 ilimizde oradaki depremden
etkilenen tüm ilçelerimizde 180 bin ko-
nutun inşasını başlattık. CHP zihniyeti
anlayışı maalesef yine bu kadar insanın
konut yaptığı yerde, emek verdiği yerde
Ankara, İstanbul ve İzmir Büyükşehir Be-
lediyelerini yöneten anlayış oraya gidip
de ben de depremzedeler için 50 konut,
100 konut yapayım demedi. Bir tarafta
konuşurken bu işi siyaset üstü görelim,
deprem siyaset üstü bir konudur derken
her gittiği yerde siyaset yaptılar. Emin
olun orada vefat eden kardeşlerimizin
sayısı üzerinden siyaset yapıyorlar.
Acaba ölü sayısı 53 bin değil de 60 bin
mi, 70 bin mi diyorlar. 10 bin kişi fazla
vefat etse mutlu mu olacaksın? Sen ora-
daki depremzedenin mutluluğuyla sevi-
neceğine acaba üç kişi daha fazla vefat
etti mi algısını elde ederek nereye gidi-
yorsun? Ne yapmaya çalışıyorsun? Bu
nasıl bir vicdansızlık? Bunlar yine ağız
dolusu vaatler sundular. Biz bedava ve-
receğiz, öyle yapacağız, şöyle yapacağız.
Milletimiz yine boş vaatlere kanmadı.
Yine eserden, hizmetten tavrını net bir
şekilde koydu" diye konuştu. 

BU nASIL BiR 
ViCdAnSIZLIK?

Bu sorunun muhatabı kim?
İYİ Parti'nin İBB Başkan adayı Buğra Kavuncu, basın mensuplarıyla bir araya gelerek,
sorularını cevapladı. İstanbul'da CHP'li belediyelerde kendisine afiş ambargosu
uygulanıp uygulanmadığına dair soruyu ise "Kurumdaki şeffaflık da önemli. 
Bu sorunun muhatabı kim? Peki belediyede bu soruyu kime soracağız?" diye konuştu

İYİ Parti İstanbul Büyükşehir Belediye
Başkan adayı Buğra Kavuncu, Bay-
rampaşa'da bir otelde basın mensup-

larıyla buluştu. Kavuncu, İstanbul'un sorunlarını
anlatarak, çözüm önerilerini açıkladıktan sonra
basın mensuplarının sorularını yanıtladı. Adaylı-
ğının ilan edilmesinin ardından İBB Başkanı
Ekrem İmamoğlu ve Cumhur İttifakı'nın adayı
Murat Kurum ile görüşüp görüşülmediğinin so-
rulması üzerine Kavuncu, "Sayın Murat Ku-
rum'la herhangi bir görüşmemiz olmadı. Sayın
İmamoğlu ile genel başkanımızın ablasının ce-
nazesinde karşılaştık, kendisi baş sağlığına gel-
mişti. Caminin girişinde birbirimize başarılar
diledik" dedi.

Dört başlık açtım

Bir ankette oy oranının yüzde 1,7 çıktığı so-
rusu üzerine Kavuncu, "Yüzde 6 var, 7 var, 8
var. Bizim yaptırdığımız anketlerde de genel
seçimde almış olduğumuz oy oranına yakın.
Sadece ben değil, bütün adaylar, benim dışım-
daki her aday hemen hemen bir önceki se-
çimde almış olduğu oy oranıyla yarışa başlıyor.
Kimisi 30'la, kimisi 7, 8'le, kimisi 2, 3'le başlı-
yor" diyerek sahada en çok tanınan 3 adaydan
biri olduğunu söyledi. 'İstanbul'a bir çivi bile ça-
kılmadı. İstanbul çağ atladı' gibi net cümleler
kurmayacağını söyleyen Kavuncu, "AK Par-
ti'nden belediye başkan adayı olmuş,
belediye başkanları için de çok kö-
tüydü ya da çok iyiydi diyemem. İyi
yapılan işler var, kötü yapılan işler
var. Dört başlık açtım. İkisi ba-
rınma ve ulaşım. İstanbul Büyük-
şehir belediyesinin başarısız
olduğu alanlar. Bunu dosya
olarak da teslim ettim" dedi

Gelir kısmı net değil

Kavuncu'ya, 2023-2024 yı-

lında İBB'nin gelir kalemlerine ulaşamadıklarına
dair ifadeleri hatırlatılarak, "İstanbul'un parası-
nın çarçur edildiğini mi düşünüyorsunuz?" diye
sorulması üzerine, şunları söyledi; "Gider bütçe-
sini, 2024 vizyon belgesi açıkladı İBB. Onun ta-
mamını detaylı bir şekilde okudum, inceledim.
Gider bütçesi var, kalem kalem var. Hatta bir
stratejik hedef plan ve beraberinde de gider
bütçesi oluşturulmuş. Güzel bir çalışma ama
yüzde 66'sı İller Bankasından gelecek gelir. Di-
ğeri nereden gelecek ben bir İstanbullu olarak

bunu merak ederim. Bu
kaynak nereden geli-

yor? Kaynağın
nereden geldi-
ğini bilirseniz
daha fazlası
da olabilir

diye yorum
da yapabi-
lirsiniz. Gelir
kısmı net

değil, gider
kısmı net.
Aynı za-

manda iş kazaları ilgili hiçbir bilgi belgeye rast-
lamadım.”

İkisiyle de yarışamam

İstanbul'da CHP'li belediyelerde kendisine afiş
ambargosu uygulanıp uygulanmadığına dair so-
ruyu ise Kavuncu, İmamoğlu ve Kurum'un afiş
çalışmalarıyla yarışmalarının mümkün olmadı-
ğını ifade ederek, "Partim bütün elindeki geliri
dese ki 'Al Kavuncu sen İstanbul için harca'. Ben
her ikisinin yaptığının yirmide birini belki yapa-
bilirim. Gene dersiniz bana 'Niye görünmüyor-
sunuz?' Görünemezsiniz, örtünün altında
kalırsınız. Biraz bütçemiz var, bir de korkuyoruz.
Asacağız, yırtıyorlar, kesiyorlar. Tespit ediyoruz,
kimisi bir partinin fanatiği çıkıyor. Bazen bele-
diye birtakım gerekçelerle kesiyor. Bu ilçe bele-
diyesi de olabilir, büyükşehir de. Afiş rahatsızlık
verebilir. İktidara da muhalefete de. Dokun-
durma var ne yapacağız? Hazırladığımız afişi
kendilerine sorup da mı asacağız. Bunları gö-
rünce üzülüyoruz. Ben belediye başkanı olaca-
ğım inşallah. 'Benim elimin altındaki üst geçitler
seçim zamanı yüzde 50'si ben de olsun. Çünkü
ben belediye başkanıyım en çok eleştiri bana

gelecek. Ama kalan yüzde 50'yi bütün aday-
lara eşit olarak dağıtıp kendinizi

ifade edin' diyeceğiz. Demokrat
başkan böyle olur. Kurumdaki
şeffaflık da önemli. Bu sorunun
muhatabı kim? Ajans bize dedi
ki önce, 'Birinden hükümet ra-
hatsız olmuş.' Sonra dedi ki,

'Aslında belediye rahatsız oldu.'
Peki belediyede bu soruyu kime

soracağız? Medya A.Ş.'nin
genel müdürüne mi, yoksa
Sayın İmamoğlu'nun danış-

manlarından birine mi? Yoksa
daire başkanlarından birisi mi?"

ifadelerini kullandı.

Fahiş fiyat
denetimi
Sanayi ve Ticaret Bakanlığı ekipleri, Ataşehir
ve Ümraniye'deki marketlerde Ramazan
öncesi denetim yaptı. Denetimlerde ürünlerde
fahiş fiyat olup olmadığına bakılırken, ürünün
etiket fiyatıyla kasa fiyatı arasında fark olup
olmadığı da kontrol edildi

SanaYİ ve Ticaret Bakanlığı ekipleri düzenli
olarak yaptığı market denetimlerini, yakla-
şan Ramazan ayı dolayısıyla sıklaştırdı.

Ekipler, marketlerdeki temel gıda ve temel ihtiyaç ürün-
lerine yönelik etiketleri inceledi. Ürünlerde fahiş fiyat
olup olmadığına bakılırken, ürünün etiket fiyatıyla kasa
fiyatı arasında fark bulunup bulunmadığına, etiketler-
deki ürün fiyatının son değişim tarihiyle önceki fiyatı
gibi bilgiler de incelendi. Meyve ve sebze reyonunda da
ürünlerin menşei ve geliş fiyat bilgisi Hal Kayıt Sistemi
(HKS) üzerinden kontrol edildi.

Etiketlere bakılıyor

İstanbul Ticaret İl Müdürü İsmail Menteşe ve berabe-
rindeki ekip Ataşehir ve Ümraniye’de bazı marketlerde
denetim gerçekleştirdi. Ramazan ayı öncesinde ürün
fiyatlarını kontrol ettiklerini ifade eden Menteşe, "Biz
81 ilde denetimlerimize devam ediyoruz. Bugün de bu-
rada Ramazan ayı öncesinde biraz daha yoğun bir şe-
kilde denetimlerimize devam ediyoruz. Sebze meyve
reyonundan başlamak üzere yaklaşık 50 ürüne bakıyo-
ruz. Şarküteride, kırmız et ve beyaz etlere bakıyoruz.
Yağlara bakıyoruz zeytinyağı, ayçiçeği yağı, tatlılara
bakıyoruz. Öncelikle etiketi var mı yok mu ona bakıyo-
ruz. Etiketi varsa yönetmeliğe uygun mu onu kontrol
ediyoruz. Bir de buradan ürünü alıyoruz raftaki fiya-
tıyla kasadaki fiyatı aynı mı onu kontrol ediyoruz.
Onun dışında ürünün son fiyatlama tarihi önemli onu
not alıyor arkadaşlarımız. Firmaya bu ürünle ilgili geç-
mişe dönük alım satım faturalarını iletebilir misiniz di-
yoruz. Burada makul olmayan bir durum görürsek
bunu Bakanlığımıza rapor ediyoruz. Bakanlığımızda
da bunun usule uygun olmadığına bakılırken, normali-
nin üzerinde olduğu görülürse her ürün için yaklaşık
52 bin 500 liralık idari bir yaptırım uygulanıyor" diye
konuştu.

20 bin şikayet vardı

Menteşe, "Onun dışında sebze ve meyvede küny bulu-
nup bulunmadığına bakıyoruz. Künye dediğmiz olay
da ürünün kimlik bilgisi yani ürün nerede üretilmiş, ne-
rede sisteme kayıt olmuş. Son tüketiciye gelene kadar
hangi firmalar üzerinden ve kaç paraya gelmiş onlar
görülüyor. Bunda da bakanlığımızın ücretsiz uygula-
ması var Hal Kayıt Sistemi (HKS). Bu sistem üzerin-
den vatandaşlarımız uygulamayı cep telefonların
indirerek kodlarını okutarak rahatlıkla görebiliyorlar.
Varsa böyle bir durum, haksız fiyat sistemi dediğimiz
bir sistemmiz var oraya yükleyeblirler gönderebilirler.
"Alo 175 Tüketici Danışma Hattı" mız var. Orayı ara-
yıp oraya bildirebilirler. Geçen yıl vatandaşlarımızdan
gelen yaklaşık 20 bine yakın İstanbul içi şikayet vardı.
Hepsini değerlendirdik ve tek tek vatandaşlarımıza
dönüş yaptık. Ramazan ayı ve sonrasında denetimleri-
miz devam edecek .Bu arada ilave personelimize 150
yeni denetmen arkadaşımız aramıza katıldı. Ramazan
ayıyla birlikte yaklaşık 200 kişiyle denetimlerimiz
devam edecek" dedi.  DHA

Belediyeyi muhtarlarla yöneteceğiz
İYİ Parti’nin Esenyurt Belediye Başkan Adayı Muharrem Yıldız, seçim çalışmaları
kapsamında Esenyurt’ta bir dizi ziyaretlerde bulundu. Belediyeyi muhtarlarla yönetmek
istediğini söyleyen Yıldız, “Biz Esenyurt Belediyesi'ni muhtarlarla yönetmek istiyoruz” dedi

İYİ Partİ’den Esenyurt
Belediye Başkan Adayı
Muharrem Yıldız, seçim

çalışmaları kapsamında ilk olarak
Muhtarlar Derneği'ni ziyaret etti.
Daha sonra Esenyurt Kent Kon-
seyi ve İl Dernekleri Birliği Platfor-
mu’na giden Yıldız, ilçe protokolü,
muhtarlar ve dernek üyeleriyle bir
araya gelerek projelerini anlattı. Be-
lediyeyi muhtarlarla yönetmek iste-
diğini söyleyen Muharrem Yıldız,
“Esenyurt’un en eskisi ve Esen-
yurt’u çok iyi bilen birisi , Esen-
yurt’un en genç, dinamik, emekli
olmayan adayı olarak ve Esen-
yurt’ta kardeşliğimize zarar gelme-
mesi konusunda çok hassas
davranan birisi olarak politikalar
ürettik. Hemen hemen her ilçeden,
her görüşten, her mezhepten, Al-
evisi Sünnisi, CHP’lisi, AK Parti-
lisi, MHP’lisi, İYİ Partilisi,
HDP’lisi var, biz Esenyurt birlikteli-
ğini oluşturduğumuz bir kadroyla
yola çıktık. 10 yıldır hazırladığım

projelerimden bir tanesi Muhtarlar
Projesiydi. Allah nasip ederse
Esenyurt Belediyesi'ni muhtarlarla
yönetmek istiyoruz. Muhtarların
mahallelerindeki mekanlarını ge-
nişletmek, orayı tamamen beledi-
yeyle aynı alanlarda
çalışabileceğimiz, o mahalleye ya-
pacağımız hizmetlerin hangileri ol-
duğunu belirleyip oradaki
birimlerimizi oluşturmak istiyo-
rum, oradan yönetmek istiyo-
rum. Hatta biz muhtarımızı
belediye başkan yardımcısı sı-
fatı olmasa bile onun kadar
yetkilendirmek istiyoruz. Eko-
nomi şartlarını iyileştirmek isti-
yoruz. Bununla birlikte araç
ve personel sayı-
sını oluştura-
cağız ama
bunu ma-
hallede
muh-
tarla
bir-

likte yapacağız. Çünkü mahallenin
sorunlarını ilk bilen muhtar oluyor.
Muhtar bu kadar sorunları bilirken
belediyede bir memur, amir, perso-
nel arayıp derdini anlatmaya çalı-
şan muhatap bulamıyor. Bir
belediye başkanının yanında ne
kadar belediye başkan yardımcısı,
ne kadar meclis üyesi olsa da ora-

daki muhtar kadar
verimli olma
şansı yok.
Bunun için yap-

mamız gereken
şey muhtarları
yetkilendirece-

ğiz” dedi. DHA



C HP Esenyurt Belediye Başkan adayı
Prof. Dr. Ahmet Özer Damga'ya ko-
nuştu. Adaylığına kadar gelen süreci

anlatan Özer, “2011 yılında milletvekili aday
adayı oldum, kısmet olmadı. 2019'yılında da
Esenyurt belediye başkan aday adayıydım. O
zaman Ali Gökmen'de ilçe başkanıydı.
Küçük bir kaza geçirdim, ayağımı kırdım, o
sürecin dışında kaldım. Şimdi nasip oldu” dedi.
Yerel yönetimler uzmanı olduğunu belirten Özer,
“Şunu belirtmek isterim yerel yönetimlerin içinde
bulundum çalıştım pratiğinde. GAP Belediyeler
Birliği genel sekreterliğini yürüttüm. GAP Belediye
Birliği yönetim kurulu üyeliği yaptım. GAP Beledi-
yeler Birliği'nin bir dönem başkanlığını yürüttüm.
Ben GAP belediyeler birliğinin başkanlığını yürü-
türken şimdiki cumhurbaşkanımız Marmara Bo-
ğazlar Belediyeler Birliği başkanıydı. Kendisi ile
defalarca toplantılar yaptık. O toplantıların kitap-
laşmış halide var, yani dökümanları da var. Dolayısı
ile bir belediyecilik deneyimini oluşturdum” diye
konuştu. 

Ciddi bir deneyimim var

Mersin Büyükşehir Belediyesi'nde başdanışmanlık
yaptığını belirten Özer, “Beylikdüzü'nde Ekrem Bey
ile birlikte çalışmalar yaptım. Ekrem Bey'in İstanbul
yürüyüşü oradan başladı. Sonra İstanbul Büyükşe-
hir Belediye Başkan danışmanlığı yaptım. Bunlar
pratik ile birlikte ilgili edindiğim deneyimler. Toros
Üniversite'sinde Göç ve Kent Araştırmaları Merke-
zini kurdum, yönettim. Orada 70 civarında ulusal
ve uluslararası toplantı gerçekleştirdim. Bahçesehir
Üniversitesi'nde Göç Ve Kent Araştırmaları Merke-
zinde çalıştım. Yetmedi uluslararası bir kurum olan
Birleşmiş Milletlerin bünyesinde yapılan Habitat
2'nin delegesi oldum. Habitat 2'nin başka bir dele-
gesi kimdi biliyor musunuz? Fidel Castro. Onlar
buraya geldiler, 1996 yılunda ben de katıldım. Artı
ben Amerika'da çalışmalar yürüttüm. Başkanlık sis-
temi ve yerel yönetimlerle ilgili. Avrupa Birliği proje-
lerinde yer aldım. Almanya, İtalya, Fransa ve
Filistin ile bizim paydaş olduğumuz bir projede
görev aldım. Portekiz'de yine Avrupa Birliği projele-
rinde çalıştım. Kazakistan'da, Azerbeycan'da,
Irak'ta çalışmalar yaptım, konferanslar verdim.
Bütün bu bilgi birikim ve deneyimlerimi kendimle
mezara götürmek istemedim. Bu halkın vergileri ile
okumuş, bu halkın içinden çıkmış gelmiş profesör
olmuş biri olarak halkıma şükran borcumu ödemek
için siyasete girdim. Siyaseti dışarıdan gazel oku-
mak yerine içine girip değiştirmek istedim” dedi. 

İftira atıyorlar!

Rakiplerinin projelerini yarıştırmak yerine birtakım
yalan yanlış iftiralara başvurduğunu belirten Özer,
“Halbuki ben ülkenin en önemli devlet kurumla-
rında görev yaptım. Ben Devlet Planlama Teşkila-
tında çalıştım. Türkiye'nin en önemli valilerinden
olan Recep Yazıcıoğlu ile 2 yıl Devlet Planlama Teş-
kilatı Yerel Yönetimler Özel İstisas Komisyonunda
çalıştım. Benim devlet ve yerel yönetimlerle ilgili fi-
kirlerimin temelinde rahmetli Recep Yazıcığlu ile
yaptığım sohbetler, artışmalar, konuşmalar ve çalış-
maların çok büyük etkisi vardır. Ayrıca ben GAP
idaresinde çalıştım. GAP idaresi Türkiye'nin en
önemli gruplarından biriydi. Ayrıca Milli Eğitim
Bakanlığında çalıştım. Devletin en önemli kademe-
lerinde görev yaptım. Rahmetli Turgut Özal ile ça-
lıştım. Rahmetli Demirel ile çalıştım. Demirel ile
Başbakan iken Cumhurbaşkanı iken onlarca top-
lantı yaptım. Şimdiki Cumhurbaşkanımız Recep
Tayip Erdoğan ile az önce dediğim gibi çalıştım.
Aynı zamanda ben Deniz Baykal ve Kemal Kılıçda-
roğlu'na danışmanlık yaptım. Kendi bilgi birikimimi
hep insanımız, ülkemiz daha iyiye gitsin diye kul-
landım. Ve bu ülkenin yetiştirmiş olduğu bir profe-
sörüm. Bugüne kadar benimle ilgili hiçbir şey
söylemeyen birileri şimdi ben aday oldum diye bir-
den bire benimle ilgili şeyler söylüyorlar” tepkisini
gösterdi. 

Yazıklar olsun!

Hakkında olur olmadık paylaşımlar yapıldığını be-
lirten Özer, “Ben asla ahlaksızlık yapmayacağım.
Yalan söylemeyeceğim. Ben bu kirlenmiş siyasetin
bir unsuru olmayacağım. Katkı verebilmek için si-
yastete girdim. Dolayısı ile benim gibi profesör
olmuş, devletin kademelerinde yer almış bir adamı
sanki elinde silahla dağdan inmiş gibi lanse etmek
kime ne fayda getirecek? Bu tutum, ülkenin barı-
şına, ülkenin birliğine yapılmış en büyük saldırıdır.
Üç beş oy uğruna toplumun dinamiklerini törpüle-
mek, bombolamak kime ne yarar getirir? Yazıklar
olsun diyorum. Geçen gün katıldığım bir toplantıda
Esenyurt Belediye Başkanı'nı gördüm. Merhaba
dedim, kucaklaştım bana mikrofon uzattılar. Mik-
rofon sırasını nezaketen kendisine verdim. Nezaket
olmalıdır. Seçimi bir şenlik havası içinde götürelim,
kazanan sevgi ve saygı gösterelim ben böyle bakı-
yorum bu meseleye. Ama kazanabilmek için her
yolu mübah gören insanlardan bizim bu ülkeyi kur-
tarmamız lazım” açıklamasını yaptı. 

Esenyurt yağmalanmış!

Esenyurt'un 57 ilden büyük olduğunu belirten
Ahmet Özer, “Esenyurt kötü yönetildi, özellikle
AKP döneminde bu kente aç gözlü kurtlar gibi sal-
dırdılar. Adeta Esenyurt yağmalanmış, çarpık bir
kentleşme ortaya çıkmış. Bu kentin ak göğsüne be-

tonlar dikilmiş. Bunla da yetinilmemiş daireler
yapılmış satılmış sonra daire sahiplerine daireler
verilmemiş. 30 bin konut mağduru ortaya çıka-

rılmış. 5 tane imar planının 4 tanesi iptal edil-
miş. Çünkü yanlış işler yapılmış,
mahkemelere dava açılmış, mahkemeler bun-
ları iptal etmiş. Bir şehrin imar planı o şehrin
anayasasıdır. Siz anayasasıyı ihlal ederseniz

hiçbir şeyi doğru yapamazsınız. Bu şehrin anaya-
sası bu şehri yönetenler tarafından delinmiş. İhlal
edilmiştir. Üç- beş kuruş adına. Bir Kızılderili reisi,
'son ırmak kuruduğunda son ağaç kesildiğinde son
balık tutulduğunda beyaz adam yeşil doların yen-
meyecek bir şey olduğunu anlayacak ama iş işten
geçecek' diyor.  Biz bütün bunları yaparken çocuk-
larımızın geleceğini düşünmemiz lazım. Zararın-
dan neresinden dönülse kardır” dedi. 

Kreş sayısı çok az

Projelerinden de bahseden Prof. Dr. Ahmket Özer,
“Meydan düzenlemeleri yapacağız. Mesela kentsel
dönüşüm projeşerimiz var. Toplu taşımayı geliş-
tirme projemiz var. Kentsel planlama, ulaşımla il-
gili, projelerimiz var. Prestij caddeleri, karşı yol
düzenlemeleri yapacağız. İlçemizde çok az kreş var.
Yenilerini yapacağız. Resmi nüfusa göre 10 tane
kreş var. Mümkün mertebe her mahalleye kreş
yapacağız. Mottomuz 'kadınlar işe çocuklar
kreşe.' Okul oyun sokakları yapacağız.
Kadınlar bizim kırmızı çizgimiz. Ka-
dınlarımız için çok sayıda proje-
miz var” diye konuştu.
Gençlerle ilgili de çok sayıda
projesi olduğunu dile geti-
ren Özer, “Özellikle
spor alanlarını geniş-
leteceğiz. Gençlerle
ilgili sosyalleşme
mekanları ya-
pacağım” ifa-
delerini
kullandı. 
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Damga'ya konuşan CHP Esenyurt Belediye Başkan
adayı Prof. Dr. Ahmet Özer, rakiplerinin projelerini
yarıştırmak yerine birtakım yalan yanlış iftiralara
başvurduğunu belirterek, “Benim gibi profesör

olmuş, devlet kademelerinde yer almış bir adamı
sanki elinde silahla dağdan inmiş gibi lanse etmek
kime ne fayda getirecek?” diye sordu. Esenyurt'un

çok sayıda sorunu olduğunu da belirten Özer, 
“Esenyurt çok kötü yönetildi. Özellikle AKP

döneminde adeta 
Esenyurt yağmalanmış”

dedi

MEHMET 
MERT

ÖZEL HABER

Çok sa-
yıda profe-

sör arkadaşının
kendisisne katıkkı

sağladığını dile geti-
ren Ahmet Özer, “Bir

konferans yaptık. Esen-
yurt'un güçlü yanlarını, zayıf

yanlarını tartıştık. Ben bir bilim
insanıyım. Bilgi önemlidir, bilgi

kuvvettir. Bilimin ışığında sorunları tespit edip,
Esenyut'u beraber yöneteceğiz. Aynı zamanda
bir ekibimiz şu anda İstanbul'da çalışıyor. Esen-
yurt ile ilgili çalışma yapıyor. Burada bir proje
masamız var. Harıl harıl çalışıyorlar. Mesela
kent konseyine gittim. Çok iyi bir kent konseyi-

miz var. Minibüsçüler derneğine gittim, hemşeri
derneklerine gittim, il derneklerine gittim. Muh-
tarlarımızı topaldım. STK'larla görüştüm. Bunlar-
dan Esenyurt'un sorunlarını dinledim.
Seçildikten sonra yine görüşeceğiz. Onlarla be-
raber Esenyurt'u yöneteceğiz. Bir yönetici al-

lame-i cihan da olsa tek başına hiçbir şey değil-
dir. Belediye başkanı seçildiğim takdirde beledi-
yenin kapılarını halka açacağım. Ulaşılamaz bir
belediye başkanı olmayacağım. Beni insanlar
aradığında, bir ay, iki ay beklemeyecekler.
Çünkü bu kent onların kenti. Onlar aynı zamanda
benim danışma kurulumun doğal üyeleri olacak.
Onlara  danışacağım. Büyüklenmeyeceğim,
halka üstten bakmayacağım. Büyüklenmenin
küçüklenmek olduğunu bilenlerdenim. Böyle bir
belediye başkanı kendi bindiği dalı keser. Müte-
vaziliği asla elden bırakmayacağım. Halkı her
yerde kucaklayacağım. Çünkü belediye başkanı
eğer halkı ile kucaklaşır ise ancak o zaman hal-
kının gönlünde yer alır. Ben halkımın gönlünde
profesör olmaya geldim. Halkın gönlünde iz bı-
rakmanın peşindeyim. Bunu çabası içindeyim.
Bu bilgi ve birikimimi, ekibim ile beraber, Esen-
yurt'un dinamikleriyle ilçemizin hizmetine vere-
ceğim. Ve Esenyurt'u bir barış adası olarak
yöneteceğiz” dedi.

HALKA ÜSTTEN BAKMAYACAĞIM

ESENYURT’U ADETA
YAĞMALAMIŞLAR!

İLÇEMİZ 
TIK NEFES 

OLMUŞ
Esenyurt'un adeta İstanbul'un bütün yükünü yük-
lendiğini dile getiren Özer, “İlçemiz tık nefes
olmuş durumda. Neredeyse düşecek. Kentler de
canlılar gibidir. Tavuklar gibi pat diye düşüp öl-
mezler ama içinde eğer nefes alamazsanız sizi
de hasta eder. İçinde yaşayanları da hasta eder.
Eğer bu şehrin yolları eğri büğrü ise binaları
çürük, dişleri kırık ise hava koridorları, çevre dü-
zeni yok ise yeşil alan yetersizse, geri kalmış ise
orada rüşvet vardır. Bizim bunu düzeltmemiz
lazım. Ulaşım sorunlarımız var. Park sorunu var.
Maalsef uyuşturucu problemi var. Şehrimiz
neden uyuştturucu ile kadın cinayetleri ile gün-
deme geliyor? Oysa şehrimizde 3 bin tane iş-
letme var. Sanayisi ile günedeme gelsin. Bir
silikon vadisi burada oluşturalım. İstanbul sana-
yisinin yüzde 23- 24'ünü Esenyurt teşkil ediyor.
Biz bunu daha da büyütebiliriz. Bu güzel yanları-
mız ile gündeme gelebiliriz. Eğitim problemi var.
Koca Esenyurt'ta yeterince okul yok. 28 tane lise
var koca Esenyurt'ta, devlet lisesi. 70-80 civa-
rında ilk ve ortaokul var. Bir buçuk milyon nüfusu
olan bir yere bunlar reva görülür mü? Koca
Esenyurt'ta bir tane devlet hastanesi var. Ayrıca
Esenyurt'un yeşile ihtiyacı var, çevreye ihtiyacı
var. Bunların hepsi hiç edilmiş. Deprem oldu-
ğunda toplanma alanlarına ihtiyaç var. Bu alan-
lar ranta kurban edilmiş. Maalesef depreme
dayanıklı binalar yeterince yapılmamış, zemin
etütleri ile ilgilenilmemiş. Ve en önemlisi Esen-
yurt yüzden fazla dilin konuşulduğu, yüzden fazla
ülkenin insanının geldiği, 81 ilden göç alan adeta
küçük bir Birleşmiş Milletler gibi Biz burada top-
lumsal barış havası yaratmak durumundayız.
Zaten siyasetin işi üretimi artırmak, adil bölüşü-
münü sağlamak. Belki en büyük projemiz bu ola-
caktır ve bunu Esenyurt'a hediye ettiğimiz
takdirde İstanbul'a ve Türkiye'ye de hediye etmiş
olacağız” diye konuştu. 

Koray Göbel hak arıyor!

BAKIRKÖY Belediye Meclis
üyeliği ön seçiminden 835 oy
alarak 4. sırada olmasına

rağmen, listede isminin yazılmamasına
tepki gösteren Koray Göbel hak arayı-
şını sürdürüyor. Oturma eylemi başla-
tan ve açlık grevine giden Göbel’e CHP
Erzincan Milletvekili Mustafa Sarı-
gül’den destek geldi. Açlık grevine son
verilmesini isteyen Sarıgül, Koray Gö-
bel’in haklı eyleminin yanında oldu-
ğunu belirterek, seçilmiş bir kişinin
hakkının verileceğine olan inancını ko-
ruduğunu söyledi. 
Göbel de sessiz bir eylem süreci yaşadı-
ğını, ancak partilerinin dinamiği olan
hak arama mücadelesini bırakmayaca-
ğını ifade etti. CHP'nin Özgürlük Mey-
danı'nda kurulan seçim çadırının
açılışına gelen Bakırköy İlçe Başkanı
Gizem Başaran Arslan’la birlikte Bele-
diye Başkan adayı Ayşegül Özdemir
Ovalıoğlu’nun da ziyaret ettiği Koray
Göbel, Ovalıoğlu’na kitap hediye ede-
rek başarılar diledi. Meydanda bulun-
masının tek sebebinin kendisine oy
veren 835 partili seçmenin iradesine
sahip çıkmak olduğunu söyleyen
Göbel, karar vericilerden de hak, hukuk
adalet boyutunda hakkının verilmesini
talep etti.  SELVİ SARITAÇ

Kaldırıma çıktı!
İstanbul’da trafikten kaçmak isteyen sürücüler ve bir motosikletli, 
çözümü trafik kurallarını hiçe sayarak çareyi kaldırıma çıkmakta buldu.
Sancaktepe’de bir sürücü kaldırımdaki yayalardan korna çalarak yol istedi

Olay, dün Sancaktepe
Eyüp Sultan Mahallesi’nde
yaşandı. Sabah saatle-

rinde trafik yoğunluğunun fazla ol-
duğu yolda trafikten kaçmak isteyen
otomobil sürücüsü ve bir motosikletli
daha hızlı ilerlemek için kaldırıma
çıktı. Sürücü kaldırımda yürüyen öğ-
rencilerden korna çalarak yol istedi.
Otomobil sürücüsü ve bir motosikletli,
yayaların şaşkın bakışları arasında
kaldırımda ilerleyerek gözden kay-
boldu. Benzer bir olay Hadımköy’de
de yaşandı. Caddede ilerlemek yerine
kaldırıma çıkan otomobil sürücüsü
sinyal vererek yayalardan yol istedi.
Yayaların yaşadığı şaşkınlık ve oto-
mobillerle motosiklet sürücüsünün
kaldırımda ilerlediği anlar cep tele-
fonu kamerasına yansıdı. DHA
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Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet

 
 

T üketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 
milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 

ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-

çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 

ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 
yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  
mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  

faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  
dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  

vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
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milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  
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dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
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FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet

2 MART 2024 CUMARTESİ

Türk siyasi hayatında önemli bir 
kırılma noktası olarak 28 Şubat 
darbesi, başörtüsü yasağının, 

katsayı uygulamasının, muhafazakar iş 
insanlarına yönelik baskıların, neredey-
se toplumun her kesimine verilen askeri 
brifinglerin bin yıl sürecek söyleminin 
miladıydı. 28 Şubat süreci, gönüllü işbir-
likçiler ve medya eliyle demokrasimize 
önemli hasarlar veren kutuplaşmalar ve 
nefret söylemlerini zerk etti. 28 Şubat’ta 
derinleşen laik-şeriatçı tartışması zaman 
zaman hala ülkenin gündemini işgal 
ediyor. Kimi çevrelerce hala başörtü-
sü-türban ayrımı yapılıyor. Hatta 28 
Şubat bir darbe olarak sadece muhafa-
zakarları ilgilendiren bir konu olma-
lıymış gibi, bazı çevreler bu darbenin 
anlatılmasından, konuşulmasından dahi 
rahatsız oluyor. 28 Şubat gündem oldu-
ğunda “Yine mi mağduriyet?”, “Sorunlar 
çözülmedi mi?” tarzında yaklaşımlarla 
toplumsal muhasebenin de önüne geçil-
mek isteniyor.

28 Şubat’ın aktörleri
Bu muhasebenin asıl muhatabı, elbette 
4 Şubat 1997’de Sincan’da tankların 
yürütülmesi ile başlayan süreçten 
sorumlu ve o dönemde siyasetin üze-
rinde önemli bir vesayet kurumu olan 
ordu mensuplarıdır. Diğer sorumlular 
arasında başta üniversite rektörleri, 
savcılar, yüksek mahkeme mensupları, 
bürokratlar, üniversite hocaları gibi 28 
Şubat döneminde topluma karşı hizmet 
görevini belli bir kesime zorbalık etmek 
üzerinden icra eden devlet memurları 
geliyor. Bu aktörlerin elini rahatlatan, 
onlara adeta yol açıp algıyı yöneten 28 
Şubat medyası da darbeci zihniyetle 
beraber anılıyor. Bütün bu aktörlerin 
yanında devletçi-seçkinci refleksleri 
ve indirgemeci tavırları ile her konuda 
mutlak bir Batıcılığı benimsemiş, kendi-
sini Türk halkından üstün ve ayrıcalıklı 
kabul eden bir zümre de onlara eşlik 
ediyor. Toplumun geniş bir kesimi-
ni kutuplaştıran 28 Şubat darbesine 
gönülden destek veren bu zümrenin en 
belirgin muhatabı ise maalesef sokakta 
ve medyada genellikle daha kolay hedef 
olabilen başörtülülerdi. Bazı örnekleri 
hatırlamak gerekirse, İstanbul Üniver-
sitesinde uygulanan, başörtülü öğrenci-
lere karşı psikolojik bir işkence metodu 
olan ikna odaları, Nur Serter’in projesi 
olarak hayata geçmişti. Nur Serter, daha 
sonra ana muhalefet partisi CHP’den iki 
dönem milletvekilliği yaptı ve kutuplaş-
tırıcı söylemlerine Meclis çatısı altında 
devam etti. O dönemin Cumhurbaşkanı 
Süleyman Demirel başör-
tülülerin Suudi Arabistan’a 
gitmesi gerektiğini söyler-
ken, Siyaset Meydanı, A Ta-
kımı gibi o dönemin önemli 
tartışma programlarına 
çıkan konuşmacılar sık sık 
başörtülüleri hedef alıyor 
ve belli menfaatler çerçeve-
sinde başörtüsü taktıklarını 
dile getirip “İrancılıkla” ve 
“tarikatçılıkla” suçluyorlar-
dı. CHP’li Canan Arıtman 
ise Sümerlerde “fahişe” 

rahiplerin örtündüğünü söylemişti ve 
bu argüman uzun süre başörtüsü takan 
bireylere karşı bir suçlama halini aldı. O 
yıllarda başörtüsü ve türban ayrımı or-
taya atılarak, Anadolu’nun başı yazmalı 
kadınlarının “başörtülü”, üniversitedeki 
kadınların ise siyasal bir simge olan 
“türbanlı” olduğu iddia edildi. “Türban 
siyasal simgedir.” argümanı uzun yıllar 
Türkiye’nin gündemini meşgul etti.

Postmodern bir darbe mi?
On yıllardır 28 Şubat üzerine yorumlar, 
çerçevelendirmeler, tanımlamalar içeren 
bir düşünce pratiği içindeyiz. 28 Şubat 
neden meydana geldi, sebepleri, sonuç-
ları nelerdi, hangi uluslararası bağlamda 
ortaya çıktı? Bu tanımlamalardan en 
yaygın kabul göreni ise 28 Şubat’ın post-
modern bir darbe olduğudur. Bu tanım 
literatüre de geçmiş ve epey kabul gör-
müştür. Baudrillard, Foucault, Derrida, 
Lacan gibi düşünürlerin öncülüğünde 
bir modernizm-modernite-modernlik 
tartışması ve bir anlamda eleştirisi olan 
postmodernizm, 20. yüzyılın düşünce 
akımları içinde kendine has bir yere ve 
olumlu bir algıya sahiptir. 28 Şubat’ın 
ise postmodern bir darbe olmasının bu 
bağlamda bir karşılığı yoktur. Bu, seçil-
miş hükümetlere karşı onları destekle-
yenlerin bastırılması ve cezalandırılması 
yoluyla anayasal düzene müdahaledir. 
28 Şubat darbe gibi bir darbedir. 1980 
darbesinin yıkıcılığına sahip olma-
masının sebebi, 28 Şubat’ın muhatabı 
olan kitlelerin 80 darbesinin muhatabı 
olan kitlelerden “şiddetin kullanımı 
açısından” farklılığı olabilir. 28 Şubat’ın 
faaliyet alanı olan “engellemek, yasakla-
mak, kamusal görünürlüğü yok etmek” 
gibi fiiller “postmodern” falan değildir. 
Tam tersine 28 Şubat’ın yaptığı uygu-
lamalara bakılırsa rijit modernleşmeci, 
aşırı pozitivist, patriarkal ve indirgemeci 
olduğu apaçıktır. Bu uygulamalar devlet 
söylemi üzerinden büyük bir seçkinci 
anlatı kurar ve bu hali ile büyük anlatıla-
ra karşı çıkan postmodernite ile uzaktan 
yakından ilgisi yoktur. Postmodern 
darbe, kelimenin teori içindeki yerini ve 
anlamını bilmeyenler için bir hoşluk ba-
rındırırken, aslında bağlam itibarıyla da 
bir relativite barındırarak bizleri “sana 
göre, bana göre” gibi muğlak bir tanıma 
da sevk ediyor. Meseleyi olduğundan 
hafife indirgiyor. Halbuki 28 Şubat da 
tıpkı kendinden önceki darbeler gibi 
Türk demokrasisine büyük bir hasar 
vererek birkaç kuşak devam edebile-
cek önemli bir kırılmaya sebep oldu. 
Üstüne üstlük yasaklar ve engellemeler 
kaldırılmış olsa da o dönemde kullanı-
lan itibarsızlaştırıcı ve kutuplaştırıcı dil 
bugünlere miras kaldı. Bu kutuplaştırıcı 
dil ise toplumsal birlikteliğin önünde-
ki en büyük engellerden biri olmaya 
devam ediyor.

M. İLAYDA ATLAS
(Kaynak: AA)

Postmodern değil gerçek 
bir darbe: 28 şubat

İSRAİL’İN 7 Ekim 2023’te baş-
lattığı ağır bombardımandan 107 
gün sonra Gazze Şeridi’nden 

ayrılan Azayize, İsrail ordusunun 
Gazze’de yol açtığı tahribata ilişkin 
AA muhabirine değerlendirmelerde 
bulundu. Filistinli 2,3 milyon insanın 
yaşadığı Gazze Şeridi’nde çöken 
sağlık hizmeti ve yaralıların durumu-
na dikkati çeken Azayize, “Gazze’de 
insanlar artık ölmeyi yaralanmaya 
tercih ediyor. Çünkü hastaneye 
gidince tedavi alabilecekleri hiçbir 
imkan yok” diye konuştu.

İmkanlar tükendi
Hastanelerde yaralının yatışı için ya-
tak dahi bulunmadığını dile getiren 
Azayize, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Hastaneye giden yaralılar yatak 
ve acil müdahale imkanı bulama-
dığı için yerlerde sürünüyor. Sağlık 
çalışanları bitik haldeler, ellerindeki 
imkanlar da tükenmiş durumda. Bu 
savaş herkesi etkiledi. Doktorlar bir 
yandan insanları tedavi etmeye ça-
lışırken, bir yandan hastaneye gelen 
yararılar arasında kendi aile fertle-
rinin olduğuna şahit oluyor ve kendi 
ailesine bile yardımcı olamıyor.” 
Azayize, Gazze Şeridi’nde halihazır-
da insanlara verilen sağlık hizmet-
lerinin bireysel çabalardan ibaret 
olduğunu, çoğu tıp fakültelerinden 
mezun ve işsiz olan gençlerden olu-
şan Filistinli doktor ve hemşirelerin 
İsrail saldırılarında yaralanan insan-
lara kendi imkanlarıyla müdahale 
etmeye çalıştıklarını ifade etti.

Dile getiremiyorum!
Uzun yıllar boyunca abluka altında 
tutulan Gazze Şeridi’nde 7 Ekim 
2023’te saldırıların başladığı andan 

itibaren yaşananları anbean takip et-
tiğini belirten Azayize, “Saldırıların 
ilk dakikasından Gazze Şeridi’nden 
çıktığım saate kadar yaşananların 
her aşamanın takipçisi oldum. Savaş 
ve bombardıman, Şifa Hastanesine 
yaralıların ulaşmasıyla başladı ve 
insanların güneydeki Refah kentine 
tehcir edilmesine kadar devam etti” 
diye konuştu. İsrail’in on binlerce 
ton bomba yağdırdığı Gazze’de 
birçok yakınını ve arkadaşını 
kaybeden Azayize, şunları söyledi: 
“Savaşta detaylarını dile getirmeye 
bile zorlandığım manzaralara şahit 
oldum. Yaşanan katliamları hiç 
kimse tasavvur etmiyor, beklemiyor 
ve hayal etmiyordu. İnsanlar da 
İsrail’in karalama propagandaları 
karşısında Gazze’den gelen görün-
tülere inanmıyor. Bombardıman ve 
açlığa maruz kalan Filistinli çocukla-
rın görüntülerine makyajlı diyorlar.”

Aklım orada kaldı
İsrail’in aylardır devam eden sal-
dırılarının 107’nci gününde Gaz-
ze’den ayrıldığını ancak aklının 
orada kaldığını ifade eden Azayize, 
“Oradayken gördüğüm ve aklım-
dan çıkmayan çok manzara var. Bir 
parça ekmek, su veya yiyecek için 
mücadele eden insanların manzarası 
da bunlardan biridir. Yerlerinden 
edilen insanların nereye gittiklerini 
bilmeden yürüdükleri manzaralar. 
Herkes çocuklarını ararken, bazıları 
da etrafında yaşananları anlamaya 
çalışıyordu” ifadelerini kullandı. 
Azayize, Gazze’de olduğu süre 
zarfında çok kez bulundukları yerin 
çok yakınına bombalar düştüğünü ve 
ölümle burun buruna geldiklerini, bu 
saldırılar sırasında birçok arkadaşını 

ve yakınını kaybettiğini ifade etti. 
İsrail’in Gazze’ye saldırıları sırasında 
çok acılar çektiğini söyleyen Azayize, 
“Benim acı çekerek ağladığım çok 
anlar oldu. Arkadaşımın vücudunun 
yarısı enkaz arasında sıkışmıştı ve 
onu kurtarmaya çalışıyorduk, enkaz-
ları kaldırmak için hiçbir şey olmadı-
ğı için çıplak ellerle çabaladık.” diye 
konuştu. Filistinli gazeteci, sözlerini 
şöyle sürdürdü: “Ben de bir defasın-
da mahsur kaldım ve çok yakınımdaki 
yerler bombalandı. Ben ve arkadaş-
larım çok kez ölümle karşı karşıya 
kaldık. Savaş kolay değil ve hala da 
devam ediyor. Kendi kendime bura-
dan çıkamayacağımı çok söyledim ve 
çıkıp çıkmayacağıma dair düşündü-
ğüm günler çok oldu.” Azayize, uzun 
seneler devam eden abluka sebebiyle 
imkanların zaten çok kısıtlı olduğu 
Gazze’de, İsrail’in devam eden saldı-
rıları da eklenince temel ihtiyaçların 
hiçbirine ulaşamadıklarını, insanların 
ölüm, yaralanma ve hastalığının yanı 
sıra bir de açlıkla mücadele etmek 
zorunda kaldıklarını söyledi. Foto 
muhabiri bir gazeteci olarak İsra-
il ordusunun topyekûn saldırıları 
altındaki Gazze Şeridi’nde mesleğini 
icra etme ile güvenli bir yere sığına-
rak yiyecek içecek bulma arasında 
bir tercih yapmak zorunda kaldığını 
aktaran Azayize, bu duruma 107 gün 
dayanabildiğini ifade etti. Filistinli 
gazeteci Azayize, Gazze’de geride 
bıraktığı yakınları için endişe duydu-
ğunu ifade ederek,  “Gazze’de kalan 
akrabalarımla iletişim kuruyorum, 
biraz yiyecek bulmak için yardım 
istiyorlar. Orada olduğum sırada 
bazı günlerde bulduğumuz bir öğünü 
paylaşabiliyorduk, o da az olduğu 
için yetmiyordu tabi” dedi. AA

OLMEYİ TERCİH 
EDİYORLAR!
İsrail bombardımanı altındaki Gazze Şeridi’nde 107 gün boyunca görev yapan 
Filistinli gazeteci Mutez el-Azayize, Gazze’de durumun çok kötü olduğunu, insanların 
hastanelerde tedavi imkanı olmadığı için ölümü yaralanmaya tercih ettiğini söyledi

AZERBAYCAN’IN başkenti 
Bakü’de Güney Gaz Koridoru 
10. Danışma Kurulu Toplantısı 

düzenlendi.
Toplantıya Azerbaycan Cumhurbaş-

kanı İlham Aliyev’in yanı sıra Arnavut-
luk Başbakanı Edi Rama ve Avrupa 
Birliği (AB) Komisyonu Enerjiden 
Sorumlu Üyesi Kadri Simson ile ABD, 
İtalya, Romanya, Gürcistan, Karadağ, 
Sırbistan, Hırvatistan, Özbekistan, Bir-
leşik Arap Emirlikleri gibi 23 ülkeden 
bakanlar ve üst düzey yetkililer katıldı. 
Toplantıda Enerji ve Tabii Kaynaklar 
Bakan Yardımcısı Nevzat Şatıroğlu 
da yer aldı. Aliyev, toplantıda yaptığı 
konuşmada Güney Gaz Koridoru ile 
sevk edilen Azerbaycan doğal gazının 
Avrupa için yeni ve güvenilir kaynak 
olduğunu belirtti. Azerbaycan’ın 
yeteri kadar doğal gaz rezervine sahip 
olduğuna işaret eden Aliyev, Abşeron 
yatağında da büyük miktarda doğal gaz 
bulunduğunu kaydetti. 

Güvenilir ortağız
Aliyev, 6’sı Avrupa ülkesi 8 ülkeye 
doğal gaz ihraç ettiğini belirterek “Son 
dönemde Türk dostlarımızla Türki-
ye’nin aracılığı ile Trans Balkan Boru 
Hattı’na katılımı müzakere ettik.” diye 
konuştu. Enerji sevkinin çeşitlendi-

rilmesine önem verdiklerini söyleyen 
Aliyev, “Azerbaycan güvenilir ortak 
olduğunu kanıtladı. Sözümüz, imzamız 
kadar geçerlidir.” ifadesini kullandı. 
Aliyev, 2025’in ilk çeyreğinde Aze-
ri-Çırak-Güneşli yatağından da doğal 
gaz çıkaracaklarını bildirdi. Petrol ve 
doğal gaz üretirken bir taraftan da çev-
renin kirlenmemesine önem verdikle-
rini, aynı zamanda yeşil enerji alanına 
büyük yatırımlar yaptıklarını ifade 
eden Aliyev, Azerbaycan’da üretilecek 
elektrik enerjisinin Karadeniz’den 
Avrupa’ya iletilmesinin öngörüldüğü 
bilgisini aktardı.

Yüzde 40’tan 8’e indi
Arnavutluk Başbakanı Rama da ko-
nuşmasında Güney Gaz Koridoru’nun 
bölgesel işbirliklerini harekete geçir-
diğini ve adeta köprü rolü üstlendiğini 
söyledi. Rama, “Güney Gaz Koridoru 
güvenilir güzergahtır. Rusya’dan Av-
rupa’ya gelen gaz yüzde 40’tan yüzde 
8’e indi. Bu rakam gelecek dönemde 
sıfıra inecektir” ifadelerini kullandı. 
Ülkesinin yeşil enerji ülkesine dönüş-
mesi için çalıştıklarını belirten Rama, 
Güney Gaz Koridoru’nun sürdürülebi-
lir kalkınmaya büyük katkı sağladığını 
vurguladı. AB Komisyonu Enerjiden 
Sorumlu Üyesi Simson ise AB ülkeleri-

nin geçen yıl Azerbaycan’da 11 milyar 
metreküp doğal gaz aldığını kaydetti. 
Simson, “Azerbaycan güvenilir ortak-
tır. İşbirliğimizin pekiştirilmesi için 
güçlü potansiyel var. Avrupa ülkeleri 
Azerbaycan’dan daha fazla gaz almak 
istiyor. Azerbaycan gazı Avrupa’nın 
enerji sisteminde büyük rol oynaya-
cak.” değerlendirmesini yaptı. Ukray-
na’daki savaş nedeniyle yaşanan enerji 
krizine değinen Simson, “Ukrayna’ya 
saldıran Rusya ile enerji alanında iliş-
kilerimiz önceki gibi olmayacak” dedi. 
Simson, yenilenebilir enerji konusunda 
da Azerbaycan’la yakın çalışacaklarını 
söyleyerek, “Güney Gaz Koridoru 
başarı hikayesidir. Azerbaycan’ın AB 
ile böyle olumlu ilişki kurmasından 
memnunum. Enerji kaynaklarının 
çeşitlendirilmesini hızlandırmalıyız” 
diye konuştu. AA

Sözümüz geçerlidir!
Azerbaycan Cumhurbaşkanı Aliyev, Güney Gaz Koridoru ile sevk edilen Azerbaycan doğal gazının Avrupa için yeni ve güve-
nilir kaynak olduğunu belirterek “Azerbaycan güvenilir ortak olduğunu kanıtladı. Sözümüz, imzamız kadar geçerlidir” dedi

AA’NIN İsrail’e yönelik boy-
kot çalışmalarını ele aldığı 2 
haberden oluşan “Akademik 

ve Kültürel Boykot” başlıklı haber 
dosyasının ilk haberinde Nada Hus-
sien, dünyada İsrail üniversitelerine 
karşı uygulanan akademik boykotun 
nedenleri ve etkilerini değerlendirdi. 
Hussien, Filistinliler için Boykot, Tecrit 
ve Yaptırım (BDS) hareketinin parçası 
olan PACBI’nın faaliyetlerine 2004’te 
başladığını belirterek, “Akademik ve 
kültürel boykot kampanyası, İsrail’in, 
sanat, kültür, akademi ve sporu istismar 
ederek Filistinlilere karşı devam eden 
ihlallerini ve suçlarını örtbas etmesini 
engellemeyi amaçlıyor. Kampanya özel-
likle suç ortağı İsrail kurumlarını hedef 
alıyor.” diye konuştu. İsrail’in Gazze’ye 
yönelik saldırılarıyla Filistin halkının 
özgürlük ve adalet mücadelesine yöne-
lik etkili dayanışmanın dünya çapında 
arttığına işaret eden Hussien, 7 Ekim 
2023’ten bu yana, binlerce bilim insanı 
ve kurumun benzeri görülmemiş akade-

mik dayanışma gösterdiğini söyledi.

İzolasyon uygulanmalı
Hussien, İsrail’in Uluslararası Adalet 
Divanında (UAD) Gazze Şeridi’nde 
2,3 milyon Filistinliye karşı soykırım 
suçu işlediği gerekçesiyle yargılandığını 
anımsatarak, “Boykot sadece ahlaki bir 
yükümlülük değil, aynı zamanda Soy-
kırımın Önlenmesi ve Cezalandırılması 
Sözleşmesi’ne imza atan tüm ülkelerde 
İsrail’e karşı askeri ambargonun yanı 
sıra akademide, kültür, sanat ve spor 
alanlarında uluslararası izolasyon uy-
gulanması bir zorunluluk haline geldi” 
ifadesini kullandı. AA

Akademik boykot!
PACBI adlı sivil toplum kuruluşunun Filistin ve Arap Dünyası Koordinatörü Nada 
Hussien, “İsrail’deki üniversiteler yerleşimci, sömürgeci ve apartheid sistemin 
ayrılmaz parçası oldukları için akademik olarak boykot edilmeli” dedi
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SEN ALDIRMA!
SÖZÜ ve müziği İbrahim Erkal’a ait 
şarkının düzenlemesini M. Zafer Ka-
rayazgan yaptı. Son dönemin en güçlü 

kadın yorumcularından biri olarak müzik 
dünyasına imzasını atan Melek Mosso, 
Sen Aldırma’daki eşsiz yorumuyla dinle-
yenleri mest etti. Melek Mosso şarkının 
video klibindeki oyunculuk perfor-
mansı ile de göz kamaştırdı.

Erkal unutulmadı
Zamanın ruhunu yakalayan şarkılara 
imza atan ve 11 Mayıs 2017’de ara-
mızdan ayrılan, arabesk fantezi müziğin 
en önemli isimlerinden İbrahim Erkal, iki 
yılı aşkın süredir üzerinde titizlikle çalışılan çok 
özel bir saygı albümüyle anılıyor. Uzun zaman-
dır yeni bir proje yayınlamayan, Unkapanı’nın 
en güçlü yapım şirketlerinden Ulus Müzik 
etiketiyle çıkacak İbrahim Erkal “Hürmet” 
albüm serisinin prodüktörlüğünü İskender Ulus 
gerçekleştirdi. 3 bölümden oluşan albümden, 
kısa aralıklarla, albümde her tarzın en güçlü 
yorumcularının yeniden hayat verdiği şarkılar 
dinleyicinin beğenisine üçlü gruplar halinde her ay 

sunulmaya devam 
ediyor. 

“Aşkın Olayım”, “Yankı”, 
“Üzülmedin Mi?” ve birçok hit 
şarkısı ile listelerden düşmeyen, 

pop müziğin en önemli kadın sanat-
çılarından Simge, “Altüst Olmuşum”, 
“Dünyanın En Güzel Kızı”, en son ise 

“İlaç Ol Yaralarıma” hitleri 
ile alternatif müziğin en po-
püler gruplarından Mavi Gri 
ve bu düete imzasını atan, 
prodüktörlük koltuğunda 
Ozan Bayraşa’nın ortak iş 

birliği ile ortaya çıkan 
“Bir Şehri Sevmek” tüm 
dijital platformlarda yayında. 
Aşk’a, ayrılığa ve özleme dair 
pek çok hikaye bulabileceğiniz; 
yüreğinize dokunarak 2024 yılına 
damgasını vuracak bu romantik 
şarkı müzikseverleri aynı nokta-
da buluşturacak bir etkiye sahip. 
Mavi Gri x Ozan Bayraşa x Sim-
ge imzalı ‘Bir Şehri Sevmek’ tüm 
dijital platformlarda yayında.

05:00  Afili Aşk
07:00  Yabancı 
Damat
08:30  Konuştukça
09:45  Magazin D 
Cumartesi
13:00  Arda’nın Mutfağı
14:00  Yargı
16:00  Taş Kağıt Makas
19:00  Kanal D Ana 
Haber
20:00  Üç Kız Kardeş

04:10  Seksenler
04:55  Bir Sevdadır
07:45  Kara Ağaç Destanı
14:05  Mehmed: 
Fetihler Sultanı
17:55  Turgay Başyayla ile...
19:00  Ana Haber
20:00  Gönül Dağı

08:00  Haber Bülteni
08:45  Bambaşka 
Sohbetler
08:50  Laf Aramızda
10:50  Uzman Bakışı
13:00  Haber Bülteni
18:20  Bir Yolculuk Hikayesi
20:00  Ana Haber
21:00  Ahmet Mümtaz 
Taylan İle...
22:00  Sinan Canan İle 
Açık Beyin
23:00  Haber Bülteni

8:00  Burası 
Hafta Sonu
12:00  Haber Bülteni
12:15  Adnan Şahin ile 
Keşfet
13:00  Haber Bülteni
14:15  Zaman Çizgisi
15:00  Haber Bülteni
15:45  Spor Bülteni
16:00  Haber Bülteni
16:15  Ne Yapsak?
18:00  Ana Haber
20:00  Yerel Seçim 2024

07:00  Güne 
Merhaba Hafta Sonu
09:00  Haber
11:00  Haber
12:00  Haber
13:00  Haber
14:00  Haber
15:00  Haber
16:00  Haber
17:00  Haber
18:00  Ana Haber
20:45  CNN TÜRK Masası

08:00  Hafta Sonu Gün 
Uyanıyor
09:00  Magazin Hattı
10:00  Haber Bülteni
11:00  Şükrü Dudu ile 
Berber...
12:00  Haber Bülteni
13:00  Haber Bülteni
16:00  Haber Bülteni
18:00  Haber Bülteni
18:30  Hafta Sonu Ana 
Haber Bülteni
20:00  Kübra Par ile Farklı...

06:00  Halk Tv’de 
Bugün
08:00  Hafta Sonu 
Sabah
10:00  Görkemli Hatıralar
13:00  Haberler
15:00  Sınırsız
16:00  Yerinden Tarım
18:00  Hafta Sonu Ana 
Haber
20:00  Nasıl Olacak?

08:00  Gün 
Başlıyor
10:45  Doğa ve Biz
11:00  Hafta Sonu Haber
12:00  Hafta Sonu Haber
15:45  Doğa ve Biz
16:00  Hafta Sonu Haber
18:00  Akşam Haberleri
19:30  Ana Habere Doğru
19:45  Ana Haber
21:00  Günün Gündemi
23:00  Stüdyoda Futbol

08:00  Karaoğlan 
Geliyor
10:00  Cumartesi 
Sürprizi
13:00  Kızılcık Şerbeti
15:30  Sandık Kokusu
18:25  Show Ana Haber
20:00  Güldür Güldür Show
23:45  Kızılcık Şerbeti

05:20  Yeter
07:30  atv’de 
Hafta Sonu
10:00  Dizi
13:20  Dizi
16:50  Dizi
19:00  ATV Ana Haber
20:00  Kardeşlerim

07:45  Süper 
1 Takım
08:00  Türkiye’nin 
Doktorları
09:00  Bir Yemek Olsan
13:00  Gazete Magazin
14:15  Cevap Ver Türkiye
16:30  Çarkıfelek
20:00  Survivor All Star 2024
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14 Grammy Ödülü’ne sahip 
ismi Taylor Swift’i izleyicilerle 
buluşturmaya hazırlanıyor. 36 

yıl önce Madonna tarafından 
kırılan ABD tarihindeki 
en çok katılımlı kadın 
sanatçı konseri 
rekorunu 

kıran Swift’in ‘The Eras Tour’ filmi, 
3 Nisan’dan itibaren sadece Dis-
ney+’ta yayında olacak. Swift’in ‘The 
Eras Tour’u, Sam Wrench tarafından 
yönetildi. Dünya çapında box offi-
ce listelerinde 260 milyon doların 
üzerinde hasılat elde ederek tüm 
zamanların en çok satan konser filmi 
unvanını kazanan filmde, izleyiciler 
kendilerini konser arenasının büyü-
süne kaptıracak. 

İbrahim Erkal ‘Hürmet’ albümünün büyük sürprizle-
rinden Melek Mosso ‘Sen Aldırma’ şarkısıyla hayran-
larından ve müzik severlerden tam not aldı

06:00  İnadına Aşk
07:30  Fatih Savaş 
ile Sabah...
08:30  Ezgi Gözeger 
ile Çalar...
11:15  Ekonomi Arası
11:20  Yabani
13:45  Şahane Hayatım
16:15  Kızıl Goncalar
19:00  Gülbin Tosun ile 
NOW Ana...
20:00  Bursa Bülbülü
22:45  Kirli Sepeti

36 yıl sonra rekor kırdı

MATARACI, hayvancı-
lık ve tarımla uğraşan 
Emma’nın, Türkiye’nin 

bir köyünde yaşadığı ilham veren 
hayatını ele aldığı belgeselin festival 
yolculuğunu ve yeni çalışmalarını 
AA muhabirine anlattı. Gazian-
tep’te dünyaya gelen ve sinemanın 
çocukluk hayali olduğunu ifade 
eden Mataracı, “İlk kısa filmimi 
18’imde çektim. 17 yaşında, yazdı-
ğım ilk tiyatro oyunum sahnelendi. 
Sinemacı olmak hayali, birden bire 
gelen bir duyguydu. Zorunluluğun 
ötesinde, hayatı yaşanmaz kılan bir 
tutkuydu. O tutkuyu hala hissedi-

yorum.” dedi.

Bnim ilk belgeselim
Merve Kuş Mataracı, 
sinemada eğitimin pratik 
kadar önemli olduğuna 

vurgu yaparak, şunları 
kaydetti: “Üniversiteden 
sonra İstanbul’a geldim. 
Asistanlığa başladım. İşi 

mutfağında öğrenmenin 
önemli olduğunu düşünüyor-

dum. Aslında işin içine girince 
bunun ne kadar değerli olduğunu 
fark ettim. İstanbul’da uzun yıllar 
asistanlık ve yardımcı yönetmenlik 
yaptım. Bu süre zarfında kendi 
projelerimi gerçekleştirdim. Dokuz 
kısa kurmaca filmim var. Emma 
benim ilk belgeselim. İkinci belgese-
limi de tamamladık, yakında festival 
yolculuğuna başlayacak.” “Kirpile-
rin Portresi”, “Tohum”, “Olasılık”, 
“Mühürlü Taş” adlı kısa filmlerin 
ardından belgesel filmlere yöneldi-

ğini dile getiren Mataracı, “Sinema 
ile insanlara ulaşmak gibi bir hede-
fim vardı. O zaman için televizyon 
bunun için mükemmel bir araçtı. Bir 
öğretmen ders anlattığında 30 kişiye 
hitap edebilir ama yönetmen yaptığı 
bir filmle milyonlara hitap edebilir. 
Benim insanlara ulaşma arzum 
vardı.” ifadelerini kullandı.

Şehirde büyüyen biriyim
“Kısa film yaparken festivallerden 
haberim bile yoktu. Sadece sinema 
yapmak istiyordum.” diyen Merve 
Kuş Mataracı, İran ve Türkiye’de 
çektiği “Tohum” adlı kısa filmiy-
le festivallere katıldığını söyledi. 
Mataracı, Emma’nın hikayesini 
duyduğunda belgeselini çekmeye 
karar verdiğinin altını çizerek, “Ben 
şehirde büyüyen biriyim. Onun 
hikayesi beni etkiledi. ‘Beni 
etkiliyorsa neden başka 
insanları etkilemesin’ diye 
düşündüm. Tüketim toplu-
munda yaşıyoruz ve bence 
Emma’nın hikayesi doğaya 
dönmek gerektiğini anla-
tıyor. İlk teklif ettiğimizde 
kabul etti ama sonrasında 
biraz çekindi. Üç mevsim 
sürdü çekimler. Çekimlere 
başladığımızda Emma’nın 
yedi çocuğu vardı, çekim sü-
recinde sekizinci çocuğunu 
dünyaya getirdi. Bu da çok 
tatlı bir durum oldu ve bel-
geseli de daha ilginç bir hale 
getirdi. Emma’nın hayat 
hikayesinin hepimize ilham 
olmasını diliyorum. Çünkü 

bir noktada eğer tüketim toplumu 
olmaktan çıkmazsak dünya rayından 
çıkacak. Kendi doğamıza uygun bir 
yaşam stili bulabilmek veya oluştu-
rabilmek gerekiyor” dedi. 

Sürecimiz devam ediyor
Belgeselin festival sürecinin devam 
ettiğine işaret eden genç yönetmen, 
23. Frankfurt Türk Filmleri Festi-
vali’nde “En İyi Belgesel” ödülünü 
aldıklarını aktararak, “Bozok Film 
Festivali, Korkutata Türk Dünyası 
Film Festivali, Bursa Çalı Köy Film-
leri Festivali ve Sırbistan’da ödüller 
aldık. Kadın Yönetmenler Film 
Festivali’nde filmimizin gösterimi 
olacak ve aynı zamanda yarışıyoruz. 
Nisan ayında Cezayir Film Festiva-
li’nde olacağız. Festival sürecimiz 
devam ediyor” diye konuştu. AA

EMMA’NIN 
HİKAYESİ

Yönetmen Merve Kuş Mataracı’nın Gaziantep’te yaşayan İngiliz Emma’nın haya-
tını işlediği “Emma” adlı belgeseli uluslararası festivallerde izleyiciyle buluşu-
yor. Mataracı, “Emma’nın hikayesinin hepimize ilham olmasını diliyorum” dedi

Dev kadrodan 
efsane şarkı!

AYNUR CİHAN/ SEMANUR POLAT



S üper Lig'in ikinci devresine Trab-
zonspor yenilgisi ve Antalyaspor 
beraberliği ile başlayan Beşiktaş'ta 

Teknik Direktör Sergen Yalçn, 5 puan 
kaybnn ardndan “Bizim için savaş şimdi 
başlyor” demişti. Bu açklamadan sonra 
ligde 6 maça çkan Kara Kartal, 6 galibi-
yetle 18 puan toplad; 13 gol atp kale-
sinde 3 gol gördü. Sergen Yalçn'n 
öğrencileri bu periyotta Konyaspor'u da 
penaltlarla eleyerek Türkiye Kupas'nda 
yar finale yükseldi. Siyah-beyazllar halen 
2 kupaya aday tek takm. Bu sezon oyna-
dğ 28 maçn 20'sini kazanan Sergen Yal-
çn'n öğrencileri, 2.25 puan ortalamas 
yakalad. Beşiktaş, pek çok istatistikte de 
ligin en iyisi konumunda. 

Geçen sezonu sollad 

Beşiktaş, 2019-20 sezonunu 34 maçta 19 
galibiyet, 5 beraberlik ve 10 yenilgi alarak 
62 puanla üçüncü srada bitiren Beşiktaş, 
attğ 59 gole karşlk ağlarnda 40 gol 
görmüştü. Kartal, bu sezon 28 maçta 20 
galibiyet, 3 beraberlik elde ederek 63 
puana ulaşt; 62 gol atp 29 gol yedi. 

YAŞADIĞI uzun süreli sakatlğn ar-
dndan Sivasspor maçyla ilk 11'e 
giren ve 2 gol atan Falcao, Kayseris-
por ağlarn da boş geçmedi. Son 2 
maçta 3 kez fileleri havalandran Ko-
lombiyal forvet, kalan haftalarda Ga-
latasaray'n en önemli hücum 
silahlarndan biri olacağn ispatlad. 
Fatih Terim'in, Kayserispor karşsnda 
bu sezon ilk kez uyguladğ çift forvet 
sistemini devam ettireceği öğrenildi. 
Mostafa Mohamed-Falcao ikilisinin 
uyumu ve çalşkan görüntüsü, Terim'i 
gelecek adna ümitlendirdi. Tecrübeli 
hocann, hafta içindeki taktik antren-
manlarda bek oyuncularndan daha 
fazla orta yapmalarn isteyeceği  
öğrenildi. 

Onyekuru moral buldu 

Ocak ay transfer döneminde takma 
katlan Onyekuru, yedek kalp sonra-
dan oyuna girdiği Kayserispor müca-
delesinde attğ 2 golle hem moral 
buldu hem de 6 maçlk suskunluğunu 
bozdu. Bu sezon 5'inci kez ağlar sar-
san Nijeryal futbolcu, bu gollerin 
4'ünü deplasmanda kaydetti. DHA

GALATASARAY 
KRİZDEN ÇIKTI

TÜRKİYE Özel Sporcular Spor Fede-
rasyonu'ndan yaplan açklamaya 
göre, Fransa'nn Nantes kentinde ya-
plan şampiyonann son gününde ka-
dnlarda 200 metrede Muhsine Gezer 
ve yüksek atlamada Fatma Damla 
Altn gümüş madalya, erkeklerde ise 3 
bin metrede Oğuz Türker bronz ma-
dalya kazand. Bu sonuçla Türkiye 
şampiyonay 6 altn, 5 gümüş ve 2 
bronz madalya olmak üzere toplamda 
13 madalya ile tamamlarken, 32 puan 
toplayan Kadn Milli Takm ise Av-
rupa şampiyonu oldu. Ayrca, VIR-
TUS Avrupa Salon Atletizm 
Şampiyonas'nda uzun atlama ve 60 
metrede altn madalya kazanan Esra 
Bayrak ise en iyi kadn atlet seçildi. 

13 madalya kazandlar 

Milli takmn kafile başkan Ensar 
Kurt, şampiyonada 6 kez İstiklal Mar-
ş'n okutmann gururunu yaşadkla-
rn belirterek, "Ne mutlu bize ki 
İstiklal Marşmzn kabul edilişinin 
yüzüncü ylnda Fransa'da bunu ba-
şardk. Özel sporcularmz madalyala-
rn kahraman şehitlerimize armağan 
ettiler ve şehitlerimizi asker selam ile 
andlar. Özel sporcularmz şampiyo-
nada 13 madalya kazanarak da bir re-
kora imza attlar. Bu başarya destek 
olan başta Cumhurbaşkanmz Recep 
Tayyip Erdoğan'a, Gençlik ve Spor 
Bakanmz Mehmet Muharrem Kasa-
poğlu'na, Spor Genel Müdürü Meh-
met Baylan'a, Spor Toto Teşkilat 
Başkan Bünyamin Bozgeyik'e  
teşekkür ediyorum" dedi. DHA

ÖZEL SPORCULARDAN 
ÇOK BÜYÜK BAŞARI

Şampiyonaya hazrlanyorlar

Beşiktaş Teknik Direktör  
Sergen Yalçn, ikinci devrenin 
başndaki 5 puanlk kaybn  
ardndan “Savaşmz şimdi 
başlyor” demişti. Bu sözler-
den sonra siyah-beyazllar 
ligde 6’da 6 yapt. Beşiktaş 
ligde 20 galibiyetle ligde  
en fazla kazanan takm  
durumunda. Sadece 
5 mağlubiyet alan siyah  
beyazllar 62 gol atarak  
bu alanda da lider durumda

YENİ sezon için motivasyonunun çok 
yüksek olduğunu dile getiren Japon 
pilot, "Benim için ilk sezon. Franz Tost 
da bana sürekli sürüşüme odaklan-
mam ve serinkanl davranmam söy-
lüyor. Ben de elimden gelenin en 
iyisini yaparak takmma olabildiğince 
fazla puan getirmek istiyorum" ifade-
sini kulland. Yuki Tsunoda yeni sezon 
hedefleri için ise şunlar söyledi: 
"Sezon öncesinde kendime büyük he-
defler koymay sevmiyorum. Yarş 
yarş ilerlemeyi tercih ediyorum. Bunu 
bir hedef olarak görmüyorum ama de-
diğim gibi takmma getirebildiğim 

kadar çok puan getirmek istiyorum. 
Bununla birlikte bir podyum görürsem 
bu inanlmaz olur.  
Fakat şimdilik planm hzlca takma 
ve araca adapte olup elimden gelenin 
en iyisini yapmak." 

Gasly çok hzl 

Takm arkadaş Pierre Gasly'nin çok iyi 
bir pilot olduğunu vurgulayan Tsu-
noda, "Pierre ile ilk olarak 2018'in so-
nunda Motegi'de karşlaştk. Ben o 
dönemde Red Bull Junior programna 
dahil olmuştum. Honda'nn bir hoş 
geldin partisine Pierre ve Franz Tost 

da katlmşt. El skşma ve 'Merhaba' 
deme şansna sahip olmuştum. Şimdi 
ise ayn takmdayz. Pierre Gasly'nin 
çok hzl olduğunu biliyorum. Ben de 
bir çaylak olarak aracm ve kendimi 
zorlayarak ona yardmc olacağm. 
Sonrasnda neler olacağn hep birlikte 
göreceğiz" diye konuştu.  

Gasly: çok objektifiz 

AlphaTauri'nin en iyi özelliğinin, güçlü 
ve zayf yönlerini çok iyi bilmek oldu-
ğunu dile getiren Gasly ise "Bu ko-
nuda çok objektifiz. Dolaysyla da 
herkes ayn amaç için çaba sarf ediyor. 
Bu sebeple takmn her yl çok önemli 
gelişmeler gösterdiğini söyleyebilirim. 
Takm içindeki ilişkimiz ve iş birlikteli-
ğimiz de çok iyi. Umarm bu bizi bu yl 
da iyi sonuçlara taşyacak" dedi. Yuki 
Tsunoda'nn takm için de kendisi için 
de yeni olduğunu belirten Fransz 
pilot, "Henüz onu tam olarak tand-
ğm söyleyemem. Ama bir pilot ola-
rak çok yetenekli olduğunu biliyorum. 
Geçen sene onu Formula 2 Dünya 
Şampiyonas'nda da izledim. Özellikle 
yl sonunda doğru çok etkileyici bir 
performans ortaya koydu. Çok tecrü-
besi olmamasna karşn kesinlikle çok 
hzl. Tabii ki daha öğreneceği şeyler 
var. Ama en önemli konu, birlikte bir 
takm olarak çalşabilmemiz, onun 
olabildiğince hzl bir şekilde arabaya 
adapte olmasn ve takmn ileri git-
mesi için katk vermesini sağlamamz" 
diye konuştu. 

Arac daha çok sevdim 

Gasly yeni araç için şunlar söyledi, 
"Yeni aracmz harika gözüküyor. 
Geçen ylki arac ve görüntüsünü sev-
miştim ama bu ylkini daha çok sev-
dim. Gelişme anlamnda kurallarn bu 
yl çok değişmediğini söyleyebilirim. 
Ama takmdan öğrendiğim kadaryla 
aracn gelişiminden oldukça memnun-
lar." AlphaTauri'nin ayn zamanda bir 
moda markas olduğunu söyleyen Pi-
erre Gasly, "Modaya da yarşmaya da 
fazlasyla ilgili biri olarak ikisini bir 
araya getiren bir takmda yer almak 
büyük mutluluk. Her yl tasarmlarn 
gelişmesini görmek ve bu projenin bir 
parças olmak beni çok heyecanland-
ryor" ifadesini kulland. DHA 

KARTAL HER  
ALANDA LIDER

Formula 1 ekiplerinden Scuderia AlphaTauri, yeni arac ve yeni pilotlaryla 2021 F1 Dünya 
Şampiyonas hazrlklarn sürdürüyor. Takmn iki genç pilotu Pierre Gasly ve Yuki Tsunoda, 
2021 Formula 1 Dünya Şampiyonas'nda ellerinden gelenin en iyisini yapacaklarn söyledi
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İŞLER 
YOLUNDA

MUHTEŞEM İSTATİSTİK 

En çok galibiyet alan takm: 20 
En az yenilen takm: 5 
İçerde en başarl: 14 maç, 34 puan 
En çok gol atan takm: 62

İKİNCİ DEVREDE  
BEŞİKTAŞ

Beşiktaş - Trabzonspor  1-2 M

Antalyaspor - Beşiktaş 1-1 B

Beşiktaş - Konyaspor 1-0 G

Beşiktaş - Denizlispor 3-0 G

Beşiktaş - Gaziantep FK 2-1 G

Gençlerbirliği - Beşiktaş 0-3 G

Yeni Malatya - Beşiktaş 0-1 G

Başakşehir - Beşiktaş 2-3 G

SAĞLIK EKİBİNE  
ÇİÇEK

ZİRAAT Türkiye Kupas Yar Fina-
li’nde Başakşehir’i konuk edecek 
olan Beşiktaş, dün yaplan antren-
man öncesinde sağlk ekibine çiçek 
vererek 14 Mart Tp Bayram’n kut-
lad. Takm kaptanlar Necip Uysal 
ve Atiba Hutchinson, çiçek vererek 
Sağlk Kurulu Koordinatörü Tekin 
Kerem Ülkü, Doktor Murat Çevik, 
Fizyoterapist Zeki Çetin, Fizyotera-
pist Cumhur Erol, Fizyoterapist Ser-
dar Korkmaz, Fizyoterapist Hakk 
Can Bereceli, Diyetisyen Cenk Öz-
ylmaz, Masör Cemil Karataş, 
Masör Osman Doğru ve Masör 
Erkan Ulusoy’dan oluşan sağlk eki-
binin Tp Bayram’n kutlarken, an-
trenman öncesinde sağlk ekibi ve 
futbolcular birlikte fotoğraf çektirdi. 

MKE Ankaragücü ile Demir Grup 
Sivasspor karşsndaki puan kayp-

larnn ardndan Belhanda'nn 
gönderilişinin şokunu yaşayan  

Galatasaray, deplasmandaki Hes 
Kablo Kayserispor galibiyetiyle kriz 

ortamndan çkmay başard 

Türkiye Özel Sporcular Kadn Milli 
Takm, VIRTUS Avrupa Salon  

Atletizm Şampiyonas'nda Avrupa 
şampiyonluğuna ulaşt 

2 MART 2024 CUMARTESİ

ZIRAAT Türkiye Kupası 
Çeyrek Final maçında 
Fatih Karagümrük, deplas-

manda karşılaştığı Galatasaray’ı 
2-0 mağlup ederek yarı finale 
yükseldi. Mücadelenin ardından 
düzenlenen basın toplantısında 
Fatih Karagümrük Teknik Di-
rektörü Shota Arveladze açıkla-
malarda bulundu. Karşılaşmayı 
değerlendiren Shota Arveladze, 
“Zor bir maçtı. Senaryosunu 
yaptık, baskı altında oynayacak-
tık. Kaleye çok yakın oynamak 
istemedik. Çünkü çok özel oyun-
cuları var. Çok orta geliyor, iki 
aktif bekleri var. Fakat bu maçlar 
taktik açıdan biz hocalar için 
biraz daha kolay oluyor. Tekrar 
şansımız oldu. Zaten erken gol 
de geldi. Galatasaraylı oyuncular 
daha aceleyle oynayınca, doğal 
olarak geri pas verince, erken 
gidelim öne diye düşününce daha 
fazla hata oldu. İkinci gol de iyi 
bir zamanda geldi. O yüzden 
bu durumda benim için biraz 
daha kolay oldu. 5-4-1’e döndük. 
Sonuçta çok mutluyuz. Futbol-
cularımı tebrik etmek istiyorum” 
ifadelerini kullandı.

Motive etmek daha kolay
Hedefinin Trabzonspor’u mağ-
lup etmek olduğunu dile getiren 
Shota, “Galatasaray’ı yendim. 
Şimdiki hedefim Trabzon’u yen-
mek. Sonra da finaldeki rakibimi 
yeneceğim. Bütün şampiyonları 
yeneceğim ve Şampiyonlar Ligi’ne 
gideceğim. Zaten sistem öyle 
kuruldu” dedi. Bu tarz atmosfer-
lerde oyuncuları motive etmenin 
daha kolay olduğunu söyleyen 
Shota, “Motivasyon gerekmiyor 

bu maçlarda maalesef. Bu tarz 
maçlarda hocasız herkes kendini 
motive ediyor. Maalesef derken, 
hoca olarak seyircisiz maçlarda 
ya da ligde iyi gitmeyen maçlar-
da daha çok enerji harcıyoruz. 
Bu ambiyansta, bu arenada, bu 
atmosferde hocalar için çok kolay 
motive etmek” şeklinde konuştu.

Emre Mor, Messi gibi
Emre Mor’un performansı hak-
kında konuşan Shota Arveladze, 
şu ifadeleri kullandı: “Büyük 
turnuvadan önce en az 3-4 hafta 
hazırlık olmalı. Eğer milli ta-
kım hocaları beğeniyorsa Emre 
Mor’u almama şansı yok. 3-4 ay 
hiç oynamayan fiziki anlamda iyi 
olmayan bir Emre olur, o zaman 
düşünürsün. Bu tür oyuncuları 
okumak zor. Herkes, bütün stat 
sola gider diyor bu çocuk öbür 
tarafa gidiyor, Messi gibi. Herkes 
diyor ki şimdi pas verecek, diğer 
tarafa pas verecek. O yüzden milli 
takım hocaları nasıl düşünüyor 
bilmiyorum ama beğenmemesi 
çok zor. Tabii oynaması lazım, 
sağlam bir gelecek.” DHA

TRABZON’U 
yeneceğim!
Fatih Karagümrük Teknik Direktörü Shota Arveladze 
“Galatasaray’ı yendim. Şimdiki hedefim Trabzon’u 
yenmek. Sonra da finaldeki rakibimi yeneceğim” dedi

ÜLKER Stadyumu Fener-
bahçe Şükrü Saracoğlu Spor 
Kompleksi’nde gerçekleşen 

buluşmada Fenerbahçe yönetim 
kurulu üyeleri de yer aldı. Ziya-
retin ardından Ekrem İmamoğlu 
ve Ali Koç, basın mensuplarına 
açıklamalarda bulundu. İlk olarak 
söz alan Fenerbahçe Başkanı Ali 
Koç, İmamoğlu’na ziyareti için 
teşekkür ederek, “İnşallah bu seçim 
hem ülkemiz, hem İstanbul’umuz 
hem de Kadıköy’ümüz için hayırlı 
uğurlu olur. Ülkemize yakışır bir 
seçim olur. Seçim sonuçları da 

hayırlı uğurlu olur. Biliyorsunuz 
Fenerbahçe Spor Kulübü olarak; 
gerek valiliğimizle, gerek belediye-
lerimizle, spor konularımızda yakın 
çalışıyoruz, iş birliği yapıyoruz. Biz, 
spor konusunda her türlü iş birliğine 
açığız” diye konuştu.

Büyütmek istiyoruz
Koç ile yerel seçimler öncesinde 
düşüncelerini paylaştıklarını akta-
ran İmamoğlu ise “Neler yaptık ve 
bundan sonra neler yapmayı arzulu-
yoruz; kendilerine ifade ettik. Spor, 
İstanbul için çok özel bir yerde. Bu 

konuda çok özel, ulusal, uluslararası 
ve şehir bünyesinde adımlar attık. 
Bu kentin, spor adına markalarını 
büyütmek istiyoruz. Bu bağlamda 
2027 Avrupa Oyunları konusundaki 
yolculuğumuzda artık son noktaya 
gelmiş durumdayız. Bu konuda, Mil-
li Olimpiyat Komitesi’nin oluruyla, 
süreci noktalayacak hale gelmiş 
durumdayız. Yine 2036 Olimpiyat-
ları’na dair, göreve geldiğimiz ilk 
yıldan hemen sonra irade beyanı-
mızı ortaya koymuştuk ve bu yönde 
de yoğun çalışmalarımız sürüyor” 
şeklinde konuştu.

ULKEMİZE YAKISAN
BİR SECİM OLSUN!

BU YENİLGİYİ
UNUTACAGIZ!

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, 31 Mart 2024 yerel seçimleri öncesinde Fenerbahçe Spor Kulübü Başkanı Ali Koç’a ziya-
rette bulundu. İmamoğlu’na ziyareti için teşekkür eden Ali Koç, “İnşallah bu seçim ülkemize yakışır bir seçim olur” dedi

ZIRAAT Türkiye Kupası çeyrek 
finalinde Galatasaray, konuk 
ettiği Fatih Karagümrük’e 2-0 

yenilerek turnuvaya veda etti. Sarı-kır-
mızılı takımın teknik direktörü Okan 
Buruk, maçın ardından düzenlenen 
basın toplantısında açıklamalarda 
bulundu. Kazanmaya alıştıklarını 
ancak kaybeden takımın hocası olarak 
kameralar karşısında olduğunu belir-
ten Buruk, “Maç kaybettikten sonra 
konuşmak zor. Bugün özelinde 3 gün 
önce oynadığımız maç vardı. 6 günde 
3 maçımız vardı. Burada daha din-
lenmiş 4-5 oyuncuyu içeriye katmak 
istedik. Ufak tefek sakatlığı olan kad-
romuzda olmayan oyuncular da vardı. 
Maça başlangıcımız çok iyi değildi. 
Rakibimiz çok kaliteli işler yaptı. Biz 
Galatasaray olarak daha iyisini yap-
mamız gerekiyor. Özellikle rakibimiz 
topa sahipken bizim baskılarımızı hızlı 
bir şekilde kırdı ve kalemize tehlikeli 
geldi. Belli bölümlerde hücum şansı 
da çıktı. Bir türlü 1-1’i bulamadık. 
Arkasından yediğimiz ikinci gol maçın 
bitmesine sebep oldu” dedi. 

Karagümrük hak etti
“Oyundan performans olarak memnun 
değiliz. Daha iyisini yapmamız gereki-
yor” diyen Buruk, “Rakibimizi tebrik 
ediyorum. Karagümrük hak ettiği bir 
galibiyet aldı. Çok zorlu bir fikstürden 
geçiyoruz. 3 gün sonra yeni bir maça 
çıkacağız. Bu maçı unutup o maça 
hazırlanacağız. Seyircimizin önünde 
alışık olmadığımız bir mağlubiyet aldık. 
Dinlenmemiz lazım, kafa olarak da 
dinlenmemiz lazım. Ligdeki başarımızı 
devam ettirmemiz gerekiyor. Bizim 
için şampiyonluk önemli ve değerli. 
Maddi ve manevi olarak da değerli. 
Ben ve oyuncularım kafamızı kaldırıp 
bir sonraki maça hazırlanmamız gere-
kiyor” ifadelerini kullandı. 

İyi bir gidişatımız var
Çok çabuk kafalarını kaldırıp ligdeki 
bir sonraki maç olan Beşiktaş karşı-
laşmasını kazanmaya çalışacaklarını 
vurgulayan Buruk, “Çok kısa da bir 
süre var. Bugün mağlubiyetin yanında 
maç öncesindeki düşüncemiz belki 
45-60 dakika sonrası yorgun oyuncu-
larımızı da dinlendirebilir miyiz diye 
düşündük ama bu mümkün olmadı. 
Bu yorgunluk var. Çok önemli derbi 
maçına çıkacağız. Bu yorgunluğu çabuk 
şekilde atlatma şansımız var. Oyun-
cularımızı dinlendireceğiz, bu maça 
hazırlayacağız. Hem Avrupa’dan hem 
Türkiye Kupası’ndan elenmek bizim 
için üzücü. Bizim için ana hedeflerden 
biri şampiyonluk. Şampiyonluk için de 
çok avantajlıyız, çok formdayız. İyi bir 
gidişatımız var. Deplasmanda oynamak 
tabii ki kolay değil. Bunu yapabilecek 
kadroya sahibiz. Bu tür maçları oyna-
mış birçok oyuncularımız var” dedi. 

Şu an hedefiniz lig
Çok yoğun bir haftanın içinde olduk-
larını aktaran Okan Buruk, “Bizim 
için en yoğun hafta buydu. Yaklaşık 9 
günde 4 maç oynuyoruz. Bizi en zor-
layacak yer burasıydı. Bazı mevkiiler 
sakatlıktan dolayı elimizin bağlandığı 
mevkiler vardı. Ana düşüncemiz lige 
odaklanmak. Tek maç haftalarına 
dönüyoruz. Geçen seneye benzer yola 
dönüyoruz. Hafta hafta tek maç üze-
rinden gideceğiz. Avrupa’dan ve Türki-
ye Kupası’ndan elenmek ne kadar 
üzülsek de lige odaklanma açısından 
önemli ve değerli olacak. Tek maçı 
düşünerek maça hazırlanacağız. Yakla-
şık 44 maç oldu. Temmuzdan beri çok 
yoğun tempodayız. Şu an hedefiniz lig. 
Ligde istediğimiz, düşündüğümüz ve 
hayal ettiğimiz şampiyonluğa ulaşmak 
için çaba sarf edeceğiz. Hem benim 
için hem oyuncularımız için son 1 

haftada yaşadığımız 2 maç ders oldu” 
şeklinde konuştu.

Son 3 ay çok önemli
Bazı bölgelerde eksikleri olduğu-
nu anlatan Buruk, “Barış’ı, Kaan’ı 
oynattık. Kaan da ağrılarıyla oynuyor. 
En sağlıklı hali değil. Barış’ı birçok 
bölgede oynattık. Sahada zaman 
zaman yorulduğunu görüyoruz. Bazı 
bölgelerde eksikliğimiz oluyor. Bundan 
sonraki dönem Ziyech, Serge döndüğü 
zaman bence daha da tamamlanacağız. 
Kadrodaki rekabetin de daha fazla ar-
tacağını düşünüyorum. Verilen şansları 
da herkesin daha iyi değerlendirmesi 
gerekiyor. Kulübeden gelen oyuncu-
larımız önemli. Son 3 ay bizim için 
önemli” diye konuştu. Okan Buruk, 
Fildişi Sahilli sağ bek Serge Aurier’in 
son durumuna dair, “Bizle antrenman-
lara başlamadı. Yarın veya öbür gün 
takımla antrenmanla başlayabilecek 
duruma geleceğini düşünüyoruz” açık-
lamasını yaptı.

Galatasaray Teknik Direktörü Okan Buruk, “Karagümrük hak ettiği bir galibiyet aldı. Çok zorlu 
bir fikstürden geçiyoruz. 3 gün sonra yeni bir maça çıkacağız. Bu maçı unutup o maça hazır-
lanacağız. Seyircimizin önünde alışık olmadığımız bir mağlubiyet aldık. Dinlenmemiz lazım, 
kafa olarak da dinlenmemiz lazım. Ligdeki başarımızı devam ettirmemiz gerekiyor” dedi

ZIRAAT Türkiye Kupası’nda çey-
rek final maçlarının ardından adını 
son dört takım arasına yazdıran 
ekipler belli oldu. MKE Anka-
ragücü, Trabzonspor, Beşiktaş 
ve Fatih Karagümrük yarı finale 
yükseldi. Çeyrek finalde rakip-
lerini saf dışı bırakmayı başaran 
MKE Ankaragücü, Trabzonspor, 
Beşiktaş ve Fatih Karagümrük, 
adını son 4 takım arasına yazdırdı. 
Organizasyonun yarı finalinde 
eşleşmeler belli oldu. Çift maç 
üzerinden oynanacak kupanın 
yarı finalinde MKE Ankaragücü 
- Beşiktaş, Trabzonspor - Fatih 
Karagümrük maçları oynanacak.

Eşleşmeler belli oldu
İTALYA’NIN ANSA haber 
ajansına göre, ligde bu sezon 
başında Ağustos 2023’te 

Juventus’un Udinese ile oynadığı 
ilk hafta karşılaşmasının ardından 
verdiği numunede yüksek oranda 
testosterona rastlanan Paul Pogba, 
yeşil sahalardan 4 yıl men edildi. 30 
yaşındaki futbolcunun Eylül ve Ekim 
2023’te verdiği testler po-
zitif çıkmıştı. Pogba, Eylül 
2023’ten bu yana yeşil 
sahalardan uzak kaldı.

Karara itiraz edecek
Fransız orta saha oyun-
cusu Paul Pogba kararın 
ardından sosyal medya 
hesabından yazılı açıkla-
mada bulundu. Doping 
yaptığı tespit edilen 
ve futboldan 4 yıl men 

cezası alan Pogba, Uluslararası 
Spor Tahkim Mahkemesi (CAS)’ne 
başvuru yapacağını duyurdu. Pogba 
açıklamasında şu ifadeleri kullandı: 
“Bugün Antidoping Ajansı’nın kararı 
hakkında bilgilendirildim ve kararın 
yanlış olduğuna inanıyorum. Profes-
yonel oyunculuk kariyerimde inşa 
ettiğim her şeyin benden alınması-

na üzüldüm, şok oldum 
ve kalbim kırıldı. Yasal 
kısıtlamalardan kurtuldu-
ğumda tüm hikaye netle-
şecek, ancak hiçbir zaman 
bilerek veya kasıtlı olarak 
anti-doping düzenleme-
lerini ihlal eden herhangi 
bir takviye almadım. 
Bugün açıklanan kararla 
ilgili Uluslararası Spor 
Tahkim Mahkemesine’ne 
itirazda bulunacağım.”

4 yıl men cezası aldı
İtalya Ligi Serie A ekiplerinden Juventus’un Fransız futbolcusu 
Paul Pogba, doping testi pozitif çıktığı için 4 yıl men cezası aldı



Eski hakem Metin Tokat, nisan ayında yapılması beklenen Türkiye Faal Futbol Hakemleri ve Gözlemcileri Der-
neği (TFFHGD) 14. Genel Kurulu öncesinde Genel Başkanlığa aday olduğunu açıkladı. Mevcut yönetimin farklı 
görüşe tahammülü olmadığını bhelirterek yönetim kurulu üyelerine aba altından sopa gösterildiğini savundu

S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-
tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu

15SPOR 15 MART 2021 PAZARTESİwww.gazetedamga.com.tr

FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-

tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 
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Ancelotti’den
yeni bahane!

Santos’un en 
büyük sınavı 

Sabri Kıroğlu 
form tutuyor

ABA ALTINDAN 
SOPA GOSTERME!
ADAYLIK süreci, projeleri ve 

hakkında ortaya atılan bazı 
iddialarla ilgili Demirören 

Haber Ajansı’na (DHA) açıklamalar 
yapan Metin Tokat, “Türkiye’nin 81 
ilinde yapısal sürecini tamamlamış ve 
binlerce üyesi ile çok önemli bir sivil 
toplum kuruluşu olan derneğimiz, 
Şubat ayı itibariyle tüm şubelerinde 
şube seçimlerini sorunsuz ve camiaya 
yakışır düzeyde birlik beraberlik içe-
risinde tamamlamıştır. Aynı şekilde 
şubelerden seçilen delegelerimiz de 
yeni genel başkanı seçmek için Nisan 
ayında Ankara’da bir araya gelerek 
demokratik, şeffaf ve hakemlik adale-
tine yakışır düzeyde bir serüvenin son 
virajında görev alacaklardır” dedi.

Üzüntüyle takip ediyoruz
Son dönemdeki gerek saha çalışma-
ları ve gerekse basın, sosyal medya 
aracılığı ile bazı kirli bilgilerin ya-
yıldığını gördüklerine dikkat çeken 
Metin Tokat, “Mevcut Genel Başkan 
veya onun adına hareket eden kişiler 
tarafından adaylığıma halel getirmek 
maksadı taşıyan kara propagandalar 
yapılmakta, basına servis edilen ve 
hayal ürünü olduğu apaçık ortada 
olan iddiaların gündeme getirilmekte-
dir. Korku ve panikle, 9 yıla yaklaşan 
3 dönemlik yönetim sürecinin örtbas 
edilen yanlışlarının açığa çıkacağı 
korkusuyla gerçek olmayan iddialar 

ortaya atılmaktadır. Genel Başkan-
lık adaylık hakkım için gerekli belge 
olan onaylı hazirun listesinin altında 
imzası olanların, aday olamayacağım 
yönündeki söylenti yayma gayretleri, 
kendi imzalarını inkar niteliğinde 
olup hukuki kaideleri hiçe sayan 
bir kaos yaratma gayretinin ötesine 
geçemeyecektir. Seçilemedikleri ve 
destekledikleri adayların seçim kay-
bettiği bazı şubeler için ‘çamur at izi 
kalsın’ gayesiyle yapılan bu tür yanlış 
ve izahtan vareste stratejilerini de şaş-
kınlık ve üzüntüyle takip etmekteyiz” 
dedi. 

Söz bile vermediler!
Eleştirilerini sürdüren Tokat, “Vak-
tiyle bir genel başkan adayını sebepsiz 
ve dayanaktan bir yoksun şekilde ‘sırf 
aday oldu diye’ dernekten ihraç etme-
ye çalışan, bir başka dönemde Genel 
Başkan adayına Genel Kurulda söz 
vermekten dahi korkan, her türlü 
farklı görüşe tahammülü olmayan ve 
dernek disiplin kurulunu üyelerine bir 
‘aba altından sopa gösterme’ meka-
nizması olarak kullanmaya çalışan, 
aynı tonda olmayan başka seslere ku-
lak kapatan ve miadını tamamlamış, 
koltuk sevdasını aşamamış bu zihni-
yetin ‘gerek gövdesiyle, gerek de dalı 
budağıyla’ artık son bulması gerekli-
liği, tüm paydaşlarca gözler önünde-
dir” ifadelerini kullandı.  05.09.2022 

tarihi itibariyle Üst Klasman Men-
törü olarak, ilgili dönemde görev 
yapan MHK üyesi ve TFF Yönetim 
kurulunun onayıyla 2022-2023 futbol 
sezonunda görev aldığını hatırlatan 
Tokat, 

“Aynı şekilde 2023 yılı Mayıs 
ayında Ankara Şubesi ve Ankara 
İl Hakem Kurulu aracılığı ile vize 
evraklarımı teslim edip 2023-2024 
sezonunda vize işlemlerini yaptıra-
rak aynı kadroda federasyonumuz 
bünyesinde görev yapmaktayım. 
Ayrıca seçilmiş bir Ankara Şubesi 
Delegesi ve aktif bir Ankara 
Şubesi üyesiyim. Uzun yıllar 
içerisinde ifa ettiğim TF-
FHGD Genel Başkanlığı, 
MHK Başkan vekilliği ve 
Bölge Sorumluluğu, FIFA 
seviyesine ulaşan hakem-
lik, gözlemcilik, scout 
ekibi ve son olarak 
mentörlük görevlerin-
de edindiğim tecrübe 
ve birikimimle, 
Anadolu’nun 
güzide şehirlerinin 
şube başkanları, 
kıymetli delegelerimizin teveccühü 
ve desteklerini belirten samimi ve he-
yecanlı yaklaşımları neticesinde daha 
önce gurur duyarak yerine getirdiğim 
Genel Başkanlık görevine talip oldu-
ğumu ilan ediyorum” diye konuştu. 

ÇALIŞMA arkadaşları ile birlik-
te, geçmişte olduğu gibi bun-
dan sonra da kişi odaklı değil, 
teşkilat, proje, çalışma ve üretim 
odaklı bir görüşün temsilcisi ola-
caklarını ifade eden Metin tokat, 
projelerini ve hedeflerini şöyle 
sıraladı: “Hakemliğin ve Göz-
lemciliğin son dönemde aldığı 
yaralar ve çözülemeyen sorunlar 
gözler önündeyken, Genel Mer-
kezimizin sorunlara çare olmak-
tan ziyade ortaya yeni sorunlar 
çıkarması, hak arayan ve itibarı 
ayaklar altına alınan hakem ve 
gözlemcilerin sesi olamaması 
sebebiyle onlarca üst düzey 
hakemin istifa etmesine sebep 
olduğu gerçeğinden yola çıkarak 
artık kalıcı çözümlerin vaktinin 
geldiği inancıyla bu gömleği üze-
rimize giymemiz hasıl olmuştur. 
Bu yolda birleştirici ve bütün-
leştirici adımlar atarak camianın 
yeniden güven duyacağı bir 
dernek yapısını inşa etmemiz 
gerekmektedir. Bizimle beraber 

hakemlik müessesesine en ufak 
dahi hizmet etmek isteyen hangi 
üyemiz varsa herkese kapımız 
açıktır. Ancak bu şekilde ortak 
akıl ve istişarelerle ürettiğimiz ve 
hedeflediğimiz projeleri hayata 
geçirebilir, en önemlisi kuruluş 
misyonu hakem ve gözlemcilerin 
haklarını korumak olan derneği-
mizi tekrar hak ettiği saygınlığa 
kavuşturabiliriz. Sevgili hakem-
ler; gayemiz hizmet ruhudur, 
çabamız menfaatsiz çalışma 
ruhudur, misyonumuz milli de-
ğerler için milli ve ahlaki vazife-
leri ötelemeden, hemen derhal 
ve şüphesiz yerine getirmektir. 
Şu ana kadar siz değerli üyele-
rimizin ortaya koyduğu sözlü 
ve yazılı destekleriniz göster-
miştir ki, camiamızın geleceğini 
şekillendirecek olan 14. Olağan 
Genel Kurul Seçimlerinde tüm 
hakem ve gözlemcilerimiz üyesi 
olmaktan yeniden gurur duyaca-
ğı bir dernek yönetimine kavuşa-
caktır.”

Projelerini açıkladı

ANCELOTTI, İspanya 
1. Futbol Ligi’nin (La 
Liga) 27. haftasında 

yarın deplasmanda Valenci-
a’ya karşı oynayacakları maç 
öncesindeki basın toplantı-
sında gazetecilerin sorularını 
yanıtladı. İtalya teknik adam, 
neredeyse her basın toplan-
tısında olduğu gibi İspanyol 
basınının bir kez daha Arda 
Güler ile ilgili yönelttiği, 
“Az süre almasında sürekli 
söylediğiniz sabır neye bağlı?” 
şeklindeki soruya, “Bu daha 
çok maç içindeki koşullara 
bağlı. Çünkü onun gibi genç 
bir oyuncunun kendini ileriye 
taşıması için kesinlikle oyna-
ması ve kalitesini göstermesi 
gerektiğine inanıyorum. 
Ancak bu, takımın ve kulübün 
futbolcularından çok talepkar 
olmasıyla biraz çelişiyor. Bu 
yüzden sabırlı olmamız gerek-
tiğini söylüyorum” cevabını 
verdi.

Hoşuma gider
Arda’nın maçlarda daha fazla 
süre alma isteğini “çok iyi 
anladığını ve anla-
yışla karşıladığını” 
aktaran Ancelotti, 
“Onun ilerlemesinde 
sahada süre alması 
çok önemli. Ama 
bu bazen takımın, 
kulübün talepleriy-
le bazen maçların 
durumuyla çakışıyor. 
Ama benim ona olan 
güvenim çok fazla 
çünkü çok yetenekli. 
Elimde fırsat olsa, 
taraftarımızın onu 
daha fazla tanı-
ması ve yeteneğini 
görmesi benim de 
hoşuma gider. Ama 
zamanı gelecek” diye 
konuştu.

Tartışma sürüyor
Öte yandan yarınki Valenci-
a-Real Madrid maçı öncesin-
de tüm dikkatler Brezilyalı 
futbolcu Vinicius’a çevrildi. 
Geçen sezon, Valencia dep-
lasmanında yaklaşık 9 ay önce 
oynanan maçta tribünden 
kendisine yapılan ırkçı bir 
söylemden dolayı açtığı dava 
halen devam eden Vinicius’a 
Valencia taraftarının göste-
receği tepki merak ediliyor. 
İspanyol basını, Valencialı 
taraftarların, Vinicius’u hedef 
alarak “provokatör ve sulu 
göz” ifadelerinin olduğu bir 
şarkı hazırladığını iddia etti. 
Real Madrid Teknik Direk-
törü Ancelotti ise ırkçılığın 
dünyanın her yerinde suç 
olduğunu belirterek, Valencia 
taraftarların futbolun zevkini 
çıkarmasını, onlara güzel 
bir futbol izlettirmeyi umut 
ettiklerini söyledi. La Liga’da 
lider olan Real Madrid’de sa-
katlıktan çıkan Joselu ve Jude 
Bellingham da Valencia maç 
kadrosunda yer alacak. AA

AA muhabirine açıklamalarda bulunan 
eski siyah-beyazlı futbolcu, “Geldiğin-
den bugüne Santos’un en büyük sınavı 

Galatasaray maçı olacak. Santos’u bu maçta 
göreceğiz. Bu maçta neler yapıyor, performan-
sını göreceğiz, ona göre yorumlayacağız” diye 
konuştu. Derbinin iki takım için de zor olacağı-
nı kaydeden Ali Eren Beşerler, hakem yönetimi-
nin önemine dikkati çekerek, şunları aktardı:

“Galatasaray şampiyonluk, Beşiktaş da üçün-
cülük için oynuyor. Son Galatasaray maçı ve 
ondan önce oynanan Fenerbahçe maçı da dahil 
olmak üzere, sahalarda futboldan daha çok ha-
kemlerin verdiği kararlar konuşuluyor. Maalesef 
futbolu konuşamıyoruz. Hafta sonu da herkesin 
gözü, hakemlerin performansında olacak. Maa-
lesef ülke olarak futboldan çok uzaklaştık. Saha 
içi kararları sosyal medyada, bütün yorumcuları-
mız, hepimiz konuşuyoruz. Çok sağlıksız kararlar 
veriliyor. Hafta sonu herhangi bir yanlış karar iki 
tarafı da büyük şekilde etkileyecektir.”

Özellikli bir oyuncu
Beşiktaş’ın genç yıldızı Semih Kılıçsoy’un per-
formansının Türkiye için yeterli olduğunu ancak 
Avrupa için kendini geliştirmesi gerektiğini dile 
getiren Ali Eren, “Kuvvetli, güçlü, top tekniği, 
becerileri iyi olan, çok özellikli bir oyuncu. Ken-
disini daha da geliştirmesi lazım. Bugünkü duru-
mu Türkiye için yeterli seviyede ama biz Semih’i 
Avrupa’da büyük kulüplerde görmek istiyoruz. 
Daha iyi olmasını istiyoruz. Sadece Semih değil 
Arda Güler de bizim futbolcumuz. Türkiye’den 
çıkan futbolcuların Avrupa’da söz sahibi olması-
nı istiyoruz” ifadelerini kullandı. AA

Real Madrid Teknik Direktörü Carlo Ancelotti, Arda Güler’in 
sakatlıktan çıktıktan sonra maçlarda çok az süre alması-
nın, maç içindeki koşullardan kaynaklandığını söyledi

Beşiktaş’ın eski savunma oyuncularından Ali Eren Be-
şerler, Galatasaray ile 3 Mart Pazar günü oynanacak 
derbi karşılaşmasının siyah-beyazlı teknik direktör 
Fernando Santos için adeta bir test olacağını söyledi

Dünya ve Avrupa şampiyonu işitme engelli milli ka-
rateci Sabri Kıroğlu, olimpiyatlarda koleksiyonundaki 
eksik madalyayı kazanmak için doğada güç depoluyor
DÜZCE’NIN 
Kaynaşlı 
ilçesindeki 

Darıyeri-
hasanbey 
köyünde 
ikamet 

eden 38 
yaşındaki Kıroğlu, 

çocukken geçirdiği rahatsız-
lık nedeniyle sağ kulağında yüzde 85, 
sol kulağında yüzde 70 işitme kaybı 
yaşadı. Karateyle 2014 yılında tanışan 
Kıroğlu, spor kariyerinde ulusal ve 
uluslararası müsabakalarda çeşitli de-
receler elde etti. Antalya’da 2019’da 
düzenlenen İşitme Engelliler Avrupa 
Karate Şampiyonası’nda kata dalında 
birinci olan ve İran’da 2021’de ger-
çekleştirilen Dünya Şampiyonası’nda 
Türkiye’ye iki dalda altın madalya ka-
zandıran Kıroğlu, Brezilya’da 2022’de 
düzenlenen 24. İşitme Engelliler 
Yaz Olimpiyatları’nda ferdi katada 
ikinci, takım katada birinci sırayı 
aldı. Koleksiyonundaki eksik madal-
yayı tamamlamak isteyen Kıroğlu, 
Köroğlu Dağları’nın eteklerinde sıkı 
antrenman programı uygulayarak 
Japonya’da düzenlenecek 2025 İşitme 

Engelliler Yaz Olimpiyat Oyunları’na 
hazırlanıyor.

Ciddi bir çalışma var
Sabri Kıroğlu, AA muhabirine, 
birçok antrenmanını doğada yaparak 
şampiyonalara hazırlandığını söyledi. 
Her sporcunun farklı bir antrenman 
metodu bulunduğunu, insanların ise 
kendilerini salon görmeye alışık oldu-
ğunu dile getiren Kıroğlu, “Başarının 
altında gerçekten ciddi bir çalışma 
var.” dedi. Kıroğlu, spor kariyerinde 
elde ettiği başarılardan bahsederek, 
“Madalya koleksiyonumda ferdi 
katada olimpiyat şampiyonluğum 
eksik. Allah nasip ederse 2025 yılında 
Japonya’da yapılacak oyunlarda altın 
madalyayı kazanmak ve bayrağımızı 
göndere çektirmek istiyorum” diye 
konuştu. Antrenörlük de yaptığını ve 
birçok sporcu yetiştirdiğini anlatan 
Kıroğlu, “Buralara kolay gelmediği-
mizi gençlerimize anlatıp, onları spora 
çekmeye çalışıyoruz” açıklamasında 
bulundu. Kıroğlu, engelli bireyleri 
spora yönlendirmek için de çalışma-
larının olduğunu aktararak, “Hiçbir 
engelli bireyin evde kalmaması için 
çaba gösteriyorum” ifadesini kullandı.



Yılmaz Erdoğan’dan İnci 
Taneleri’nin altıncı bölümü 

yine izleyicinin yoğun ilgisi 
ile karşılaştı. Heyecanın ve 

temponun bir an olsun düşmediği 
bölüm üç kategoride de yüksek 
izlenme rakamlarına ulaşarak 
reytinglerin zirvesine oturdu
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24 Şubat’ta gerçekleş-
tirilen test faaliyetinde 
Bayraktar AKINCI C, 1 

saatten fazla hava-
da kaldı. Uçuş sıra-

sında aerodinamik paramet-
re adımları başarıyla test 
edildi. Bayraktar AKINCI 
C, 2 X 850 HP olmak üzere 
toplamda 1700 HP sahip 
olduğu güçle sınıfının en 
etkili ve kabiliyeti muharip 
platformu olacak. İlk uçuşu-

nu 6 Aralık 2019’da yapan 
Bayraktar AKINCI TİHA, 
29 Ağustos 2021’de envan-
tere girdi. Yakın dönemde 
2X450 HP gücündeki Bay-
raktar AKINCI A ve 2X750 
HP gücündeki Bayraktar 
AKINCI B, Türk güvenlik 
güçlerinin yanı sıra başta 
Azerbaycan olmak üzere 
dost ve müttefik ülkelerin 
envanterine dahil olmaya 
başladı.

AA’NIN 
iklim krizi-
nin turizm 

sektörü üzerindeki etkilerine odak-
landığı dosya haberin beşinci ve son 
bölümünde, turizm sektörünün neden 
olduğu kirlilik ve sera gazı emisyonları 
ele alındı. Birleşmiş Milletlere bağlı 
Dünya Turizm Örgütüne (UNWTO) 
göre turizm, en hızlı büyüyen sektörler-
den biri ve küresel ortalamada gayrisafi 
yurt içi hasılaya yüzde 10’dan fazla kat-
kıda bulunuyor. 1950’de 25 milyon olan 
uluslararası turist sayısı 1970’te 166 
milyona, 2018’de 1 milyar 442 milyona 
ulaşırken 2030’da bu sayının 1 milyar 
800 milyon olacağı tahmin ediliyor. 
Artan turist sayısı ülke ekonomilerine 
olumlu katkı sağlarken, sürdürülebilir 
olmayan yöntemlerle yapılan turizm 
faaliyetleri çevre kirliliğine ve yüksek 
sera gazı emisyonlarına neden olabi-
liyor. İklim krizine yönelik verilerin 

paylaşıldığı The World Counts internet 
sitesinde yer alan bilgilere göre turizm 
sektörü, küresel sera gazı emisyonla-
rının yüzde 5’inden fazlasına neden 
olurken, bunun yüzde 90’ı ulaşımdan 
kaynaklanıyor. 2016’da yıllık 1,6 milyon 
ton olarak ölçülen turizm kaynaklı kar-
bon emisyonlarının 2030’a gelindiğinde 
yüzde 25 artarak yaklaşık 2 milyon tona 
ulaşacağı öngörülüyor.

Yüzde 40 arttı
Turizmde kullanılan plastiklerin önemli 
bir bölümünün tek kullanımlık olması 
ve geri dönüştürülememesi de kirliliğe 
neden oluyor. Birleşmiş Milletler Çevre 
Programı (UNEP) raporlarına göre her 
10 turistten 8’i tatillerini kıyı bölgelerde 
geçirmeyi tercih ediyor ve bu da her yıl 
okyanuslara 8 milyon ton plastik karış-
masına neden oluyor. Turizmin yoğun 
olduğu sezonda, Akdeniz’deki kirlilik 
yüzde 40 artıyor. AA

Kirlilik uyarısı!
Uzmanlar artan turizm faaliyetlerinin, kirlilik başta olmak üzere 
çevreye verdiği zararların, dünyanın ulaşılması zor bölgelerinde 
dahi görülebildiği, bunu önlemek için sürdürülebilir turizm 
yöntemlerinin uygulanması gerektiği uyarısında bulunuyor

3 yıldır İlker Kaleli ile aşk 
yaşayan Sıla Gençoğlu, evlilik 
sorularına yanıt verip birlikteliği 
hakkında açıklamalarda bulun-
du. Habertürk’ten Nazif Şahin 
Karpuz’un haberine göre; Sıla 
Gençoğlu, İlker Kaleli ile düet 

yapıp yapmayacakları yönün-
deki soruya; “Evde söylüyoruz” 
yanıtını verdi. Gençoğlu, ayrıca 
İlker Kaleli ile aralarında evlilik 
konuşmadıklarını ve hayatı akı-
şında yaşamayı sevdiğini belirte-
rek, “Aramızda konuştuğumuz 

şey değil, seviyeli, saygılı ve 
mutlu bir hayatımız var. Böyle 
çok iyiyiz. Akış içinde hayat 
iyidir. Benim öyle niyet ettiğim 
şeyler yoktur. En önemlisi, ne 
kadar mutlu ve huzurlu olduğu-
nuz” ifadelerini kullandı.

Bayraktar AKINCI Taarruzi İnsansız Hava Aracı (TİHA), milli olarak 
geliştirilen Çakır seyir füzesiyle gerçekleştirdiği test atışında 100 
kilometre uzaktan deniz üstündeki hedefi tam isabetle vurdu

Yılmaz Erdoğan’dan İnci 
Taneleri’nin altıncı bölümü 

yine izleyicinin yoğun ilgisi 
ile karşılaştı. Heyecanın ve 

temponun bir an olsun düşmediği 
bölüm üç kategoride de yüksek 
izlenme rakamlarına ulaşarak 
reytinglerin zirvesine oturdu

şey değil, seviyeli, saygılı ve şey değil, seviyeli, saygılı ve 
mutlu bir hayatımız var. Böyle mutlu bir hayatımız var. Böyle 
çok iyiyiz. Akış içinde hayat çok iyiyiz. Akış içinde hayat 

Biz böyle çok iyiyiz
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24 Şubat’ta gerçekleş-
tirilen test faaliyetinde 
Bayraktar AKINCI C, 1 

saatten fazla hava-
da kaldı. Uçuş sıra-

sında aerodinamik paramet-
re adımları başarıyla test 
edildi. Bayraktar AKINCI 
C, 2 X 850 HP olmak üzere 
toplamda 1700 HP sahip 
olduğu güçle sınıfının en 
etkili ve kabiliyeti muharip 
platformu olacak. İlk uçuşu-

nu 6 Aralık 2019’da yapan 
Bayraktar AKINCI TİHA, 
29 Ağustos 2021’de envan-
tere girdi. Yakın dönemde 
2X450 HP gücündeki Bay-
raktar AKINCI A ve 2X750 
HP gücündeki Bayraktar 
AKINCI B, Türk güvenlik 
güçlerinin yanı sıra başta 
Azerbaycan olmak üzere 
dost ve müttefik ülkelerin 
envanterine dahil olmaya 
başladı.

sorularına yanıt verip birlikteliği 
hakkında açıklamalarda bulun-
du. Habertürk’ten Nazif Şahin 
Karpuz’un haberine göre; Sıla 
Gençoğlu, İlker Kaleli ile düet 

yanıtını verdi. Gençoğlu, ayrıca 
İlker Kaleli ile aralarında evlilik 
konuşmadıklarını ve hayatı akı-
şında yaşamayı sevdiğini belirte-
rek, “Aramızda konuştuğumuz 

çok iyiyiz. Akış içinde hayat 
iyidir. Benim öyle niyet ettiğim 
şeyler yoktur. En önemlisi, ne 
kadar mutlu ve huzurlu olduğu-
nuz” ifadelerini kullandı.

Bayraktar AKINCI Taarruzi İnsansız Hava Aracı (TİHA), milli olarak 
geliştirilen Çakır seyir füzesiyle gerçekleştirdiği test atışında 100 
kilometre uzaktan deniz üstündeki hedefi tam isabetle vurdu

Yılmaz Erdoğan’dan İnci 
Taneleri’nin altıncı bölümü 

yine izleyicinin yoğun ilgisi 
ile karşılaştı. Heyecanın ve 

temponun bir an olsun düşmediği 
bölüm üç kategoride de yüksek 
izlenme rakamlarına ulaşarak 
reytinglerin zirvesine oturdu
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çok iyiyiz. Akış içinde hayat çok iyiyiz. Akış içinde hayat 
iyidir. Benim öyle niyet ettiğim iyidir. Benim öyle niyet ettiğim 
şeyler yoktur. En önemlisi, ne şeyler yoktur. En önemlisi, ne 
kadar mutlu ve huzurlu olduğu-kadar mutlu ve huzurlu olduğu-
nuz” ifadelerini kullandı.nuz” ifadelerini kullandı.

AKINCI’DAN
TAM İSABET!
BAYKAR’DAN yapılan açıklamaya 

göre, Savunma Sanayii Başkanlığı 
liderliğinde yürütülen Bayraktar 

AKINCI Projesi kapsamında Baykar ta-
rafından milli ve özgün olarak geliştirilen 
Bayraktar AKINCI TİHA’ya yerli olarak 
üretilen yeni mühimmat ve sistemlerin 
entegrasyonu başarıyla sürdürülüyor. 
Bayraktar AKINCI, Roketsan tarafından 
milli olarak geliştirilen Çakır seyir füze-
siyle gerçekleştirilen bir atış testini daha 
başarıyla tamamladı. Dün Tekirdağ’ın 
Çorlu ilçesindeki AKINCI Uçuş Eğitim 
ve Test Merkezi’nden kanat altında Çakır 
füzesiyle havalanan Bayraktar AKINCI, 
uzun menzilli atış testi icra etmek üzere 
Sinop’a yol aldı. Bayraktar AKINCI’nın 
Sinop Atış Alanı’nda 100 kilometre uzak-
tan ateşlediği Çakır seyir füzesi, Karade-
niz üzerindeki hedefi tam isabetle vurdu. 
Atış testinde saatte 800 kilometre sürate 
ulaşan Çakır’ın hedefini vurduğu anlar 
büyük heyecanla takip edildi.

Caydırıcılığını artırdı
Bayraktar AKINCI TİHA’ya yeni mü-
himmat ve sistemlerin entegrasyonu 
kapsamında Çakır seyir füzesinin enteg-
rasyonu başarıyla devam ediyor. Milli jet 
motoruna sahip olan Çakır seyir füzesiyle 

Bayraktar AKINCI kilometrelerce mesa-
fedeki stratejik kara ve deniz hedeflerine 
karşı yüksek etki gösterebilecek. Kullandı-
ğı mühimmatlar nitelik kazanarak çeşitle-
nen Bayraktar AKINCI, stratejik seviyede 
caydırıcılığını artırdı. Baykar Yönetim 
Kurulu Başkanı Selçuk Bayraktar, konuya 
ilişkin olarak X’ten yaptığı paylaşımda, 
“Türk havacılığının altın çağı... Bayraktar 
AKINCI, Roketsan’ın geliştirdiği milli 
seyir füzesi Çakır’a entegre edilen arayıcı 
başlıkla gerçekleştirdiği ilk atış testini 
başarıyla tamamladı” ifadesini kullandı.

Birlikte daha güçlüyüz
Baykar Genel Müdürü Haluk Bayraktar 
da Türk havacılık ve savunma sanayisi-
nin yeni bir dönüm noktasına ulaştığını 
belirterek, “Bayraktar AKINCI ve Çakır 
milli seyir füzesi ile kapasitemizi daha da 
güçlendiriyoruz. Adım adım elde ettiği-
miz kazanımlar, ülkemizin savunma ala-
nında dünya çapında bir oyuncu olmasını 
sağlıyor. Sinop’taki başarılı atış testi tam 
isabetle hedefini buldu. Bu atış bir testten 
çok daha fazlası; Türkiye’nin savunma 
sanayisindeki bağımsızlık ve yerlilik 
yolculuğunda stratejik bir kilometre taşı. 
Birlikte daha da güçlüyüz” değerlendir-
mesinde bulundu.  AA

Başarıyla test edildi

İNCİ Taneleri yayınlanan son bölümü 
ile yine gündem oldu. Cihan iyileştikten 
sonra canına kastedenlerden hesabını 
sormak için harekete geçti ve Sırat’ın 
karşısına çıktı. Kendisini omzundan 
vuranların tedbir aldığını ve mahal-
leye kimseyi sokmadıklarını öğrendi. 
İntikamını almaya kararlı olan Cihan, 
mahalleye düğün arabası ile giriş yaptı. 
Başına gelenlerin hesabını soran Cihan, 
bununla da sınırlı kalmadı ve her şeyi 
videoya çekerek o anları sosyal medya-
da paylaştı.

İzleyici de duygulandı
İnci Taneleri final sahnesi ile herkesi 
ekrana kilitledi. Otele sarhoş bir şekilde 
gelen Zahir, Dilber’in odasına girdi. 
Konuşmak için geldiğini söyleyen Zahir 
elindeki yüzük kutusuna açarak, Dil-
ber’e “Dön ne olur” dedi. Dilber ise 
“Zahir, benim sana verdiğim parayla 
bana yüzük almanı geçiyorum. Ben seni 
istemiyorum, ne olur beni bırak artık 
lütfen” dedi. Bunun üzerine Dilber’e 
zorla sahip olmaya çalışan Zahir, Dilber 
tarafından itilince sinirlerine hakim 
olamadı ve Dilber’e saldırdı. Dersten 
sonra otele gelen Azem otelin önünde 
ambulansı görünce endişelendi. Mer-
divenlerden sedyeyle taşınan kişinin 
Dilber olduğu görünce şoke oldu. Zahir 
tarafından şiddete uğrayan Dilber çok 
ağır yaralandı. Havva Öğüt’ün “Şikayet 
Olmasında Bak Ne Haldeyim” türküsü 
eşliğinde gelen bu sahne izleyicileri de 
duygulandırdı. DHA

İnci
Taneleri

yine zirvede
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